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Milí Lánováci, 
ráda bych dnes psala o tom, proč si myslím, že je potřeba 
udělat v Lánově úplně novou náves.

Centrum obce se u nás přirozeně vyvinulo na křížení cest
a fungovalo zřejmě několik století. Vlivem stále se zvyšující 
dopravy a následných změn charakteru této křižovatky se 
však pomyslný střed obce posunul blíže k úřadu, do většího 
klidu. Centrum by mělo být místem, kde to žije, kam občané 
rádi chodí, kde si mohou nakoupit nejen potraviny, ale třeba
i kávu, zákusek, zmrzlinu, a taky třeba posedět a s někým si 
popovídat. Prostě užít si čas tam strávený.

Již několik měsíců a poslední dobou opravdu denně se inten-
zivně věnujeme tomu, jak by měla budoucí náves vypadat. 
Vlastně by měla nejen dobře vypadat, ale hlavně taky dobře 
sloužit.

Velké téma je parkování v centru. Pokud totiž chceme, aby
se toto místo stalo bezpečným nejen pro děti jdoucí ráno
do školy, ale třeba taky maminky s kočárky nebo seniory na 
kolech, potřebujeme pohyb aut omezit. Řešíme tedy
i variantu jednosměrné komunikace před obchodem.
Na druhou stranu je jasné, že spousta lidí si autem jede koupit 
potraviny k panu Luksíkovi, nebo potřebují na poštu, 
případně k nám na úřad a chtějí zaparkovat co nejblíže, 
rychle vše vyřídit a odjet. Nechceme však auta pouze vytla-
čovat, zároveň zvětšíme parkovací plochy u pomníku, kde 
by mělo vzniknout jakési centrální parkoviště. Tohle je pro 
nás opravdu oříšek, tedy to, jak skloubit dopravu a zároveň 
klid pro pěší.

Park za obecním úřadem by konečně měl dostat podobu 
udržované zelené plochy s herními prvky pro děti a lavička-
mi, kde bude příjemné a klidné posezení.

Přála bych si, aby centrum Lánova ožilo, aby se stalo místem 
setkávání, ať už v naší obecní "stodole" bude knihovna, 
infocentrum, kavárna nebo hospůdka. Z místa před "stodo-
lou" by měla být zóna klidu s vodním prvkem a bez aut. Ráda 
bych, aby se ve "stodole" konaly akce, kam budou lidi rádi 
chodit, a když se třeba bude chtít někdo s někým sejít, tak 
proč ne v Lánově ve "stodole"☺ 

Je mi jasné, že ať už rozhodneme jakkoliv, někdo spokojený 
nebude a někomu jinému se to zase bude líbit. Ale tak je to 
snad vždy, když vznikají nové věci.

PS: Skvělou zprávou je, že se nám podařilo získat stavební 
povolení na most č. 4 (u Malínských). První plánovanou akcí 
jara 2024 bude tedy rekonstrukce tohoto mostu.

Milí Lánováci, přeji nám všem krásné a klidné Vánoce
a pevně doufám, že se dočkáme i sněhu.

           Eliška Rojtová, starostka

  Výpis přijatých usnesení ze 4.
       zasedání Zastupitelstva obce Lánov
  konaného dne 19. 9. 2023

ZO schvaluje:

Usnesení č. 5/4/23 - Zastupitelstvo obce Lánov 
projednalo a schvaluje rozpočtové opatření č. 4/2023.
Výsledek hlasování: Pro: 14   Proti: 0   Zdržel se: 0 

Usnesení č. 6/4/23 - Zastupitelstvo obce Lánov 
projednalo a schvaluje prodej pozemku p. č. 55/7 o výměře 

2
2 m  (ostatní plocha/jiná plocha) v k. ú. Prostřední Lánov
ve výlučném vlastnictví Obce Lánov, a to za účelem 
dokončení stavby rodinného domu na p. č. 55/1 v k. ú. 
Prostřední Lánov. Kupní cena bude stanovena dohodou na 

2
částku 1613 Kč/m , tj. 3 226 Kč s tím, že kupující pan ... 
uhradí zároveň administrativní poplatek Obci Lánov
(za vyhotovení smlouvy) a dále správní poplatek katastru 
nemovitostí (za provedení vkladu). Úhrada bude provedena 
před podpisem oboustranně odsouhlasené kupní smlouvy.

Výsledek hlasování: Pro: 14   Proti: 0   Zdržel se: 0

Usnesení č. 8/4/23 - Zastupitelstvo obce Lánov v souladu

s § 6 odst. 5 písm. a) a § 46 odst. 3 zákona č. 183/2006 Sb., 

stavebního zákona, v platném znění, zamítá návrh na 

pořízení změny Územního plánu sídelního útvaru Lánov 

podaný navrhovateli Hradecká zemědělská, s. r. o.,

a K. Křivánkem, zastoupenými společností A177, s. r. o., 

Krkonošská 177, 543 41 Vrchlabí, IČ: 651 41 822 dne 24. 7. 

2023, viz přílohy.

Výsledek hlasování: Pro: 14   Proti: 0   Zdržel se: 0

Usnesení č. 9/4/23 - Zastupitelstvo obce Lánov 

projednalo a schvaluje nabytí pozemků p. č. 2343
2

o výměře 13 m  (ostatní plocha/ostatní komunikace), p. č. 
2

2346 o výměře 18 m  (ostatní plocha/ostatní komunikace)
2

a p. č. 2348 o výměře 146 m  (ostatní plocha/ostatní 

komunikace), vše v k. ú. Prostřední Lánov. Kupní cena je 
2

dohodnutá na částku 300 Kč/m , tj. celkem 53 100 Kč. 

Vlastníkem výše uvedených nemovitostí je paní ..., trvale 

bytem ..., 547 01 Náchod. ZO pověřuje starostku podpisem 

kupní smlouvy. Jedná se o pozemky pod místní komunikací 

za Harmonií.

Výsledek hlasování: Pro: 14   Proti: 0   Zdržel se: 0

Usnesení č. 10/4/23 – Zastupitelstvo obce Lánov 
projednalo a schvaluje nabytí nově vzniklého pozemku

2p. č. 1300/14 o výměře 360 m  (ostatní plocha/ostatní 
komunikace), který vnikl na základě GPL č. 1275-224/2023 

2 
oddělením z pozemku p. č. 1300/9 o výměře 1 746 m (ostatní 
plocha/manipulační plocha), vše v k. ú. Prostřední Lánov, 

2za celkovou cenu 180 000 Kč, tj. 500 Kč/m . Jedná se
o majetkoprávní vypořádání pozemku pod cyklostezkou
z výlučného vlastnictví pana ... do vlastnictví Obce Lánov, 
IČ: 00278041 dle článku III. Smlouvy o právu provést 
stavbu „Cyklostezka Lánov - Čistá v Krkonoších“. Obec 
Lánov uhradí správní poplatek při vkladu kupní smlouvy
do katastru nemovitostí (2 000 Kč). 

Výsledek hlasování: Pro: 14   Proti: 0   Zdržel se: 0

ZPRÁVY Z OBCE LÁNOV 

Z ÚŘADU

32

Objektivem z Lánova.

Rozloučení s létem na hřišti v Lánově. SDH Horní Lánov - letní tábor - Poděbrady srpen 2023.

Beseda s Liborem Duškem, autorem knih Krkonošští rodáci vzpomínají. Beseda s autory knihy o Lánovech 25. 11. 2023.

Oprava cesty v Horním Lánově.

Žáci 2. B při úklidu Otmarovy louky a přilehlého lesíka za školou.

SDH Horní Lánov - dorostenci a dorostenky,
krajské kolo ZHVB Bílé Poličany 12. 11. 2023.
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chlornanem sodným je zcela dostačující. V případě 
prudkých dešťů nebo dlouhotrvajících srážek, popřípadě při 
jarním tání, může dojít k ovlivnění jakosti vody na 
prameništi vlivem průsaku živin do podloží. Jedná se vždy
o přechodný stav, se kterým se setkáváme výjimečně,
v posledních letech zcela ojediněle. Letošní podzim nás 
bohužel počasí zlobí podstatně více.

Aby bylo možné dodávat vodu z prameniště za všech 
okolností v neměnné jakosti, muselo by být zbudováno 
zařízení na její úpravu. Vzhledem k množství vody, které se 
denně spotřebuje a které by tak denně bylo potřeba 
upravovat, by se jednalo o investici v řádu desítek milionů 
korun. Tato investice by přitom měla řešit stav, který nastane 
v některých letech pouze ojediněle a v některých letech třeba 
vůbec. Taková investice je neekonomická a Obec by 
pravděpodobně ani nedokázala takový záměr obhájit v rámci 
Plánu rozvoje vodovodů a kanalizací. Navíc by zbudování 
takové úpravny vody zvedlo cenu vodného v obci minimálně 
na dvojnásobek, jelikož kontinuální úprava vody je velice 
nákladnou záležitostí. Vodné je v Lánově opravdu nízké, a to 
pravě díky tomu, že stávající systém zásobování vodou 
sestává pouze z hygienizace a gravitačního rozvodu vody po 
obci (s pouze občasným doplněním o čerpání z vrtu).
V letošním roce je cena za kubík odebrané vody v Lánově 
18,35 Kč, republikový průměr je přitom 58,06 Kč. 

Co tedy můžeme v případě nepříznivých klimatických 
podmínek jako provozovatel dělat, abychom spotřebitelům 
zajistili jakost vody? V případě zhoršení podmínek je třeba 
odpojit ze systému zásobování některé zářezy na prameništi 
a spustit čerpání z vrtu. To znamená, že fyzicky musí naši 
technici zajet na prameniště, zářezy odpojit a vrt pustit ručně. 
Vzhledem k tomu, že dálkové sledování jakosti vody není 
zřízeno, může zde vzniknout časová prodleva, během niž 
nám do vodojemu nateče „žlutá“ voda. Poměrně dlouhou 
dobu potom trvá, než tato voda ze systému odteče. Pak už se 
nedá udělat opravdu nic než snažit se tento čas co nejvíce 
zkrátit tím, že se na vybraných místech vodovodního řadu 
odkaluje. 

Ani my nejsme s tímto řešením jako provozovatel spokojeni, 
proto také s paní starostkou začínáme pracovat na projektu 
zautomatizování systému: osazení zařízení na měření jakosti 
vody z prameniště, které by v případě zaznamenání 
zhoršených hodnot automaticky přivřelo nátok z prameniště 
a zajistilo spuštění vrtu, tak aby se podařilo „žlutou“ vodu 
odstavit vždy včas před jejím nátokem do vodojemu.
I takové opatření bude představovat značné pořizovací 
náklady, nebude mít ale významný vliv na zvýšení nákladů 
na provoz a tudíž ani na cenu vody.

             Ing. Jana Beranová
              ředitelka Vodárenské společnosti Lánov

 Společenská rubrika
 V období srpen - říjen se v Lánově nenarodilo žádné 
miminko.

V období od 16. 8. 2023 do 15. 11. 2023 dovršili svá 
významná životní jubilea (uvádíme 70, 75, 80, 85 let a dále 
po roce) níže uvedení spoluobčané:

pan Jaromír Bartoň
pan Martin Janeček

2 
4 m (ostatní plocha/ostatní komunikace), který vznikl na 
základě GPL č. 1275-224/2023 oddělením z pozemku p. č. 

21300/8 o výměře 239 m  (ostatní plocha/ostatní komu-
nikace), vše v k. ú. Prostřední Lánov, za celkovou cenu

2
1 308 Kč, tj. 327 Kč/m . Cena byla stanovena dle znaleckého 
posudku číslo 056809/2023. Jedná se o majetkoprávní 
vypořádání potřebné části pozemku pod budoucí posuvnou 
bránou z výlučného vlastnictví Obce Lánov, IČ: 00278041 
do vlastnictví SJM ... a ..., manželé ... uhradí Obci Lánov 
administrativní poplatek (1 000 Kč za vyhotovení kupní 
smlouvy) a správní poplatek (2 000 Kč) za vklad kupní 
smlouvy do katastru nemovitostí.
Výsledek hlasování:  Pro: 11   Proti: 0   Zdržel se: 0

Usnesení č. 9/5/23 – Zastupitelstvo obce Lánov 
projednalo a schvaluje „Smlouvu o vykonání přez-
koumání hospodaření“ mezi Obcí Lánov a Společností
C. P. A. Audit, spol. s r. o. 
Výsledek hlasování:  Pro: 11   Proti: 0   Zdržel se: 0

 Seznamte se s návrhem
 územního plánu
Kompletní dokumentace návrhu ÚP Lánov včetně 
vyhodnocení vlivů návrhu ÚP Lánov na životní prostředí, 
resp. udržitelný rozvoj území je  k nahlédnutívystavena
na Obecním úřadě v Lánově u pana Jaroslava Hanče, tel.: 
499 432 051, a to po telefonické dohodě v úředních hodinách 
v pondělí 8:00 - 11:30, 12:00 - 17:00 hod. a ve středu 8:00 - 
11:30, 12:00 - 17:00 hod. nebo na internetové adrese 
www.lanov.cz s tím, že cesta je: Úřad → Úřední deska → 
Obsah úřední desky → Dokumentace návrhu ÚP Lánov
vč. posouzení.

Obecní úřad Lánov oznámil veřejnou vyhláškou oficiální 
projednání návrhu ÚP Lánov dle platné legislativy, kde jsou 
uvedeny informace o možnosti podání připomínek
k projednávanému ÚP. Je dobré tedy sledovat úřední desku 
(klasickou nebo elektronickou).

Návrh ÚP jako takový bude na OÚ a na webu vystaven
do 4. 1. 2024. Do 21. 12. 2023 může každý u pořizovatele 
(OÚ) uplatnit své připomínky. K později uplatněným 
připomínkám se nepřihlíží. Více veřejná vyhláška na webu 
obce.

       Jaroslav Hanč

 

Vzhledem k nedávným epizodám snížené kvality dodávky 
vody jsem byla požádána paní starostkou, abych napsala pár 
slov o tom, jak vlastně funguje zásobování vodou v Lánově
a co by se dalo zlepšit.

Primárním zdrojem vody pro obec Lánov je prameniště 
Hádek, jako doplňkový zdroj slouží hlubinný vrt v Hádku. 
Voda z prameniště je jímána ve vodojemu v Hádku, kde je 
instalováno měření hladiny. V případě poklesu hladiny ve 
vodojemu vlivem nedostatku vody na prameništi je zajištěno 
automatické spuštění čerpání vody z vrtu. Ve vodojemu 
Hádek dochází k hygienizaci vody chlornanem sodným.
Z vodojemu je voda gravitačně rozváděna po obci a dále
do Dolního Lánova a Prosečného. To je celý princip 
zásobování obce vodou.

Podzemní voda z prameniště v Hádku je po většinu roku 
velice kvalitní, nevyžaduje žádnou úpravu, hygienizace 
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Usnesení č. 11/4/23 – Zastupitelstvo obce Lánov 
projednalo a schvaluje uzavření Smlouvy o úpravě 
vzájemných vztahů mezi ručitelem a bankou č. 
RD/0481161429/LCD, kde předmětem této Smlouvy je ruči-
telské prohlášení ve prospěch banky a sjednání některých 
podmínek uspokojení zajištěných dluhů, viz příloha.

Výsledek hlasování:  Pro: 14    Proti: 0   Zdržel se: 0

Usnesení č. 12/4/23 – Zastupitelstvo obce Lánov 
projednalo a schvaluje uzavření Smlouvy o výkupu 
elektřiny s ČEZ ESCO. Smlouva je uzavřena na 1 rok, týká se 
výkupu elektřiny z FVE umístěné na budově školní jídelny. 
Jednotková cena za vykupovanou elektřinu v období 
dodávky je 750 Kč/MWh.

Výsledek hlasování:  Pro: 13   Proti: 1   Zdržel se: 0

Usnesení č. 14/4/23 – Zastupitelstvo obce Lánov 
projednalo a schvaluje složení Povodňové komise obce 
Lánov dle předloženého návrhu, viz příloha.

Výsledek hlasování: Pro:  13   Proti: 0   Zdržel se: 1

ZO neschvaluje:

Usnesení č. 7/4/23 – Zastupitelstvo obce Lánov 
projednalo a schvaluje záměr prodeje pozemku p. č. 

2845/11 o výměře 32 m  (zahrada) v k. ú. Prostřední Lánov, viz 
příloha, a to na základě žádosti pana ..., č. j: OÚLá/394/2023 
za účelem odkupu zastavěné plochy stávajícího pozemku. 
Žadatel uhradí geometrický plán na dělení pozemku a kupní 

2cena bude stanovena dohodou na částku 1 613 Kč/m , tj.
51 616 Kč s tím, že kupující uhradí zároveň administrativní 
poplatek Obci Lánov (za vyhotovení smlouvy) a dále správní 
poplatek katastru nemovitostí (za provedení vkladu). Úhrada 
bude provedena před podpisem oboustranně odsouhlasené 
kupní smlouvy.

Výsledek hlasování:  Pro: 0   Proti: 14   Zdržel se: 0

ZO bere na vědomí:

Usnesení č. 13/4/23 – Zastupitelstvo obce Lánov 
projednalo a bere na vědomí Územní studii veřejného 
prostranství (USVP) centra obce Lánov zpracovanou 
arch. Smutným (spol. ILEX ARCHITECTS, s. r. o.), kterou 
využije jako územně plánovací podklad pro další rozvoj 
centra obce.

Usnesení č. 15/4/23 – Zastupitelstvo obce Lánov 
projednalo a bere na vědomí složení školské rády 
předložené ředitelkou školy. Za zřizovatele jsou zvoleni
do školské rady M. Půlpán, J. Čermák a J. Kučera. 

 Výpis přijatých usnesení z mimořád- 
 ného zasedání Zastupitelstva obce
 Lánov konaného dne 10. 10. 2023
Usnesení č. 3/5/23 – Zastupitelstvo obce Lánov 
projednalo a schvaluje bezúplatný převod, nabytí 

2
pozemku p. č. 2415 o výměře 49 m  (ostatní plocha/ostatní 
komunikace) v k. ú. Prostřední Lánov (podíl 1/1). 
Vlastníkem pozemku je Česká republika, resp. ŘSD ČR,
Na Pankráci 546/56, 140 00 Praha 4 – Nusle. Jedná se
o pozemek sjezdu na silnici I/14.
Výsledek hlasování:  Pro: 11   Proti: 0   Zdržel se: 0

Usnesení č. 4/5/23 – Zastupitelstvo obce Lánov 
projednalo a schvaluje nabytí nově vzniklého pozemku

2 
p. č. 1310/2 o výměře 223 m (ostatní plocha/ostatní 

komunikace), který vznikl na základě GPL č. 1275-224/2023 
2 oddělením z pozemku p. č. 1310 o výměře 25 227 m (trvalý 

travní porost), vše v k. ú. Prostřední Lánov, za celkovou 
2

cenu 72 921 Kč, tj. 327 Kč/m . Cena byla stanovena dle 
znaleckého posudku číslo 056809/2023. Jedná se
o majetkoprávní vypořádání pozemku pod cyklostezkou
z výlučného vlastnictví ZOD Lánov, IČ: 47468378, se 
sídlem Prostřední Lánov 43, 543 41 Lánov do vlastnictví 
Obce Lánov, IČ: 00278041 dle článku III. Smlouvy o právu 
provést stavbu „Cyklostezka Lánov - Čistá v Krkonoších“. 
Obec Lánov uhradí správní poplatek při vkladu kupní 
smlouvy do katastru nemovitostí (2 000 Kč). 
Výsledek hlasování:  Pro: 11   Proti: 0    Zdržel se: 0

Usnesení č. 5/5/23 – Zastupitelstvo obce Lánov 
projednalo a schvaluje nabytí nově vzniklého pozemku

2 
p. č. 1359/18 o výměře 218 m (ostatní plocha/ostatní 
komunikace), který vznikl na základě GPL č. 1275-224/2023 

2 oddělením z pozemku p. č. 1359/7 o výměře 4 087 m (ostatní 
plocha/jiná plocha), vše v k. ú. Prostřední Lánov,

2
za celkovou cenu 71 286 Kč, tj. 327 Kč/m . Cena byla 
stanovena dle znaleckého posudku číslo 056809/2023. Jedná 
se o majetkoprávní vypořádání pozemku pod cyklostezkou
z výlučného vlastnictví společnosti Doprabet, s. r. o., IČ: 
13585002, se sídlem Prostřední Lánov 156, 543 41 Lánov do 
vlastnictví Obce Lánov, IČ: 00278041 dle článku III. 
Smlouvy o právu provést stavbu „Cyklostezka Lánov – Čistá 
v Krkonoších“. Obec Lánov uhradí správní poplatek při 
vkladu kupní smlouvy do katastru nemovitostí (2 000 Kč).
Výsledek hlasování:  Pro: 11    Proti: 0   Zdržel se: 0

Usnesení č. 6/5/23 – Zastupitelstvo obce Lánov 
projednalo a schvaluje záměr prodeje nově vzniklého 
pozemku ve vlastnictví Obce Lánov p. č. 1403/11 o výměře 

2 
32 m (ostatní plocha/jiná plocha), který vznikl na základě 
GPL č. 1275-224/2023 oddělením z pozemku p. č. 1403/3

2 o výměře 3 725 m (ostatní plocha/ostatní komunikace), vše
v k. ú. Prostřední Lánov, za celkovou cenu 10 464 Kč, tj. 

2
327 Kč/m . Cena byla stanovena dle znaleckého posudku 
číslo 056809/2023. Jedná se o majetkoprávní vypořádání 
zaplocené části pozemku pod pozemní komunikací z výluč-
ného vlastnictví Obce Lánov, IČ: 00278041 do vlastnictví 
společnosti Doprabet, s. r. o., IČ: 13585002, se sídlem 
Prostřední Lánov 156, 543 41 Lánov. Společnost Doprabet, 
s. r. o., uhradí Obci Lánov administrativní poplatek (1 000 Kč 
za vyhotovení kupní smlouvy) a správní poplatek (2 000 Kč) 
za vklad kupní smlouvy do katastru nemovitostí. 
Výsledek hlasování:  Pro: 11   Proti: 0   Zdržel se: 0

Usnesení č. 7/5/23 – Zastupitelstvo obce Lánov 
projednalo a schvaluje nabytí nově vzniklého pozemku

2 p. č. 1300/15 o výměře 16 m (ostatní plocha/ostatní 
komunikace), který vznikl na základě GPL č. 1275-224/2023 

2 
oddělením z pozemku p. č. 1300/7 o výměře 941 m
(zahrada), vše v k. ú. Prostřední Lánov, za celkovou cenu

25 232 Kč, tj. 327 Kč/m . Cena byla stanovena dle znaleckého 
posudku č. 056809/2023. Jedná se o majetkoprávní 
vypořádání pozemku pod cyklostezkou z vlastnictví Obce 
Lánov, IČ: 00278041 dle článku III. Smlouvy o právu 
provést stavbu „Cyklostezka Lánov – Čistá v Krkonoších“. 
Obec Lánov uhradí správní poplatek při vkladu kupní 
smlouvy do katastru nemovitostí (2 000 Kč).
Výsledek hlasování:  Pro: 11   Proti: 0   Zdržel se: 0

Usnesení č. 8/5/23 – Zastupitelstvo obce Lánov 
projednalo a schvaluje záměr prodeje nově vzniklého 
pozemku ve vlastnictví Obce Lánov p. č. 1300/17 o výměře 

Jak vlastně funguje zásobování vodou 
v Lánově a co by se dalo zlepšit



chlornanem sodným je zcela dostačující. V případě 
prudkých dešťů nebo dlouhotrvajících srážek, popřípadě při 
jarním tání, může dojít k ovlivnění jakosti vody na 
prameništi vlivem průsaku živin do podloží. Jedná se vždy
o přechodný stav, se kterým se setkáváme výjimečně,
v posledních letech zcela ojediněle. Letošní podzim nás 
bohužel počasí zlobí podstatně více.

Aby bylo možné dodávat vodu z prameniště za všech 
okolností v neměnné jakosti, muselo by být zbudováno 
zařízení na její úpravu. Vzhledem k množství vody, které se 
denně spotřebuje a které by tak denně bylo potřeba 
upravovat, by se jednalo o investici v řádu desítek milionů 
korun. Tato investice by přitom měla řešit stav, který nastane 
v některých letech pouze ojediněle a v některých letech třeba 
vůbec. Taková investice je neekonomická a Obec by 
pravděpodobně ani nedokázala takový záměr obhájit v rámci 
Plánu rozvoje vodovodů a kanalizací. Navíc by zbudování 
takové úpravny vody zvedlo cenu vodného v obci minimálně 
na dvojnásobek, jelikož kontinuální úprava vody je velice 
nákladnou záležitostí. Vodné je v Lánově opravdu nízké, a to 
pravě díky tomu, že stávající systém zásobování vodou 
sestává pouze z hygienizace a gravitačního rozvodu vody po 
obci (s pouze občasným doplněním o čerpání z vrtu).
V letošním roce je cena za kubík odebrané vody v Lánově 
18,35 Kč, republikový průměr je přitom 58,06 Kč. 

Co tedy můžeme v případě nepříznivých klimatických 
podmínek jako provozovatel dělat, abychom spotřebitelům 
zajistili jakost vody? V případě zhoršení podmínek je třeba 
odpojit ze systému zásobování některé zářezy na prameništi 
a spustit čerpání z vrtu. To znamená, že fyzicky musí naši 
technici zajet na prameniště, zářezy odpojit a vrt pustit ručně. 
Vzhledem k tomu, že dálkové sledování jakosti vody není 
zřízeno, může zde vzniknout časová prodleva, během niž 
nám do vodojemu nateče „žlutá“ voda. Poměrně dlouhou 
dobu potom trvá, než tato voda ze systému odteče. Pak už se 
nedá udělat opravdu nic než snažit se tento čas co nejvíce 
zkrátit tím, že se na vybraných místech vodovodního řadu 
odkaluje. 

Ani my nejsme s tímto řešením jako provozovatel spokojeni, 
proto také s paní starostkou začínáme pracovat na projektu 
zautomatizování systému: osazení zařízení na měření jakosti 
vody z prameniště, které by v případě zaznamenání 
zhoršených hodnot automaticky přivřelo nátok z prameniště 
a zajistilo spuštění vrtu, tak aby se podařilo „žlutou“ vodu 
odstavit vždy včas před jejím nátokem do vodojemu.
I takové opatření bude představovat značné pořizovací 
náklady, nebude mít ale významný vliv na zvýšení nákladů 
na provoz a tudíž ani na cenu vody.

             Ing. Jana Beranová
              ředitelka Vodárenské společnosti Lánov

 Společenská rubrika
 V období srpen - říjen se v Lánově nenarodilo žádné 
miminko.

V období od 16. 8. 2023 do 15. 11. 2023 dovršili svá 
významná životní jubilea (uvádíme 70, 75, 80, 85 let a dále 
po roce) níže uvedení spoluobčané:

pan Jaromír Bartoň
pan Martin Janeček

2 
4 m (ostatní plocha/ostatní komunikace), který vznikl na 
základě GPL č. 1275-224/2023 oddělením z pozemku p. č. 

21300/8 o výměře 239 m  (ostatní plocha/ostatní komu-
nikace), vše v k. ú. Prostřední Lánov, za celkovou cenu

2
1 308 Kč, tj. 327 Kč/m . Cena byla stanovena dle znaleckého 
posudku číslo 056809/2023. Jedná se o majetkoprávní 
vypořádání potřebné části pozemku pod budoucí posuvnou 
bránou z výlučného vlastnictví Obce Lánov, IČ: 00278041 
do vlastnictví SJM ... a ..., manželé ... uhradí Obci Lánov 
administrativní poplatek (1 000 Kč za vyhotovení kupní 
smlouvy) a správní poplatek (2 000 Kč) za vklad kupní 
smlouvy do katastru nemovitostí.
Výsledek hlasování:  Pro: 11   Proti: 0   Zdržel se: 0

Usnesení č. 9/5/23 – Zastupitelstvo obce Lánov 
projednalo a schvaluje „Smlouvu o vykonání přez-
koumání hospodaření“ mezi Obcí Lánov a Společností
C. P. A. Audit, spol. s r. o. 
Výsledek hlasování:  Pro: 11   Proti: 0   Zdržel se: 0

 Seznamte se s návrhem
 územního plánu
Kompletní dokumentace návrhu ÚP Lánov včetně 
vyhodnocení vlivů návrhu ÚP Lánov na životní prostředí, 
resp. udržitelný rozvoj území je  k nahlédnutívystavena
na Obecním úřadě v Lánově u pana Jaroslava Hanče, tel.: 
499 432 051, a to po telefonické dohodě v úředních hodinách 
v pondělí 8:00 - 11:30, 12:00 - 17:00 hod. a ve středu 8:00 - 
11:30, 12:00 - 17:00 hod. nebo na internetové adrese 
www.lanov.cz s tím, že cesta je: Úřad → Úřední deska → 
Obsah úřední desky → Dokumentace návrhu ÚP Lánov
vč. posouzení.

Obecní úřad Lánov oznámil veřejnou vyhláškou oficiální 
projednání návrhu ÚP Lánov dle platné legislativy, kde jsou 
uvedeny informace o možnosti podání připomínek
k projednávanému ÚP. Je dobré tedy sledovat úřední desku 
(klasickou nebo elektronickou).

Návrh ÚP jako takový bude na OÚ a na webu vystaven
do 4. 1. 2024. Do 21. 12. 2023 může každý u pořizovatele 
(OÚ) uplatnit své připomínky. K později uplatněným 
připomínkám se nepřihlíží. Více veřejná vyhláška na webu 
obce.

       Jaroslav Hanč

 

Vzhledem k nedávným epizodám snížené kvality dodávky 
vody jsem byla požádána paní starostkou, abych napsala pár 
slov o tom, jak vlastně funguje zásobování vodou v Lánově
a co by se dalo zlepšit.

Primárním zdrojem vody pro obec Lánov je prameniště 
Hádek, jako doplňkový zdroj slouží hlubinný vrt v Hádku. 
Voda z prameniště je jímána ve vodojemu v Hádku, kde je 
instalováno měření hladiny. V případě poklesu hladiny ve 
vodojemu vlivem nedostatku vody na prameništi je zajištěno 
automatické spuštění čerpání vody z vrtu. Ve vodojemu 
Hádek dochází k hygienizaci vody chlornanem sodným.
Z vodojemu je voda gravitačně rozváděna po obci a dále
do Dolního Lánova a Prosečného. To je celý princip 
zásobování obce vodou.

Podzemní voda z prameniště v Hádku je po většinu roku 
velice kvalitní, nevyžaduje žádnou úpravu, hygienizace 
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Usnesení č. 11/4/23 – Zastupitelstvo obce Lánov 
projednalo a schvaluje uzavření Smlouvy o úpravě 
vzájemných vztahů mezi ručitelem a bankou č. 
RD/0481161429/LCD, kde předmětem této Smlouvy je ruči-
telské prohlášení ve prospěch banky a sjednání některých 
podmínek uspokojení zajištěných dluhů, viz příloha.

Výsledek hlasování:  Pro: 14    Proti: 0   Zdržel se: 0

Usnesení č. 12/4/23 – Zastupitelstvo obce Lánov 
projednalo a schvaluje uzavření Smlouvy o výkupu 
elektřiny s ČEZ ESCO. Smlouva je uzavřena na 1 rok, týká se 
výkupu elektřiny z FVE umístěné na budově školní jídelny. 
Jednotková cena za vykupovanou elektřinu v období 
dodávky je 750 Kč/MWh.

Výsledek hlasování:  Pro: 13   Proti: 1   Zdržel se: 0

Usnesení č. 14/4/23 – Zastupitelstvo obce Lánov 
projednalo a schvaluje složení Povodňové komise obce 
Lánov dle předloženého návrhu, viz příloha.

Výsledek hlasování: Pro:  13   Proti: 0   Zdržel se: 1

ZO neschvaluje:

Usnesení č. 7/4/23 – Zastupitelstvo obce Lánov 
projednalo a schvaluje záměr prodeje pozemku p. č. 

2845/11 o výměře 32 m  (zahrada) v k. ú. Prostřední Lánov, viz 
příloha, a to na základě žádosti pana ..., č. j: OÚLá/394/2023 
za účelem odkupu zastavěné plochy stávajícího pozemku. 
Žadatel uhradí geometrický plán na dělení pozemku a kupní 

2cena bude stanovena dohodou na částku 1 613 Kč/m , tj.
51 616 Kč s tím, že kupující uhradí zároveň administrativní 
poplatek Obci Lánov (za vyhotovení smlouvy) a dále správní 
poplatek katastru nemovitostí (za provedení vkladu). Úhrada 
bude provedena před podpisem oboustranně odsouhlasené 
kupní smlouvy.

Výsledek hlasování:  Pro: 0   Proti: 14   Zdržel se: 0

ZO bere na vědomí:

Usnesení č. 13/4/23 – Zastupitelstvo obce Lánov 
projednalo a bere na vědomí Územní studii veřejného 
prostranství (USVP) centra obce Lánov zpracovanou 
arch. Smutným (spol. ILEX ARCHITECTS, s. r. o.), kterou 
využije jako územně plánovací podklad pro další rozvoj 
centra obce.

Usnesení č. 15/4/23 – Zastupitelstvo obce Lánov 
projednalo a bere na vědomí složení školské rády 
předložené ředitelkou školy. Za zřizovatele jsou zvoleni
do školské rady M. Půlpán, J. Čermák a J. Kučera. 

 Výpis přijatých usnesení z mimořád- 
 ného zasedání Zastupitelstva obce
 Lánov konaného dne 10. 10. 2023
Usnesení č. 3/5/23 – Zastupitelstvo obce Lánov 
projednalo a schvaluje bezúplatný převod, nabytí 

2
pozemku p. č. 2415 o výměře 49 m  (ostatní plocha/ostatní 
komunikace) v k. ú. Prostřední Lánov (podíl 1/1). 
Vlastníkem pozemku je Česká republika, resp. ŘSD ČR,
Na Pankráci 546/56, 140 00 Praha 4 – Nusle. Jedná se
o pozemek sjezdu na silnici I/14.
Výsledek hlasování:  Pro: 11   Proti: 0   Zdržel se: 0

Usnesení č. 4/5/23 – Zastupitelstvo obce Lánov 
projednalo a schvaluje nabytí nově vzniklého pozemku

2 
p. č. 1310/2 o výměře 223 m (ostatní plocha/ostatní 

komunikace), který vznikl na základě GPL č. 1275-224/2023 
2 oddělením z pozemku p. č. 1310 o výměře 25 227 m (trvalý 

travní porost), vše v k. ú. Prostřední Lánov, za celkovou 
2

cenu 72 921 Kč, tj. 327 Kč/m . Cena byla stanovena dle 
znaleckého posudku číslo 056809/2023. Jedná se
o majetkoprávní vypořádání pozemku pod cyklostezkou
z výlučného vlastnictví ZOD Lánov, IČ: 47468378, se 
sídlem Prostřední Lánov 43, 543 41 Lánov do vlastnictví 
Obce Lánov, IČ: 00278041 dle článku III. Smlouvy o právu 
provést stavbu „Cyklostezka Lánov - Čistá v Krkonoších“. 
Obec Lánov uhradí správní poplatek při vkladu kupní 
smlouvy do katastru nemovitostí (2 000 Kč). 
Výsledek hlasování:  Pro: 11   Proti: 0    Zdržel se: 0

Usnesení č. 5/5/23 – Zastupitelstvo obce Lánov 
projednalo a schvaluje nabytí nově vzniklého pozemku

2 
p. č. 1359/18 o výměře 218 m (ostatní plocha/ostatní 
komunikace), který vznikl na základě GPL č. 1275-224/2023 

2 oddělením z pozemku p. č. 1359/7 o výměře 4 087 m (ostatní 
plocha/jiná plocha), vše v k. ú. Prostřední Lánov,

2
za celkovou cenu 71 286 Kč, tj. 327 Kč/m . Cena byla 
stanovena dle znaleckého posudku číslo 056809/2023. Jedná 
se o majetkoprávní vypořádání pozemku pod cyklostezkou
z výlučného vlastnictví společnosti Doprabet, s. r. o., IČ: 
13585002, se sídlem Prostřední Lánov 156, 543 41 Lánov do 
vlastnictví Obce Lánov, IČ: 00278041 dle článku III. 
Smlouvy o právu provést stavbu „Cyklostezka Lánov – Čistá 
v Krkonoších“. Obec Lánov uhradí správní poplatek při 
vkladu kupní smlouvy do katastru nemovitostí (2 000 Kč).
Výsledek hlasování:  Pro: 11    Proti: 0   Zdržel se: 0

Usnesení č. 6/5/23 – Zastupitelstvo obce Lánov 
projednalo a schvaluje záměr prodeje nově vzniklého 
pozemku ve vlastnictví Obce Lánov p. č. 1403/11 o výměře 

2 
32 m (ostatní plocha/jiná plocha), který vznikl na základě 
GPL č. 1275-224/2023 oddělením z pozemku p. č. 1403/3

2 o výměře 3 725 m (ostatní plocha/ostatní komunikace), vše
v k. ú. Prostřední Lánov, za celkovou cenu 10 464 Kč, tj. 

2
327 Kč/m . Cena byla stanovena dle znaleckého posudku 
číslo 056809/2023. Jedná se o majetkoprávní vypořádání 
zaplocené části pozemku pod pozemní komunikací z výluč-
ného vlastnictví Obce Lánov, IČ: 00278041 do vlastnictví 
společnosti Doprabet, s. r. o., IČ: 13585002, se sídlem 
Prostřední Lánov 156, 543 41 Lánov. Společnost Doprabet, 
s. r. o., uhradí Obci Lánov administrativní poplatek (1 000 Kč 
za vyhotovení kupní smlouvy) a správní poplatek (2 000 Kč) 
za vklad kupní smlouvy do katastru nemovitostí. 
Výsledek hlasování:  Pro: 11   Proti: 0   Zdržel se: 0

Usnesení č. 7/5/23 – Zastupitelstvo obce Lánov 
projednalo a schvaluje nabytí nově vzniklého pozemku

2 p. č. 1300/15 o výměře 16 m (ostatní plocha/ostatní 
komunikace), který vznikl na základě GPL č. 1275-224/2023 

2 
oddělením z pozemku p. č. 1300/7 o výměře 941 m
(zahrada), vše v k. ú. Prostřední Lánov, za celkovou cenu

25 232 Kč, tj. 327 Kč/m . Cena byla stanovena dle znaleckého 
posudku č. 056809/2023. Jedná se o majetkoprávní 
vypořádání pozemku pod cyklostezkou z vlastnictví Obce 
Lánov, IČ: 00278041 dle článku III. Smlouvy o právu 
provést stavbu „Cyklostezka Lánov – Čistá v Krkonoších“. 
Obec Lánov uhradí správní poplatek při vkladu kupní 
smlouvy do katastru nemovitostí (2 000 Kč).
Výsledek hlasování:  Pro: 11   Proti: 0   Zdržel se: 0

Usnesení č. 8/5/23 – Zastupitelstvo obce Lánov 
projednalo a schvaluje záměr prodeje nově vzniklého 
pozemku ve vlastnictví Obce Lánov p. č. 1300/17 o výměře 

Jak vlastně funguje zásobování vodou 
v Lánově a co by se dalo zlepšit



paní Halina Moravcová
paní Alžbeta Šimonová
pan Bohumil Valeš
pan František Pohořalý
paní Věra Tomíčková
pan Ludvík Lacuška 
pan Jindřich Sýkora
pan Jiří Jína
paní Marie Vraštilová
paní Anna Martinů
pan Josef Huška
pan Bedřich Vraštil
pan Jiří Fojcík
paní Miluše Koudelková

Všem oslavencům srdečně přejeme 
všechno nejlepší,  mnoho štěstí
a zdraví.

V září nás bohužel navždy opustili pan 
Václav Štěpán a paní Alena Hebká
a v říjnu pan Jan Vaníček.

Ráda bych jménem Obce Lánov 
vyjádřila upřímnou soustrast pozů-
stalým rodinám, všem jejich přátelům
a blízkým.

        Karolina Boková

 Poděkování
 Srdečně zdravíme své bývalé 
žáky, končící ročníky 1965 a 1993. 
Děkujeme za příjemně strávené 
vzpomínání na školní léta. Je hezké, že 
se takto scházíte a udržujete svá 
přátelství ze školy.

            Dana Stránská

     Jaroslava Pršalová

 Hubertova jízda
  S přípravou letošního huberta 

jsme začali ve středu stavbou překážek. 
V pátek se dodělala překážka na louce 
u stohu a vše, co bylo potřeba k tomu, 
aby se jízda aspoň trochu povedla.
V pátek počasí nic moc, ale v sobotu
se udělalo slunečné počasí, a tak
přijelo i pár jezdců s koňmi. Dorazily 
jezdkyně z Lužan, Černého Dolu,
s partou koní a jezdců dorazila Lenka 
Matuchová. Z Paky po kopytě přijel
v noci z pátka na sobotu Roman Buřiš
s koněm Saša. Z farmy pana Hampla 
přijeli čtyři jezdci a koně, z Horního 
Lánova od Jonů dvě jezdkyně a z naše-
ho ranče jedna jezdkyně. Z Valteřic 
přijela Tereza Erbenová a Diana 
Novotná s koňmi. Celkem se sjelo 

sedmnáct jezdců a koní. Obě dvě ploši-
ny byly plné diváků, a tak mě vzala 
paní Romana Jonová na čtyřkolku.

Letos se jelo na téma broučci a berušky. 
Bylo hodně jezdců, ale i diváků
v převleku. Po zahájení a určení lišky, 
která povede jezdce po trati, se zahájil 
hubert. Lišku dělala Tereza Jonová na 
koni Biarritz. Na dlouhé louce se dělal 
dostih pro těžké koně, pony a lehké 
koně. 

Dostih - těžký kůň     1. místo 
Tereza Erbenová s koněm Eba

Dostih - lehký kůň     1. místo 
Tereza Jonová s koněm Biarritz

Dostih - pony              1. místo 
Kristýna Kulhánková s koněm Griff

Poté jsme pokračovali v hubertově 
jízdě na půlku, kde bylo občerstvení.
K jídlu byl jako obyčejně guláš z divo-
čáka, klobásy a ke kávě koláče. K pití 
se podávalo pivo, limonády a něco 
ostřejšího.

Po odpočinku jezdců a koní se 
pokračovalo zpět na louku u stohu,
kde nám diváci pomohli navazovat 
cukroví, aby ho jezdci mohli trhat.

Nakonec se udělalo dekorování jezdců 
dostihů a převleků. V převlecích za 
diváky vyhrála Rozárka Bošanská a
v jezdcích Tereza Jonová. Také dva 
jezdci, kteří jeli svého prvního huberta 
na koni, dostali kokardu, a to Jaroslav 
Hampl a Jan Trosan.

Hubert se vydařil, jezdci i koně vypa-
dali spokojeně a to je hlavní.

Všem jezdcům a koním, ale i divákům 
moc děkuji, že si přišli užít pěkný 
zářijový den.

   Za Ranč na kopečku Helena Kopecká

 I. Hornolánovské

 potahání
Před pěti roky jsme dělali soutěž v tahu 
s koněm a až letos se nám povedlo tuto 
soutěž obnovit.

Lucie Kopecká s tátou a s Lukášem 
Hrodkem připravili trať na soutěž tah 
kládou a zapůjčili saně na těžký tah.

V neděli 16. 10. 2023 v deset hodin se 
sešlo na louce u stohu pět kočích a šest 
koní. Pořadí, jak budou kočí soutěžit, 
se losovalo. 

V tahu kládou bylo sedm překážek. 
Soutěž se jela na trestné body a na čas.

Ovladatelnost kládou 
1. místo  Lukáš Hrodek – Kuba
2. místo  Lucie  Kopecká – Lima
3. místo  Lukáš Hrodek – Bobik
4. místo  Jakub Tauchman – Ferda
5. místo  Martin Kříž – Lord
6. místo  Michala Zahrádková – Bobeš

A po tahu kládou se připravoval těžký 
tah. Začínalo se na šesti metrákách a do 
800 kilo se přidávalo po metráku a pak 
po 50 kilech.

Těžký tah
1. místo  Lukáš Hrodek – Kuba, 1200 kg
2. místo  Lukáš Hrodek – Bobik, 1100 kg
3. místo  Martin Kříž – Lord, 900 kg
4. místo Jakub Tauchman – Ferda, 850 kg
5. místo  Michala Zahrádková
    – Bobeš, 850 kg
6. místo  Lucie Kopecká – Lima, 850 kg

Celkové umístění  z obou soutěží
1. místo  Lukáš Hrodek – Kuba
2. místo  Lukáš Hrodek – Bobik
3. místo  Jakub Tauchman – Ferda
4. místo  Lucie Kopecká – Lima
5. místo  Martin Kříž – Lord
6. místo  Michala Zahrádková – Bobeš

Všichni soutěžící dostali kokardu
a pohár. Podávalo se i občerstvení, ale 
ten den byla celkem zima, tak nebyli 
diváci, přišlo jen pár lidí od kočích. 
Občerstvení měl na starost Tonda 
Kopecký a Pepa Hofman ml. a já a naše 
Katka jsme pomáhaly u soutěží měřit 
čas a zapisovat trestné body. Všechen 
guláš se snědl a i grog se vařil.

Děkuji všem kočím a jejích koním, ale
i těm pár divákům, že tam v té zimě 

vydrželi po celou dobu konání. Příští 
rok to snad bude dřív a tedy i větší 
teplo.

   Za Ranč na kopečku Helena Kopecká

 Trampská osada
 Na Brodě oslavila
 50 let své existence
Jako osmi - či desetiletí kluci chodili 
Stopař (Václav Slavík) a Mokouš (Jiří 
Matyáš) do osady Roy na Bíně, kde 
vlastně vyrostli. Pak se ale oba 
kamarádi v roce 1970 rozhodli, že se 
trhnou a postaví si vlastní trampskou 
boudu. Na jaře 1971 začali kácet 
stromy a připravovat kulatinu. Téhož 
roku se k nim přidal Špajda (Zdeněk 
Hörnich, + 2021) a Banán (Josef 
Meloun).

V r. 1972 se jim naskytla výborná šance 
využít pro stavbu své chaty materiál
z bouračky. Při stavbě silnice z Vrch-
labí do Špindlu se měla demolovat 
velká roubená chalupa s potravinami 
naproti ÚDA (Ústřední dům armády – 
rekr. středisko ministerstva obrany), 
ale barák pořád stál a k demolici se 
nikdo neměl. V prosinci mistr od 

Pozemních staveb podezdívku chalupy 
odstřelil, jenže jak byl barák dobře 
udělaný, jen se skácel a celý opřel o dvě 
obrovské břízy. Druhý den v pátek
už najížděli Pražáci do Špindlu a fotili 
si to – nastal fofr, předseda MNV ve 
Špindlu vyzval k rozebrání, ať už je to 
pryč, a tak naši kamarádi začali dům 
rozebírat a převážet do Lánova.

Od majitele pozemku – Státních statků 
Lánov – získali s tichým souhlasem 
povolení si chatu na vybraném místě 
postavit. Na jaře 1973 začali tedy
v údolí Pekelského potoka v Horním 

Lánově stavět, na podzim už měli 
hotovo a 24. listopadu uspořádali první 
osadní trampský oheň. Šerifem nové 
osady „Na Brodě“, jejíž název vznikl 
podle skutečného brodu – cesty přes 
Pekelský potok, byl zvolen Mokouš.
V den otevření boudy dostali mimo jiné 
od kamaráda Ušouna z České Lípy asi 
půl metru vysokou sochu Svobody, 
vyřezanou ze dřeva. 

Chata byla postavena vlastně načerno
a až po dvou letech klidu nastal 
náhodně problém, když komise ze 
Stavebního odboru ONV Trutnov
s předsedou místního MNV p. 
Capouškem přišla kolaudovat nedale-
kou, řádně povolenou chatu Jirky 
Flégla, postavenou na místě bývalého 
velkého statku, který sloužil také jako 
celnice. Naštěstí jim vstřícní lidé

z odboru výstavby a zemědělské 
geodézie, na které stavba i osadníci 
udělali dobrý dojem, pomohli se všemi 
náležitostmi a asi po dvou letech lítání 
po papírech a různých úřadech byla 
chata zlegalizována. To se v době 
normalizace rovnalo téměř zázraku, 
protože povolit chajdu s totemem 
trampům, vyznávajícím neorgani-
zovaný pobyt v přírodě, to bylo něco 
naprosto mimořádného. Největší 
potíže jim dělala Správa KRNAP
a soudruh Bulava, který měl na starosti 
vynětí ze zemědělského půdního 
fondu. Ten tam ale na počtvrté naštěstí 
už nebyl a vedle v kanceláři vedoucího 
seděl mladý chlap, který pravil, o co 
vám vlastně jde, vždyť to není trvale 
obhospodařovatelná půda. Prdnul 
razítko a bylo. Dnes je pozemek už
v jejich vlastnictví a vše splňuje 
potřebné náležitosti. 

Jen pro dokreslení dobové atmosféry - 
v dubnu 1973 se například v Rudém 
právu ve článku plném gramatických 
chyb psalo toto:

Sedí tu a čeká na vlak. Ten životní ale 
již ujel. 

Místní orgány Veřejné ezpečnosti B
jsou opět v pohotovosti. S jarním 
počasím vyráží ve velkém počtu na tzv. 
„čundry“ skupiny závadové mládeže, 

jedná se především o nechvalně známé 
„máničky“. Tento druh naší nepokro-
kové mládeže je znám svým opovr-
háním lidově demokratického zřízení, 
pobuřováním a nadstandar ní konzu-t
mací alkoholu. Tyto skupiny chlapců
a dívek, spíše jakési gangy, terorizují 
celý socialistický venkov. Jakýkoliv 
výskyt vlasatců neprodleně hla te na š
nejbli ší stanici Veřejné ezpečnosti. z B
Generální tajemník ÚV SNB soudruh 
Josef Kotník rovněž nabádá ke zvýšené 
ostražitosti, hrozí nár st drobné krimi-u
nality. Rodiče – dbejte o počestnost 
vašich dcer! Lidé bděte! REPUBLIKU  
SI ROZVRACET NEDÁME!

Vedle článku je uvedena fotografie 
neškodně vypadajícího mladíka s 
batohem, vlasy do culíku a vousy, který 
sedí vedle kamaráda na lavičce a drží 
za kšíry pejska.

JUDr. Lubomír Štrougal prý prohlásil, 
že: „Tramping je západom lné hnutí, y
které pod záminkou falešného kama-
rádství odvádí mládež od třídního 
boje.“ Nevím, jak myslel slovo 
„západomylné“, zda jako hnutí, které 
miluje západ (a v tom případě by tam 
byla hrubka), či ve smyslu hnutí 
pomýleného západem (pak by šlo
o novotvar). Za druhé jsem na internetu 
našla pouze informaci, že v naučném 
slovníku ČSAV z r. 1956 je tramping 
popsán takto: „Tramping je reakční 
hnutí, které pod záminkou falešné 
romantiky odvádí mládež do přírody, 
pryč od revolučního boje.“ Ať už je ale 
autorem té či oné verze kdokoliv, 
myslím, že to také hezky demonstruje 
dobový náhled.

Chata Na Brodě je domovem pro tři 
trampské osady – Kožený Prapor, 
Světoběžníky a domovský Brod. 
Zdejší T. O. stála u zrodu mnoha akcí, 
ze kterých se časem stala tradice, jako 
např. Poslední vandr o 1. sobotě
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paní Halina Moravcová
paní Alžbeta Šimonová
pan Bohumil Valeš
pan František Pohořalý
paní Věra Tomíčková
pan Ludvík Lacuška 
pan Jindřich Sýkora
pan Jiří Jína
paní Marie Vraštilová
paní Anna Martinů
pan Josef Huška
pan Bedřich Vraštil
pan Jiří Fojcík
paní Miluše Koudelková

Všem oslavencům srdečně přejeme 
všechno nejlepší,  mnoho štěstí
a zdraví.

V září nás bohužel navždy opustili pan 
Václav Štěpán a paní Alena Hebká
a v říjnu pan Jan Vaníček.

Ráda bych jménem Obce Lánov 
vyjádřila upřímnou soustrast pozů-
stalým rodinám, všem jejich přátelům
a blízkým.

        Karolina Boková

 Poděkování
 Srdečně zdravíme své bývalé 
žáky, končící ročníky 1965 a 1993. 
Děkujeme za příjemně strávené 
vzpomínání na školní léta. Je hezké, že 
se takto scházíte a udržujete svá 
přátelství ze školy.

            Dana Stránská

     Jaroslava Pršalová

 Hubertova jízda
  S přípravou letošního huberta 

jsme začali ve středu stavbou překážek. 
V pátek se dodělala překážka na louce 
u stohu a vše, co bylo potřeba k tomu, 
aby se jízda aspoň trochu povedla.
V pátek počasí nic moc, ale v sobotu
se udělalo slunečné počasí, a tak
přijelo i pár jezdců s koňmi. Dorazily 
jezdkyně z Lužan, Černého Dolu,
s partou koní a jezdců dorazila Lenka 
Matuchová. Z Paky po kopytě přijel
v noci z pátka na sobotu Roman Buřiš
s koněm Saša. Z farmy pana Hampla 
přijeli čtyři jezdci a koně, z Horního 
Lánova od Jonů dvě jezdkyně a z naše-
ho ranče jedna jezdkyně. Z Valteřic 
přijela Tereza Erbenová a Diana 
Novotná s koňmi. Celkem se sjelo 

sedmnáct jezdců a koní. Obě dvě ploši-
ny byly plné diváků, a tak mě vzala 
paní Romana Jonová na čtyřkolku.

Letos se jelo na téma broučci a berušky. 
Bylo hodně jezdců, ale i diváků
v převleku. Po zahájení a určení lišky, 
která povede jezdce po trati, se zahájil 
hubert. Lišku dělala Tereza Jonová na 
koni Biarritz. Na dlouhé louce se dělal 
dostih pro těžké koně, pony a lehké 
koně. 

Dostih - těžký kůň     1. místo 
Tereza Erbenová s koněm Eba

Dostih - lehký kůň     1. místo 
Tereza Jonová s koněm Biarritz

Dostih - pony              1. místo 
Kristýna Kulhánková s koněm Griff

Poté jsme pokračovali v hubertově 
jízdě na půlku, kde bylo občerstvení.
K jídlu byl jako obyčejně guláš z divo-
čáka, klobásy a ke kávě koláče. K pití 
se podávalo pivo, limonády a něco 
ostřejšího.

Po odpočinku jezdců a koní se 
pokračovalo zpět na louku u stohu,
kde nám diváci pomohli navazovat 
cukroví, aby ho jezdci mohli trhat.

Nakonec se udělalo dekorování jezdců 
dostihů a převleků. V převlecích za 
diváky vyhrála Rozárka Bošanská a
v jezdcích Tereza Jonová. Také dva 
jezdci, kteří jeli svého prvního huberta 
na koni, dostali kokardu, a to Jaroslav 
Hampl a Jan Trosan.

Hubert se vydařil, jezdci i koně vypa-
dali spokojeně a to je hlavní.

Všem jezdcům a koním, ale i divákům 
moc děkuji, že si přišli užít pěkný 
zářijový den.

   Za Ranč na kopečku Helena Kopecká

 I. Hornolánovské

 potahání
Před pěti roky jsme dělali soutěž v tahu 
s koněm a až letos se nám povedlo tuto 
soutěž obnovit.

Lucie Kopecká s tátou a s Lukášem 
Hrodkem připravili trať na soutěž tah 
kládou a zapůjčili saně na těžký tah.

V neděli 16. 10. 2023 v deset hodin se 
sešlo na louce u stohu pět kočích a šest 
koní. Pořadí, jak budou kočí soutěžit, 
se losovalo. 

V tahu kládou bylo sedm překážek. 
Soutěž se jela na trestné body a na čas.

Ovladatelnost kládou 
1. místo  Lukáš Hrodek – Kuba
2. místo  Lucie  Kopecká – Lima
3. místo  Lukáš Hrodek – Bobik
4. místo  Jakub Tauchman – Ferda
5. místo  Martin Kříž – Lord
6. místo  Michala Zahrádková – Bobeš

A po tahu kládou se připravoval těžký 
tah. Začínalo se na šesti metrákách a do 
800 kilo se přidávalo po metráku a pak 
po 50 kilech.

Těžký tah
1. místo  Lukáš Hrodek – Kuba, 1200 kg
2. místo  Lukáš Hrodek – Bobik, 1100 kg
3. místo  Martin Kříž – Lord, 900 kg
4. místo Jakub Tauchman – Ferda, 850 kg
5. místo  Michala Zahrádková
    – Bobeš, 850 kg
6. místo  Lucie Kopecká – Lima, 850 kg

Celkové umístění  z obou soutěží
1. místo  Lukáš Hrodek – Kuba
2. místo  Lukáš Hrodek – Bobik
3. místo  Jakub Tauchman – Ferda
4. místo  Lucie Kopecká – Lima
5. místo  Martin Kříž – Lord
6. místo  Michala Zahrádková – Bobeš

Všichni soutěžící dostali kokardu
a pohár. Podávalo se i občerstvení, ale 
ten den byla celkem zima, tak nebyli 
diváci, přišlo jen pár lidí od kočích. 
Občerstvení měl na starost Tonda 
Kopecký a Pepa Hofman ml. a já a naše 
Katka jsme pomáhaly u soutěží měřit 
čas a zapisovat trestné body. Všechen 
guláš se snědl a i grog se vařil.

Děkuji všem kočím a jejích koním, ale
i těm pár divákům, že tam v té zimě 

vydrželi po celou dobu konání. Příští 
rok to snad bude dřív a tedy i větší 
teplo.

   Za Ranč na kopečku Helena Kopecká

 Trampská osada
 Na Brodě oslavila
 50 let své existence
Jako osmi - či desetiletí kluci chodili 
Stopař (Václav Slavík) a Mokouš (Jiří 
Matyáš) do osady Roy na Bíně, kde 
vlastně vyrostli. Pak se ale oba 
kamarádi v roce 1970 rozhodli, že se 
trhnou a postaví si vlastní trampskou 
boudu. Na jaře 1971 začali kácet 
stromy a připravovat kulatinu. Téhož 
roku se k nim přidal Špajda (Zdeněk 
Hörnich, + 2021) a Banán (Josef 
Meloun).

V r. 1972 se jim naskytla výborná šance 
využít pro stavbu své chaty materiál
z bouračky. Při stavbě silnice z Vrch-
labí do Špindlu se měla demolovat 
velká roubená chalupa s potravinami 
naproti ÚDA (Ústřední dům armády – 
rekr. středisko ministerstva obrany), 
ale barák pořád stál a k demolici se 
nikdo neměl. V prosinci mistr od 

Pozemních staveb podezdívku chalupy 
odstřelil, jenže jak byl barák dobře 
udělaný, jen se skácel a celý opřel o dvě 
obrovské břízy. Druhý den v pátek
už najížděli Pražáci do Špindlu a fotili 
si to – nastal fofr, předseda MNV ve 
Špindlu vyzval k rozebrání, ať už je to 
pryč, a tak naši kamarádi začali dům 
rozebírat a převážet do Lánova.

Od majitele pozemku – Státních statků 
Lánov – získali s tichým souhlasem 
povolení si chatu na vybraném místě 
postavit. Na jaře 1973 začali tedy
v údolí Pekelského potoka v Horním 

Lánově stavět, na podzim už měli 
hotovo a 24. listopadu uspořádali první 
osadní trampský oheň. Šerifem nové 
osady „Na Brodě“, jejíž název vznikl 
podle skutečného brodu – cesty přes 
Pekelský potok, byl zvolen Mokouš.
V den otevření boudy dostali mimo jiné 
od kamaráda Ušouna z České Lípy asi 
půl metru vysokou sochu Svobody, 
vyřezanou ze dřeva. 

Chata byla postavena vlastně načerno
a až po dvou letech klidu nastal 
náhodně problém, když komise ze 
Stavebního odboru ONV Trutnov
s předsedou místního MNV p. 
Capouškem přišla kolaudovat nedale-
kou, řádně povolenou chatu Jirky 
Flégla, postavenou na místě bývalého 
velkého statku, který sloužil také jako 
celnice. Naštěstí jim vstřícní lidé

z odboru výstavby a zemědělské 
geodézie, na které stavba i osadníci 
udělali dobrý dojem, pomohli se všemi 
náležitostmi a asi po dvou letech lítání 
po papírech a různých úřadech byla 
chata zlegalizována. To se v době 
normalizace rovnalo téměř zázraku, 
protože povolit chajdu s totemem 
trampům, vyznávajícím neorgani-
zovaný pobyt v přírodě, to bylo něco 
naprosto mimořádného. Největší 
potíže jim dělala Správa KRNAP
a soudruh Bulava, který měl na starosti 
vynětí ze zemědělského půdního 
fondu. Ten tam ale na počtvrté naštěstí 
už nebyl a vedle v kanceláři vedoucího 
seděl mladý chlap, který pravil, o co 
vám vlastně jde, vždyť to není trvale 
obhospodařovatelná půda. Prdnul 
razítko a bylo. Dnes je pozemek už
v jejich vlastnictví a vše splňuje 
potřebné náležitosti. 

Jen pro dokreslení dobové atmosféry - 
v dubnu 1973 se například v Rudém 
právu ve článku plném gramatických 
chyb psalo toto:

Sedí tu a čeká na vlak. Ten životní ale 
již ujel. 

Místní orgány Veřejné ezpečnosti B
jsou opět v pohotovosti. S jarním 
počasím vyráží ve velkém počtu na tzv. 
„čundry“ skupiny závadové mládeže, 

jedná se především o nechvalně známé 
„máničky“. Tento druh naší nepokro-
kové mládeže je znám svým opovr-
háním lidově demokratického zřízení, 
pobuřováním a nadstandar ní konzu-t
mací alkoholu. Tyto skupiny chlapců
a dívek, spíše jakési gangy, terorizují 
celý socialistický venkov. Jakýkoliv 
výskyt vlasatců neprodleně hla te na š
nejbli ší stanici Veřejné ezpečnosti. z B
Generální tajemník ÚV SNB soudruh 
Josef Kotník rovněž nabádá ke zvýšené 
ostražitosti, hrozí nár st drobné krimi-u
nality. Rodiče – dbejte o počestnost 
vašich dcer! Lidé bděte! REPUBLIKU  
SI ROZVRACET NEDÁME!

Vedle článku je uvedena fotografie 
neškodně vypadajícího mladíka s 
batohem, vlasy do culíku a vousy, který 
sedí vedle kamaráda na lavičce a drží 
za kšíry pejska.

JUDr. Lubomír Štrougal prý prohlásil, 
že: „Tramping je západom lné hnutí, y
které pod záminkou falešného kama-
rádství odvádí mládež od třídního 
boje.“ Nevím, jak myslel slovo 
„západomylné“, zda jako hnutí, které 
miluje západ (a v tom případě by tam 
byla hrubka), či ve smyslu hnutí 
pomýleného západem (pak by šlo
o novotvar). Za druhé jsem na internetu 
našla pouze informaci, že v naučném 
slovníku ČSAV z r. 1956 je tramping 
popsán takto: „Tramping je reakční 
hnutí, které pod záminkou falešné 
romantiky odvádí mládež do přírody, 
pryč od revolučního boje.“ Ať už je ale 
autorem té či oné verze kdokoliv, 
myslím, že to také hezky demonstruje 
dobový náhled.

Chata Na Brodě je domovem pro tři 
trampské osady – Kožený Prapor, 
Světoběžníky a domovský Brod. 
Zdejší T. O. stála u zrodu mnoha akcí, 
ze kterých se časem stala tradice, jako 
např. Poslední vandr o 1. sobotě
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v prosinci v Českém ráji, který se koná 
již přes 50 let, nebo první týden v září 
Týden českých či zahraničních řek. 
Tradičně jezdí „Banánobusem“, 
Škodou 706 RTO. Poskytli také asi 
čtyřikrát zázemí pro organizátory, 
rozhodčí a časoměřiče závodu psích 
spřežení Ledová jízda. Sami závodníci 
bivakovali venku, ač do patra se na 
přespání vejde asi 15 lidí. Při jednom 
ročníku s mezinárodní účastí byli 
Němci, Poláci, ale i Brňáci v šoku
z toho, že ještě někde existuje místo, 
kde se pije voda z potoka a svítí se 
petrolejkou.

Jednou za dva roky pořádá osada 
společný potlach s T. O. Světoběžníci. 
Brod má stále mnoho kamarádů
z Královédvorska, Českolipska, Malo-
skalska a z Lužických hor. Ti sem 
velmi často přijíždějí, a jelikož jsou to 
většinou skvělí muzikanti, o dobrou 
zábavu je vždy postaráno. Na chatě se 
sami Broďáci scházejí dost často nebo 
pořádají akce po celé republice.

Na potlach u příležitosti oslavy 50. 
narozenin osady pozvali (tzv. zvadlem 
= pozvánkou) kamarády z jiných osad 
či ty, které znají z vody a turistiky. Kdo 
chtěl, přijel. Zúčastnilo se asi 100
až 120 lidí. 

Tak ať se osadě daří ještě mnoho
a mnoho let!

Podle slov Václava Slavíka a knihy 
Jiřího Karase Jůzla Tramping na 
Trutnovsku v oblasti Sudet z r. 2022 
připravila Karolina Boková.

 Kulíšek popáté

 na filmovém festivalu 

55. dětského filmového a televizního 
festivalu Oty Hofmana v Ostrově
u Karlových Varů se zúčastnili reda-
ktoři z poboček Kopidlno a Lomnice 
nad Popelkou.

Od 8. do 12. října 2023 se u repor-
tážního mikrofonu střídaly Aneta 
Vávrová a Jana Jankajová (2. ročník, 
studijní obor cestovní ruch) a zahrad-
ník Jakub Verecký (2. ročník, učební 
obor zahradník). Kromě natáčení 
rozhovorů se vydali také po stopách 

ostrovské větve Schliků, prozkoumali 
zámecký park v Ostrově, Karlovy Vary 
a Sokolov.

Zpovídali např. Tomáše Magnuska 
(herec, režisér a scénárista), herečku 
Evu Hruškovou, představitelku filmo-
vé Popelky z roku 1969 nebo zpěváka 
Václava Noida Bártu. Každý den 
vytvořili rozhlasovou relaci na podcast 
radia Kulíšek (Spotify radio Kulíšek). 

V roce 2024 si Radio Kulíšek připo-
mene 30. narozeniny. 

     Jana Tauchmanová

 

Léto utíkalo jako voda, proto jsme 
využili ještě pěkného počasí a vydali se 
do skanzenu Veselý kopec u Hlinska.
O zájezd byl velký zájem, proto kromě 
velké autobusu jel i malý. Veselý kopec 
je lokalita s původními i přemístěnými 
domky původní lidové architektury.
Je památkově chráněná. Slaví se zde 
lidové tradice – jarmarky, dožínky, 
masopust, Vánoce se starodávnými 
zvyky a Velikonoce. Prohlídka s odbor-
ným výkladem byla moc pěkná.
V každé chalupě jsme se zastavili, 
zavzpomínali na staré časy, kdy se 
jezdilo na chalupu k babičce a děde-
čkovi a konstatovali, jak ten čas letí.
Po prohlídce jsme si dopřáli oběd
v blízké stylové hospůdce, kde jsme se 
postupně vystřídali – bylo nás hodně. 
Měli jsme v plánu ještě návštěvu 
Betlému v Hlinsku. Protože se však 
hnala zlověstná mračna, rozhodli jsme 
se pro návrat domů a Hlinsko si 
necháme na další zájezd.

Začátkem září, již tradičně, jsme 
navštívili Zahradu Čech v Litomě-
řicích. Krásný, úrodný kraj v údolí řeky 
Labe nás přivítal sluníčkem. Již 47. 
ročník výstavy byl zaměřen na zahrád-
káře, chalupáře, kutily, zahradníky
a milovníky přírody. Nechyběla ani 
široká nabídka květin, semínek, 
cibulovin, ovoce i zeleniny, stromků

i keřů. Každý si mohl vybrat dle svého 
zájmu. Samozřejmě jsme mohli 
posedět při hudebním vystoupení 
Kamily Nývltové, trochu si odpočinout 
a načerpat slavnostní atmosféru. Bylo 
tady na co koukat, čím se inspirovat
a za co utrácet. Spokojení a unavení 
jsme se rádi vrátili.

Obecní úřad v Lánově za velké pomoci 
dobrovolných hasičů z Horního 
Lánova uspořádal pro seniory a jejich 
kluby přátelské posezení s hudbou.
K poslechu i tanci hrála skupina tří 
kamarádů (byli ale čtyři), která si říká 
Veselá trojka. Na svých vystoupeních 
hrají písně, které si skládají sami,
s důrazem na pěkný a vtipný text. 
Mnoho z nás jejich písně zná, tak jsme 
si s nimi zazpívali a někteří i zatančili. 
Sál byl naplněn do posledního mís-
tečka, nálada byla vynikající a odmě-
nou byl dlouhý potlesk. Velké podě-
kování patří hasičům, kteří vše připra-
vili, zajistili vynikající občerstvení
a obsluhu. Dokonce se postarali
i o dopravu pro lidi ze vzdálenějších 
míst. Moc děkujeme.

Před Dušičkami jsme se rozjeli do 
Polska na tržnici Kudowa Zdrój, 
abychom si přivezli něco netradičního 
na naše hroby a nakoupili, co u nás 
nemáme. Tržnice nás překvapila tím, 
že je jen na půlce původního prostoru. 
Přesto jsme ve stísněnějších podmín-
kách našli vše, co jsme si naplánovali 
nakoupit a ještě „trochu“ více. Vzá-
jemně jsme si sdělovali, co kde mají 
dobrého. Slunečné počasí nám poz-
vedlo náladu a spokojeni jsme se vrátili 
domů.

V tomto podzimním období již začíná 
divadelní sezóna. Čeká nás divadlo
v Úpici s E. Balzerovou, představení 
Můj báječný rozvod, dále vánoční 
vystoupení, koncerty a posezení. Již se 
moc těšíme.

              Dagmar Zaplatílková

   

Než jsme se přehoupli do druhé 
poloviny roku 2023, uspořádali jsme 
24. června v okolí fotbalového hřiště 
spolu s TJ Lánov akci s názvem Vítání 
prázdnin. Jednalo se o sportovně-
zábavnou akci inspirovanou olympi-
ádou.

Červenec a srpen byl pro naši zása-
hovou jednotku celkem rušný. Hned
z kraje prázdnin jsme zasahovali
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u požáru lesa u cesty Dolní Lánov – 
Kunčice nad Labem. Pak následoval 
trojí zásah u likvidace sršních hnízd 
v obci Lánov a Dolní Lánov, zásah
u zničené trafostanice v Horním 
Lánově a taktické cvičení při záchraně 
osob z hořícího bytového domu u fot-
balového hřiště v Lánově.

Dne 8. září jsme se zúčastnili soutěže
O pohár starosty okrsku v Dolní 
Branné, kde jsme se umístili na 8. 
místě.

A na závěr několik všeobecných 
informací. Naši zástupci se zúčastnili 
dvakrát schůze 8. okrsku, třikrát se 
sešel výbor SDH.

            Bc. Ladislav Vich, DiS.,
            starosta SDH Prostřední Lánov

 SDH Horní Lánov
 I letošní soutěžní sezóna byla 
pro mladé hasiče z Horního Lánova 
úspěšná. V celoroční soutěži, hře 
Plamen, jsme měli celkem tři družstva, 
dvě mladší (6 - 11 let) a jedno starší (12 
- 15 let). Na okresním kole této soutěže 
obsadilo družstvo mladších „B“ 7. 
místo, družstvo „A“ 1. místo, stejně tak 
družstvo starších 1. místo. Starší po-
stoupili do krajského kola a statečně 
bojovali o postup na MČR, bohužel 
tentokrát měli opravdu silného sou-
peře, a tak nakonec obsadili druhou 
příčku.

Do soutěže dorostu se zapojili jak 
dorostenci, tak i dorostenky. Okresní 
kolo vyhráli dorostenci i dorostenky. 
Na krajském kole se lépe vedlo 
dorostencům a obsadili 3. místo, 
dorostenky skončily na 5. místě.

V sérii soutěží v šedesátkách o přebor-
níka okresu Trutnov si naši mladí 
hasiči opět vedli výborně.

V každé kategorii se vyhodnocuje 
deset nejlepších a zde jsme měli 11 
zástupců z našeho sboru.
Přeborníka – první místo získali v kate-
gorii přípravka Samuel Václavík, 
mladší chlapci Šimon Kavale a starší 
dívky Tereza Mašková. Za okres 
Trutnov postoupili na MČR do Brna
za náš kolektiv – mladší dívka Antonie 
Turnerová, mladší chlapec Šimon 
Kavale a starší dívka Tereza Mašková. 
V Brně startovalo v každé kategorii 
120 závodníků a všichni tři zástupci 
našeho sboru skončili v první polovině 
startovního pole.

V letošním roce se běžel první ročník 
branného závodu v jiné podobě, ale
i toto jsme zvládli a na krajské kolo 
postoupili starší, dorostenky a dvě 
hlídky dorostenců. Právě na krajském 
kole se nedařilo dorostencům a skon-
čili na 4. a 5. místě, dorostenky 
skončily na 2. místě a starší si nečekaně 
vybojovali zlato. Na MČR v braňáku, 
které se bude konat ve Vlašimi 6. 4. 
2024, nebudou tedy chybět ani zástupci 
našeho sboru, a protože postupují první 
dvě místa, zúčastní se dorostenky
a starší.

Na pohárové soutěži v útocích v Rud-
níku si družstva mladších vybojovala 
2. a 3. místo, starší 7. místo. Družstvo 
žen skončilo na 2. místě a muži na 6. 
místě. Pohárové soutěže v Dolní 
Branné se zúčastnili pouze mladí 
hasiči, mladší obsadili 2. místo a starší 
1. místo. 

V letních měsících jsme uspořádali pro 
mladé hasiče letní tábor, letos opět
v Poděbradech. Na výlet jsme si 
vybrali ZOO Chleby. Počátkem listo-
padu proběhl víkendový pobyt mla-
dých hasičů na chatě Zvonice v Koře-
nově, který byl v letošním roce 
soustředěním před krajskou soutěží
v braňáku.

Počátkem září se konala Horno-
lánovská pouť. V říjnu jsme uspořádali 
9. ročník Hornolánovských šedesátek, 
kterého se v letošním roce zúčastnilo 
180 závodníků v 6 kategoriích.

Během roku nezaháleli ani členové 
výjezdové jednotky, kteří si pravidelně 
kontrolují a opravují techniku. Pravi-
delně několikrát během letních měsíců 
sekají hřiště, okolí hasičárny a domeč-
ku, u kterého natřeli i plot.

V letošním roce se uskutečnily dvě 
akce pro seniory, pořádané Obcí, kde 
naši členové zajišťovali občerstvení.

Chtěla bych poděkovat všem mladým 
hasičům za reprezentaci našeho sboru
i naší obce. Všem, kteří pomáhají 

zorganizovat akce, zajišťují občerst-
vení a celkový hladký průběh všeho, co 
pořádáme, patří také velké podě-
kování. 

Nyní mladí hasiči připravují vystou-
pení na Mikulášskou besídku a nebude 
chybět ani tradiční setkání u vánočního 
stromku s koledami.

         Ladislava Šedivá

 Život
 v mateřské škole
S předškolními dětmi ze třídy Soviček 
jsme si užili výlet do Vrchlabí spojený
s programem od KRNAP Louka plná 
dětí – zábavné dopoledne plné her
a pěší návrat do školky. Nejenže jsme 
výletovali, ale i ručičky jsme zaměst-
nali a pro mlsné jazýčky dobroty 
nachystali. Co vše se vyrábí z jablek? 
Každý měl svou škrabku i zástěrku
a dali jsme se společně do práce. 
Loupání jablíček děti velice zaujalo. 
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v prosinci v Českém ráji, který se koná 
již přes 50 let, nebo první týden v září 
Týden českých či zahraničních řek. 
Tradičně jezdí „Banánobusem“, 
Škodou 706 RTO. Poskytli také asi 
čtyřikrát zázemí pro organizátory, 
rozhodčí a časoměřiče závodu psích 
spřežení Ledová jízda. Sami závodníci 
bivakovali venku, ač do patra se na 
přespání vejde asi 15 lidí. Při jednom 
ročníku s mezinárodní účastí byli 
Němci, Poláci, ale i Brňáci v šoku
z toho, že ještě někde existuje místo, 
kde se pije voda z potoka a svítí se 
petrolejkou.

Jednou za dva roky pořádá osada 
společný potlach s T. O. Světoběžníci. 
Brod má stále mnoho kamarádů
z Královédvorska, Českolipska, Malo-
skalska a z Lužických hor. Ti sem 
velmi často přijíždějí, a jelikož jsou to 
většinou skvělí muzikanti, o dobrou 
zábavu je vždy postaráno. Na chatě se 
sami Broďáci scházejí dost často nebo 
pořádají akce po celé republice.

Na potlach u příležitosti oslavy 50. 
narozenin osady pozvali (tzv. zvadlem 
= pozvánkou) kamarády z jiných osad 
či ty, které znají z vody a turistiky. Kdo 
chtěl, přijel. Zúčastnilo se asi 100
až 120 lidí. 

Tak ať se osadě daří ještě mnoho
a mnoho let!

Podle slov Václava Slavíka a knihy 
Jiřího Karase Jůzla Tramping na 
Trutnovsku v oblasti Sudet z r. 2022 
připravila Karolina Boková.

 Kulíšek popáté

 na filmovém festivalu 

55. dětského filmového a televizního 
festivalu Oty Hofmana v Ostrově
u Karlových Varů se zúčastnili reda-
ktoři z poboček Kopidlno a Lomnice 
nad Popelkou.

Od 8. do 12. října 2023 se u repor-
tážního mikrofonu střídaly Aneta 
Vávrová a Jana Jankajová (2. ročník, 
studijní obor cestovní ruch) a zahrad-
ník Jakub Verecký (2. ročník, učební 
obor zahradník). Kromě natáčení 
rozhovorů se vydali také po stopách 

ostrovské větve Schliků, prozkoumali 
zámecký park v Ostrově, Karlovy Vary 
a Sokolov.

Zpovídali např. Tomáše Magnuska 
(herec, režisér a scénárista), herečku 
Evu Hruškovou, představitelku filmo-
vé Popelky z roku 1969 nebo zpěváka 
Václava Noida Bártu. Každý den 
vytvořili rozhlasovou relaci na podcast 
radia Kulíšek (Spotify radio Kulíšek). 

V roce 2024 si Radio Kulíšek připo-
mene 30. narozeniny. 

     Jana Tauchmanová

 

Léto utíkalo jako voda, proto jsme 
využili ještě pěkného počasí a vydali se 
do skanzenu Veselý kopec u Hlinska.
O zájezd byl velký zájem, proto kromě 
velké autobusu jel i malý. Veselý kopec 
je lokalita s původními i přemístěnými 
domky původní lidové architektury.
Je památkově chráněná. Slaví se zde 
lidové tradice – jarmarky, dožínky, 
masopust, Vánoce se starodávnými 
zvyky a Velikonoce. Prohlídka s odbor-
ným výkladem byla moc pěkná.
V každé chalupě jsme se zastavili, 
zavzpomínali na staré časy, kdy se 
jezdilo na chalupu k babičce a děde-
čkovi a konstatovali, jak ten čas letí.
Po prohlídce jsme si dopřáli oběd
v blízké stylové hospůdce, kde jsme se 
postupně vystřídali – bylo nás hodně. 
Měli jsme v plánu ještě návštěvu 
Betlému v Hlinsku. Protože se však 
hnala zlověstná mračna, rozhodli jsme 
se pro návrat domů a Hlinsko si 
necháme na další zájezd.

Začátkem září, již tradičně, jsme 
navštívili Zahradu Čech v Litomě-
řicích. Krásný, úrodný kraj v údolí řeky 
Labe nás přivítal sluníčkem. Již 47. 
ročník výstavy byl zaměřen na zahrád-
káře, chalupáře, kutily, zahradníky
a milovníky přírody. Nechyběla ani 
široká nabídka květin, semínek, 
cibulovin, ovoce i zeleniny, stromků

i keřů. Každý si mohl vybrat dle svého 
zájmu. Samozřejmě jsme mohli 
posedět při hudebním vystoupení 
Kamily Nývltové, trochu si odpočinout 
a načerpat slavnostní atmosféru. Bylo 
tady na co koukat, čím se inspirovat
a za co utrácet. Spokojení a unavení 
jsme se rádi vrátili.

Obecní úřad v Lánově za velké pomoci 
dobrovolných hasičů z Horního 
Lánova uspořádal pro seniory a jejich 
kluby přátelské posezení s hudbou.
K poslechu i tanci hrála skupina tří 
kamarádů (byli ale čtyři), která si říká 
Veselá trojka. Na svých vystoupeních 
hrají písně, které si skládají sami,
s důrazem na pěkný a vtipný text. 
Mnoho z nás jejich písně zná, tak jsme 
si s nimi zazpívali a někteří i zatančili. 
Sál byl naplněn do posledního mís-
tečka, nálada byla vynikající a odmě-
nou byl dlouhý potlesk. Velké podě-
kování patří hasičům, kteří vše připra-
vili, zajistili vynikající občerstvení
a obsluhu. Dokonce se postarali
i o dopravu pro lidi ze vzdálenějších 
míst. Moc děkujeme.

Před Dušičkami jsme se rozjeli do 
Polska na tržnici Kudowa Zdrój, 
abychom si přivezli něco netradičního 
na naše hroby a nakoupili, co u nás 
nemáme. Tržnice nás překvapila tím, 
že je jen na půlce původního prostoru. 
Přesto jsme ve stísněnějších podmín-
kách našli vše, co jsme si naplánovali 
nakoupit a ještě „trochu“ více. Vzá-
jemně jsme si sdělovali, co kde mají 
dobrého. Slunečné počasí nám poz-
vedlo náladu a spokojeni jsme se vrátili 
domů.

V tomto podzimním období již začíná 
divadelní sezóna. Čeká nás divadlo
v Úpici s E. Balzerovou, představení 
Můj báječný rozvod, dále vánoční 
vystoupení, koncerty a posezení. Již se 
moc těšíme.

              Dagmar Zaplatílková

   

Než jsme se přehoupli do druhé 
poloviny roku 2023, uspořádali jsme 
24. června v okolí fotbalového hřiště 
spolu s TJ Lánov akci s názvem Vítání 
prázdnin. Jednalo se o sportovně-
zábavnou akci inspirovanou olympi-
ádou.

Červenec a srpen byl pro naši zása-
hovou jednotku celkem rušný. Hned
z kraje prázdnin jsme zasahovali
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u požáru lesa u cesty Dolní Lánov – 
Kunčice nad Labem. Pak následoval 
trojí zásah u likvidace sršních hnízd 
v obci Lánov a Dolní Lánov, zásah
u zničené trafostanice v Horním 
Lánově a taktické cvičení při záchraně 
osob z hořícího bytového domu u fot-
balového hřiště v Lánově.

Dne 8. září jsme se zúčastnili soutěže
O pohár starosty okrsku v Dolní 
Branné, kde jsme se umístili na 8. 
místě.

A na závěr několik všeobecných 
informací. Naši zástupci se zúčastnili 
dvakrát schůze 8. okrsku, třikrát se 
sešel výbor SDH.

            Bc. Ladislav Vich, DiS.,
            starosta SDH Prostřední Lánov

 SDH Horní Lánov
 I letošní soutěžní sezóna byla 
pro mladé hasiče z Horního Lánova 
úspěšná. V celoroční soutěži, hře 
Plamen, jsme měli celkem tři družstva, 
dvě mladší (6 - 11 let) a jedno starší (12 
- 15 let). Na okresním kole této soutěže 
obsadilo družstvo mladších „B“ 7. 
místo, družstvo „A“ 1. místo, stejně tak 
družstvo starších 1. místo. Starší po-
stoupili do krajského kola a statečně 
bojovali o postup na MČR, bohužel 
tentokrát měli opravdu silného sou-
peře, a tak nakonec obsadili druhou 
příčku.

Do soutěže dorostu se zapojili jak 
dorostenci, tak i dorostenky. Okresní 
kolo vyhráli dorostenci i dorostenky. 
Na krajském kole se lépe vedlo 
dorostencům a obsadili 3. místo, 
dorostenky skončily na 5. místě.

V sérii soutěží v šedesátkách o přebor-
níka okresu Trutnov si naši mladí 
hasiči opět vedli výborně.

V každé kategorii se vyhodnocuje 
deset nejlepších a zde jsme měli 11 
zástupců z našeho sboru.
Přeborníka – první místo získali v kate-
gorii přípravka Samuel Václavík, 
mladší chlapci Šimon Kavale a starší 
dívky Tereza Mašková. Za okres 
Trutnov postoupili na MČR do Brna
za náš kolektiv – mladší dívka Antonie 
Turnerová, mladší chlapec Šimon 
Kavale a starší dívka Tereza Mašková. 
V Brně startovalo v každé kategorii 
120 závodníků a všichni tři zástupci 
našeho sboru skončili v první polovině 
startovního pole.

V letošním roce se běžel první ročník 
branného závodu v jiné podobě, ale
i toto jsme zvládli a na krajské kolo 
postoupili starší, dorostenky a dvě 
hlídky dorostenců. Právě na krajském 
kole se nedařilo dorostencům a skon-
čili na 4. a 5. místě, dorostenky 
skončily na 2. místě a starší si nečekaně 
vybojovali zlato. Na MČR v braňáku, 
které se bude konat ve Vlašimi 6. 4. 
2024, nebudou tedy chybět ani zástupci 
našeho sboru, a protože postupují první 
dvě místa, zúčastní se dorostenky
a starší.

Na pohárové soutěži v útocích v Rud-
níku si družstva mladších vybojovala 
2. a 3. místo, starší 7. místo. Družstvo 
žen skončilo na 2. místě a muži na 6. 
místě. Pohárové soutěže v Dolní 
Branné se zúčastnili pouze mladí 
hasiči, mladší obsadili 2. místo a starší 
1. místo. 

V letních měsících jsme uspořádali pro 
mladé hasiče letní tábor, letos opět
v Poděbradech. Na výlet jsme si 
vybrali ZOO Chleby. Počátkem listo-
padu proběhl víkendový pobyt mla-
dých hasičů na chatě Zvonice v Koře-
nově, který byl v letošním roce 
soustředěním před krajskou soutěží
v braňáku.

Počátkem září se konala Horno-
lánovská pouť. V říjnu jsme uspořádali 
9. ročník Hornolánovských šedesátek, 
kterého se v letošním roce zúčastnilo 
180 závodníků v 6 kategoriích.

Během roku nezaháleli ani členové 
výjezdové jednotky, kteří si pravidelně 
kontrolují a opravují techniku. Pravi-
delně několikrát během letních měsíců 
sekají hřiště, okolí hasičárny a domeč-
ku, u kterého natřeli i plot.

V letošním roce se uskutečnily dvě 
akce pro seniory, pořádané Obcí, kde 
naši členové zajišťovali občerstvení.

Chtěla bych poděkovat všem mladým 
hasičům za reprezentaci našeho sboru
i naší obce. Všem, kteří pomáhají 

zorganizovat akce, zajišťují občerst-
vení a celkový hladký průběh všeho, co 
pořádáme, patří také velké podě-
kování. 

Nyní mladí hasiči připravují vystou-
pení na Mikulášskou besídku a nebude 
chybět ani tradiční setkání u vánočního 
stromku s koledami.

         Ladislava Šedivá

 Život
 v mateřské škole
S předškolními dětmi ze třídy Soviček 
jsme si užili výlet do Vrchlabí spojený
s programem od KRNAP Louka plná 
dětí – zábavné dopoledne plné her
a pěší návrat do školky. Nejenže jsme 
výletovali, ale i ručičky jsme zaměst-
nali a pro mlsné jazýčky dobroty 
nachystali. Co vše se vyrábí z jablek? 
Každý měl svou škrabku i zástěrku
a dali jsme se společně do práce. 
Loupání jablíček děti velice zaujalo. 
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Moc jsme si pochutnali na štrúdlu
z listového těsta. Mňam, to byla ale 
dobrota.
V posledním říjnovém týdnu navštívily 
děti ze třídy Koťata a Berušky ZOO
ve Dvoře Králové. Prohlídka zahrady 
se nesla v tajemném duchu. Celá ZOO 
byla vyzdobena halloweenskými 
dýněmi a měla spoustu strašidelných 
zákoutí. Díky počasí, které nám 
nakonec přálo, jsme tak mohli v tomto 
podzimním čase vidět ještě spoustu 
zvířat. Výlet se velice vydařil. Rádi 
bychom touto cestou poděkovali panu 
Petru Raabemu, který výlet pro děti 
nejen zprostředkoval, ale také zafi-
nancoval.
   Iva Matoušková, učitelka MŠ

 Podél Mumlavy
 Třída třeťáků využila krás-
ného letního dne 11. 9. k výletu podél 
Mumlavy.

Na Zlaté návrší jsme vyjeli autobusem 
a pak jsme pozvolna sestupovali
z krkonošského hřbetu do Harrachova. 
Cestou jsme se seznámili s nestálostí 
horského počasí (naštěstí jen v tra-
gickém příběhu dvou opravdových 
kamarádů Bohumila Hanče a Václava 
Vrbaty), se vzácnou horskou květenou 
i s ledovou vodou Mumlavy. U Mu-

mlavského vodopádu jsme se nakonec 
vyfotografovali.

                                   Lenka Husarová

 Výlet na Černou horu
 V pondělí 11. 9. se čtvrté třídy 
vydaly na projektový turistický den na 
Černou horu. Autobusem jsme dojeli 
do Janských Lázní k lanovce, která nás 
zavezla až na vrchol. Prošli jsme kolem 
rozhledny k vysílači. Cestou jsme se 
dozvěděli z naučných tabulí informace 
o kosu horském. Od vysílače jsme 
zamířili na Černohorské rašeliniště. 
Když jsme si vše prohlédli, vydali jsme 
se do Černého Dolu. Byl to pořádný 
sešup. Na náměstí jsme se odměnili 
zmrzlinou. Díky vyhlášení fotosoutěže 
máme i spoustu fotek.

       Eva Hájková, Stanislava Kalenská

 Výlet na Sněžku
 Dne 11. 9. jsme se vydali se
7.B v rámci prvního projektového dne 
na výlet na Sněžku. Autobusem jsme 
dojeli do Pece pod Sněžkou, odkud nás 
lanovka vyvezla na Růžovou horu. 
Odtud jsme už po svých absolvovali 
túru na Sněžku, Luční boudu a přes 
Kozí hřbety do Špindlerova Mlýna. 
Počasí nám přálo, a tak jsme si mohli 
vychutnat krásné výhledy a horké 
sluneční paprsky. Všichni byli stateční, 
a i když nás bolely nohy, užili jsme si 
společně strávený čas. 

          Lenka Kučerová 

 Výtvarná soutěž
 „Energie a civilizace“
Na konci loňského školního roku se 
někteří naši žáci zúčastnili výtvarné 
soutěže „Energie a civilizace“ a mezi 
zúčastněnými školami se vůbec 
neztratili. Ocenění získali žáci 7. B 
Benjamin Havlík, Jakub Seifert, 
Dominik Votruba a také kolektiv 
současné třídy 8. B.

Všem velice gratulujeme a velké 
poděkování patří paní učitelce Brej-

šové a Kučerové, které se s žáky této 
soutěže zúčastnily.

               Libor Spurný

 Vodácký kurz 8. tříd
 V termínu od 6. do 8. září 
vyrazily osmé třídy na vodácký kurz na 
Malou Skálu. Předpověď slibovala 
krásné slunečné počasí a tak se také 
stalo. Ráno osmáci naložili věci panu 
školníkovi do auta a po deváté hodině, 
už jen s malým batůžkem, vyrazili od 
školy směr Vrchlabí vlakové nádraží, 
odkud se pokračovalo vlakem směr 
Malá Skála. Hned první den čekal 
osmáky odpolední trénink na vodě.
Po tréninku měli všichni prostor na to, 
aby se ještě pořádně zabydleli a užili si 
vlastní zábavu. Někteří hráli fotbal, 
nebo badminton a někdo se šel podívat 
k obchodu. Na závěr dne nás čekala 
večeře, instrukce k druhému dni a šlo se 
zavčas spát, aby si všichni odpočinuli 
na další den.

Druhý den ráno byl budíček v půl 
osmé, aby se všichni v klidu pořádně 
nasnídali a nachystali si všechny věci, 
abychom po desáté hodině seděli
v kánoích a směřovali po řece Jizeře
do Dolánek u Turnova. Žáci byli 
poslušní, respektovali veškerá nařízení 
a dané povely, rychlejší lodě čekaly
na pomalejší a žáci si vzájemně 
pomáhali. Celou cestu do Dolánek nás 
na kole doprovázela paní učitelka 
Lorencová a dokumentovala naši cestu 
ze břehu. Když jsme dorazili do 
Dolánek, vrátili jsme vodácké vyba-
vení a vyměnili ho za koloběžky. 
Zpáteční cestu jsme poté absolvovali
v krásné přírodě údolí řeky Jizery a na 
konci nás čekala sladká odměna
v podobě zmrzliny a ledové tříště, 
kterou si všichni zúčastnění zasloužili. 
Pak už jsme se všichni těšili na večeři
a táborák, ale někteří zvládli hrát ještě 
fotbal až do večerních hodin.

Poslední den jsme po snídani zabalili 
všechny své věci, pro které pan školník 
znovu přijel, a vyjeli jsme vlakem zpět 
do Vrchlabí, kde byl konec naší super 
akce. Zde jsme se všichni rozloučili
a vydali se každý zpět do svého 
domova.

Myslím a doufám, že můžu mluvit za 
všechny, když řeknu, že vodácký kurz 
osmých tříd se nám i letos opravdu 
vydařil a všem se líbil. Vyšlo nám 
opravdu úplně vše, kromě krásného 
počasí a dostatku vody i skvělá parta, 
kterou si vodák může přát.
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Velké poděkování patří tedy všem 
žákům osmých tříd, kteří se vodáckého 
kurzu zúčastnili. Nesmím ale zapome-
nout také na kolegy, kteří byli po celou 
dobu přítomni a pomáhali s celou 
organizací, aby se tato akce mohla  
uskutečnit, a bez kterých by to nešlo,
a proto všem ještě jednou velice děkuji 
a těším se již na další rok.

               Libor Spurný

 Krakonoš a lyžníci
 Vzhledem k tomu, že paní 
asistentka Klepak z naší 7. A pochází
z Rokytnice nad Jizerou a zná nejen 
toto malebné horské město, ale i jeho 
široké okolí, směřují naše výlety
i projektové dny právě do této části 
Krkonoš, která nám není tak úplně 
známa.

První projektový den v tomto školním 
roce se tedy třída 7. A vydala stezkou 
Krakonoš a lyžníci v Rokytnici nad 
Jizerou a jejím okolí. Po náročném 
vystoupání do strmého kopce se nám 
předestřely nádherné vyhlídky, na 
které jen tak nezapomeneme. Jejich 
malebností, barvitostí i hojností jsme 
byli všichni zcela unešeni.

Po cestě lesem jsme nasbírali velmi 
mnoho hub, viděli jsme slepýše
i skákající žáby, nabrali si vodu z čirého 
potůčku. Prohlédli jsme si nádherné 
kapličky i křížky. Zvládli jsme 
pracovat s buzolou a číst z mapy, kudy 
vlastně jdeme. Ve třech skupinách jsme 
pracovali na otázkách týkajících se 
naší výpravy, a tak jsme se toho mnoho 
dověděli.

Cestou zpět jsme se svezli i vláčkem, 
kterým tak běžně nejezdíme. I když nás 
bolely nožky, výlet se nám líbil
a těšíme se na další.

7. A, Kristýna Klepak a Nina Javorová

 Výlet k vodopádu

Hustým lesem se prodírali,

batoh plný řízků měli.

A kdo to byl? 5. B!

Všechno snědli? Nevíme.

K čemu došli? K vodopádu!

Vrátili se o hladu.

Cestou hráli jednu hru,

kolík na tebe připnu!

Hra jménem klíště zlomyslné,

překvapivě bylo zelené.

Hlavně tajně připni ho,

on tě viděl, ty jelito!

Procházeli divočinou,

po ní si snad odpočinou.

Na auta jsme mávali,

řidiči nám troubili.

Nicol Schliegsbirová a Hana Vlachová 
z 5. B

 Tma přede mnou
 Ve čtvrtek 7. září žáci třetí 
třídy využili nabízené možnosti
a zúčastnili se již tradičního a mezi 
školami velmi oblíbeného programu 
správy KRNAP „Tma přede mnou“. 

Program je zaměřen na využívání 
smyslových orgánů. Po akční části cca 

90minutového bloku navazuje beseda
s nevidomým člověkem. 

Třeťáci si program velmi užili. 
Dokladem toho jsou i jejich první 
krátké slohy. 

          Lenka Husarová

 Krkonoše křížem
 krážem – projektový
 den 9. třídy
Ve čtvrtek vyjeli na hory žáci 9. třídy. 
Naše trasa vedla ze Špindlerovky přes 
Poledník až k Luční boudě. Pokra-
čovali jsme kolem Památníku obětem 
hor a Bufetu na Rozcestí a následně 

jsme sestoupili do Dolního Dvora. 
Během cesty jsme se zastavovali
u zajímavých bodů, ke kterým měli 
žáci připravené stručné informace.

Bohužel první část naší cesty po 
hřebeni probíhala v mlze, což nám 
znemožnilo plně si vychutnat krásný 
výhled. Místo toho jsme se museli 
spokojit s fotografiemi a informačními 
tabulemi. Po překonání nejvyššího 
bodu naší trasy, Modrého sedla, se 
mraky rozestoupily a otevřel se nám 
úchvatný výhled na Černou horu, Liščí 
horu, Pec pod Sněžkou, Lánov, 
Vrchlabí, Žalý a širší okolí.

Při sestupu do Dolního Dvora ještě 
někteří pilně houbařili a přinesli si tak 
domů spoustu hřibů.

Tento projektový den nám nejen 
poskytl fyzickou aktivitu a úchvatné 
výhledy na krkonošskou krajinu, ale 
také nové poznatky o této krásné části 
naší země.
           Tomáš Korbelář

 Cesta do vesmíru
 v Planetáriu
 Hradec Králové
Žáci z 6. A a 6. B si obohatili svou 
výuku zeměpisu fascinující návštěvou 
Planetária v Hradci Králové. Během 
této vzrušující exkurze měli možnost 
prozkoumat interaktivní expozice, 
včetně mlhoviny, černé díry a simulace 
osobní váhy na různých planetách.

Následně se přesunuli do supermo-
derního kinosálu, kde se na kopulovité 
projekční ploše vydali na virtuální 
cestu Sluneční soustavou. Zastavili se 
na Měsíci, Marsu, Jupiteru a Saturnu
a následně prozkoumávali hvězdy
a galaxie.

Tento výlet byl pro všechny nejen 
poučný, ale také zábavný, a doufáme, 
že se do Planetária brzy vrátíme.
Ve vesmíru je stále mnoho tajemství
k objevování.

          Tomáš Korbelář 
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Moc jsme si pochutnali na štrúdlu
z listového těsta. Mňam, to byla ale 
dobrota.
V posledním říjnovém týdnu navštívily 
děti ze třídy Koťata a Berušky ZOO
ve Dvoře Králové. Prohlídka zahrady 
se nesla v tajemném duchu. Celá ZOO 
byla vyzdobena halloweenskými 
dýněmi a měla spoustu strašidelných 
zákoutí. Díky počasí, které nám 
nakonec přálo, jsme tak mohli v tomto 
podzimním čase vidět ještě spoustu 
zvířat. Výlet se velice vydařil. Rádi 
bychom touto cestou poděkovali panu 
Petru Raabemu, který výlet pro děti 
nejen zprostředkoval, ale také zafi-
nancoval.
   Iva Matoušková, učitelka MŠ

 Podél Mumlavy
 Třída třeťáků využila krás-
ného letního dne 11. 9. k výletu podél 
Mumlavy.

Na Zlaté návrší jsme vyjeli autobusem 
a pak jsme pozvolna sestupovali
z krkonošského hřbetu do Harrachova. 
Cestou jsme se seznámili s nestálostí 
horského počasí (naštěstí jen v tra-
gickém příběhu dvou opravdových 
kamarádů Bohumila Hanče a Václava 
Vrbaty), se vzácnou horskou květenou 
i s ledovou vodou Mumlavy. U Mu-

mlavského vodopádu jsme se nakonec 
vyfotografovali.

                                   Lenka Husarová

 Výlet na Černou horu
 V pondělí 11. 9. se čtvrté třídy 
vydaly na projektový turistický den na 
Černou horu. Autobusem jsme dojeli 
do Janských Lázní k lanovce, která nás 
zavezla až na vrchol. Prošli jsme kolem 
rozhledny k vysílači. Cestou jsme se 
dozvěděli z naučných tabulí informace 
o kosu horském. Od vysílače jsme 
zamířili na Černohorské rašeliniště. 
Když jsme si vše prohlédli, vydali jsme 
se do Černého Dolu. Byl to pořádný 
sešup. Na náměstí jsme se odměnili 
zmrzlinou. Díky vyhlášení fotosoutěže 
máme i spoustu fotek.

       Eva Hájková, Stanislava Kalenská

 Výlet na Sněžku
 Dne 11. 9. jsme se vydali se
7.B v rámci prvního projektového dne 
na výlet na Sněžku. Autobusem jsme 
dojeli do Pece pod Sněžkou, odkud nás 
lanovka vyvezla na Růžovou horu. 
Odtud jsme už po svých absolvovali 
túru na Sněžku, Luční boudu a přes 
Kozí hřbety do Špindlerova Mlýna. 
Počasí nám přálo, a tak jsme si mohli 
vychutnat krásné výhledy a horké 
sluneční paprsky. Všichni byli stateční, 
a i když nás bolely nohy, užili jsme si 
společně strávený čas. 

          Lenka Kučerová 

 Výtvarná soutěž
 „Energie a civilizace“
Na konci loňského školního roku se 
někteří naši žáci zúčastnili výtvarné 
soutěže „Energie a civilizace“ a mezi 
zúčastněnými školami se vůbec 
neztratili. Ocenění získali žáci 7. B 
Benjamin Havlík, Jakub Seifert, 
Dominik Votruba a také kolektiv 
současné třídy 8. B.

Všem velice gratulujeme a velké 
poděkování patří paní učitelce Brej-

šové a Kučerové, které se s žáky této 
soutěže zúčastnily.

               Libor Spurný

 Vodácký kurz 8. tříd
 V termínu od 6. do 8. září 
vyrazily osmé třídy na vodácký kurz na 
Malou Skálu. Předpověď slibovala 
krásné slunečné počasí a tak se také 
stalo. Ráno osmáci naložili věci panu 
školníkovi do auta a po deváté hodině, 
už jen s malým batůžkem, vyrazili od 
školy směr Vrchlabí vlakové nádraží, 
odkud se pokračovalo vlakem směr 
Malá Skála. Hned první den čekal 
osmáky odpolední trénink na vodě.
Po tréninku měli všichni prostor na to, 
aby se ještě pořádně zabydleli a užili si 
vlastní zábavu. Někteří hráli fotbal, 
nebo badminton a někdo se šel podívat 
k obchodu. Na závěr dne nás čekala 
večeře, instrukce k druhému dni a šlo se 
zavčas spát, aby si všichni odpočinuli 
na další den.

Druhý den ráno byl budíček v půl 
osmé, aby se všichni v klidu pořádně 
nasnídali a nachystali si všechny věci, 
abychom po desáté hodině seděli
v kánoích a směřovali po řece Jizeře
do Dolánek u Turnova. Žáci byli 
poslušní, respektovali veškerá nařízení 
a dané povely, rychlejší lodě čekaly
na pomalejší a žáci si vzájemně 
pomáhali. Celou cestu do Dolánek nás 
na kole doprovázela paní učitelka 
Lorencová a dokumentovala naši cestu 
ze břehu. Když jsme dorazili do 
Dolánek, vrátili jsme vodácké vyba-
vení a vyměnili ho za koloběžky. 
Zpáteční cestu jsme poté absolvovali
v krásné přírodě údolí řeky Jizery a na 
konci nás čekala sladká odměna
v podobě zmrzliny a ledové tříště, 
kterou si všichni zúčastnění zasloužili. 
Pak už jsme se všichni těšili na večeři
a táborák, ale někteří zvládli hrát ještě 
fotbal až do večerních hodin.

Poslední den jsme po snídani zabalili 
všechny své věci, pro které pan školník 
znovu přijel, a vyjeli jsme vlakem zpět 
do Vrchlabí, kde byl konec naší super 
akce. Zde jsme se všichni rozloučili
a vydali se každý zpět do svého 
domova.

Myslím a doufám, že můžu mluvit za 
všechny, když řeknu, že vodácký kurz 
osmých tříd se nám i letos opravdu 
vydařil a všem se líbil. Vyšlo nám 
opravdu úplně vše, kromě krásného 
počasí a dostatku vody i skvělá parta, 
kterou si vodák může přát.
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Velké poděkování patří tedy všem 
žákům osmých tříd, kteří se vodáckého 
kurzu zúčastnili. Nesmím ale zapome-
nout také na kolegy, kteří byli po celou 
dobu přítomni a pomáhali s celou 
organizací, aby se tato akce mohla  
uskutečnit, a bez kterých by to nešlo,
a proto všem ještě jednou velice děkuji 
a těším se již na další rok.

               Libor Spurný

 Krakonoš a lyžníci
 Vzhledem k tomu, že paní 
asistentka Klepak z naší 7. A pochází
z Rokytnice nad Jizerou a zná nejen 
toto malebné horské město, ale i jeho 
široké okolí, směřují naše výlety
i projektové dny právě do této části 
Krkonoš, která nám není tak úplně 
známa.

První projektový den v tomto školním 
roce se tedy třída 7. A vydala stezkou 
Krakonoš a lyžníci v Rokytnici nad 
Jizerou a jejím okolí. Po náročném 
vystoupání do strmého kopce se nám 
předestřely nádherné vyhlídky, na 
které jen tak nezapomeneme. Jejich 
malebností, barvitostí i hojností jsme 
byli všichni zcela unešeni.

Po cestě lesem jsme nasbírali velmi 
mnoho hub, viděli jsme slepýše
i skákající žáby, nabrali si vodu z čirého 
potůčku. Prohlédli jsme si nádherné 
kapličky i křížky. Zvládli jsme 
pracovat s buzolou a číst z mapy, kudy 
vlastně jdeme. Ve třech skupinách jsme 
pracovali na otázkách týkajících se 
naší výpravy, a tak jsme se toho mnoho 
dověděli.

Cestou zpět jsme se svezli i vláčkem, 
kterým tak běžně nejezdíme. I když nás 
bolely nožky, výlet se nám líbil
a těšíme se na další.

7. A, Kristýna Klepak a Nina Javorová

 Výlet k vodopádu

Hustým lesem se prodírali,

batoh plný řízků měli.

A kdo to byl? 5. B!

Všechno snědli? Nevíme.

K čemu došli? K vodopádu!

Vrátili se o hladu.

Cestou hráli jednu hru,

kolík na tebe připnu!

Hra jménem klíště zlomyslné,

překvapivě bylo zelené.

Hlavně tajně připni ho,

on tě viděl, ty jelito!

Procházeli divočinou,

po ní si snad odpočinou.

Na auta jsme mávali,

řidiči nám troubili.

Nicol Schliegsbirová a Hana Vlachová 
z 5. B

 Tma přede mnou
 Ve čtvrtek 7. září žáci třetí 
třídy využili nabízené možnosti
a zúčastnili se již tradičního a mezi 
školami velmi oblíbeného programu 
správy KRNAP „Tma přede mnou“. 

Program je zaměřen na využívání 
smyslových orgánů. Po akční části cca 

90minutového bloku navazuje beseda
s nevidomým člověkem. 

Třeťáci si program velmi užili. 
Dokladem toho jsou i jejich první 
krátké slohy. 

          Lenka Husarová

 Krkonoše křížem
 krážem – projektový
 den 9. třídy
Ve čtvrtek vyjeli na hory žáci 9. třídy. 
Naše trasa vedla ze Špindlerovky přes 
Poledník až k Luční boudě. Pokra-
čovali jsme kolem Památníku obětem 
hor a Bufetu na Rozcestí a následně 

jsme sestoupili do Dolního Dvora. 
Během cesty jsme se zastavovali
u zajímavých bodů, ke kterým měli 
žáci připravené stručné informace.

Bohužel první část naší cesty po 
hřebeni probíhala v mlze, což nám 
znemožnilo plně si vychutnat krásný 
výhled. Místo toho jsme se museli 
spokojit s fotografiemi a informačními 
tabulemi. Po překonání nejvyššího 
bodu naší trasy, Modrého sedla, se 
mraky rozestoupily a otevřel se nám 
úchvatný výhled na Černou horu, Liščí 
horu, Pec pod Sněžkou, Lánov, 
Vrchlabí, Žalý a širší okolí.

Při sestupu do Dolního Dvora ještě 
někteří pilně houbařili a přinesli si tak 
domů spoustu hřibů.

Tento projektový den nám nejen 
poskytl fyzickou aktivitu a úchvatné 
výhledy na krkonošskou krajinu, ale 
také nové poznatky o této krásné části 
naší země.
           Tomáš Korbelář

 Cesta do vesmíru
 v Planetáriu
 Hradec Králové
Žáci z 6. A a 6. B si obohatili svou 
výuku zeměpisu fascinující návštěvou 
Planetária v Hradci Králové. Během 
této vzrušující exkurze měli možnost 
prozkoumat interaktivní expozice, 
včetně mlhoviny, černé díry a simulace 
osobní váhy na různých planetách.

Následně se přesunuli do supermo-
derního kinosálu, kde se na kopulovité 
projekční ploše vydali na virtuální 
cestu Sluneční soustavou. Zastavili se 
na Měsíci, Marsu, Jupiteru a Saturnu
a následně prozkoumávali hvězdy
a galaxie.

Tento výlet byl pro všechny nejen 
poučný, ale také zábavný, a doufáme, 
že se do Planetária brzy vrátíme.
Ve vesmíru je stále mnoho tajemství
k objevování.

          Tomáš Korbelář 
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         Výlet do Černého Dolu
     Druhé třídy se také na první 
projektový den vypravily do Krkonoš. 
Autobus nás 12. září vyvezl do 
sousední obce – do Černého Dolu.

Protože nás cesta autobusem stála 
spoustu sil, museli jsme se hned 
občerstvit. Využili jsme posezení 
blízko autobusové zastávky a rozbalili 
svačiny, které nám doma přichystali. 
Pokud je pravda, že láska prochází 
žaludkem, tak nás mají rodiče opravdu 
hodně rádi.

S plnými bříšky jsme se pak mohli 
vydat na cestu po Vápenické stezce
k lomu a povídali jsme si o těžbě 
vápence. Sledovali jsme také obrázky
a nákresy na informačních tabulích. 
Nejvíce zájmu vzbudila lanovka na 
přepravování vápence.

Zpáteční cestu do Lánova jsme už 
museli zvládnout po svých. Naštěstí 
jsme velkou část šli lesem, kam za námi 
pichlavé sluneční paprsky nemohly. 
Cestu jsme si zpříjemňovali sběrem 
hub, poznávali jsme krkonošskou 
květenu,  stromy a hmyz. Oběd
v lese byl také velkou atrakcí.

Děti z 2. A nezapomněly 2. B ukázat 
chatu Bumbálku, kde v loňském 
školním roce prožily výlet. Do družiny 
jsme dorazili v plánovaném čase. 
Pořádně unavení, zpocení, ale plní 
dojmů z výletu. Hodinky ukazovaly,
že jsme ušli krásných 10,5 km. A příště 
si určitě zase rádi někam vyrazíme. 
Kam to asi bude?

             Jana Reilová a Barbora Šedivá

                             třídní učitelky 2. tříd

 Krkonoše křížem

 krážem - fotovýzva
V září jsme vyhlásili fotografickou 
výzvu na téma Krkonoše křížem 
krážem, ve které jsme měli využít 
zejména naše třídní výlety a exkurze na 
hory, případně výlety s rodiči. Také 
počasí bylo na focení výborné, a tak nás 
mrzí, že se aktivity zúčastnilo velmi 
málo dětí.

Velmi zdařilé fotografie poslali Jakub 
Roušal, Martina Čermáková, Lilly 
Suchá, Adam Koudelka, Zuzana 
Zemanová a také někteří učitelé.

Fotografie jsou vystaveny ve vestibulu 
školy.

                   O. Čermáková, Z. Brejšová

 Běh zámeckým
 parkem ve Vrchlabí
Tradiční závod ve vrchlabském parku 
se uskutečnil 12. října a proběhl za 
příjemného podzimního počasí.

Tento rok naši školu reprezentovalo 
dohromady 17 dětí. V běhu na 1 km si 
zlatou medaili vybojovala Kristýnka 
Tošovská ze třetí třídy a také Matyáš 
Holubec. Nádhernou stříbrnou medaili 
vybojoval Honza Jirka ze třetí třídy
a krásnou bronzovou medaili vybo-
jovala také ze třetí třídy Kristýnka 
Gregorová. 

Všem dětem děkujeme za účast.

           Kristýna Klepak

 Fotbalový turnaj
 ve Vrchlabí
V úterý 17. října se ve Vrchlabí konal 
fotbalový turnaj. Naši starší žáci (8. – 9. 
třída) se umístili na krásném 3. místě, 
zatímco naši mladší hráči (6. – 7. třída) 
obsadili čtvrtou příčku. Oba týmy se 
statečně postavily vrchlabským školám 
a školám z Hostinného. Rádi bychom 
poděkovali za účast našim hráčům,
za jejich chvályhodné chování na hřišti 
a za jejich vášeň k fotbalu. Gratulujeme 
k vašim výkonům!

     Tomáš Korbelář a umělá inteligence

 Školní šachový turnaj
 Ve čtvrtek 12. října jsme již 
tradičně pořádali na naší škole Školní 
šachový turnaj. Turnaj se uskutečnil 
hned po velké přestávce a přihlásilo se 
10 šachistů. Vše bylo pod vedením 
zkušeného lektora pana Buchara.

Jak to dopadlo?
1. František Javor
2. Vojtěch Žďárský

3. Denys Juryk

Děkujeme všem zúčastněným za báječ-
nou spolupráci a příjemně strávené 
dopoledne.

           S. Matyášová, P. Bucha

 O krále Krkonoš –
 hod míčkem
Druhá disciplína v soutěži O krále 
Krkonoš, kterou byl hod míčkem, 
přilákala hojnou účast žáků z 1. i 2. 
stupně. I přes nepříznivé počasí, kdy 
občas poprchávalo, se soutěžící posta-
vili výzvě s odhodláním. Nejlepší 
výkon v této disciplíně dosáhl Marek 
Čivrný, a to úctyhodných 59 metrů. 
Chceme však pochválit všechny, kteří 
se zúčastnili, neboť jejich odhodlání
a snaha byly velkolepé.  

Nyní se těšíme na další disciplínu, 
kterou bude skákání přes švihadlo,
a jsme si jisti, že i zde uvidíme mnoho 
úžasných výkonů od našich žáků. 
Výsledky jsou k nahlédnutí na nástěnce 
tělesné výchovy. 

   ChatGPT 3 a Tomáš Korbelář

 Podzimní úklid u školy
 Podzim je plný práce. Sbírají se 
plody, uklízí se na zahradách. I žáci 2. B 
přiložili  ruce k dílu a pomohli
s úklidem Otmarovy louky a přilehlého 
lesíka za školou. Prostor to nebyl 
rozlehlý, přesto jsme během jedné 
vyučovací hodiny zaplnili odpadky 
jeden veliký pytel. Děti našly skleněné 
střepy, kusy linolea, koberce, zrezivělý 
plech, kusy provazů, fólií a síť na balení 
sena. Všichni se na práci aktivně 
podíleli.

                                    Lenka Husarová

        
 Ve čtvrtek 12. října se šestnáct 
žáků naší školy zúčastnilo tradičního 
závodu Běh zámeckým parkem ve 
Vrchlabí. Děti od první do páté třídy 
čekala tradiční trať v délce 1 km. 
Jednotlivé kategorie startovaly hro-
madně. Všechny třídy byly zastoupeny 
velkým počtem závodníků z okolních 
škol. Závodilo přes 250 běžců. Nechy-
běla ani kategorie dětí z MŠ.

Našim sportovcům se velmi dařilo
a v silné konkurenci obsadili pěkná 
umístění. V kategorii chlapců 2018 

získal 2. místo Michael Blažej,
v kategorii 2017 vybojovala 3. místo 
Ema Zvirotská, 5. místo Vanesa 
Tomíčková a 8. místo Eda Hakl,
v kategorii 2016 doběhla na 2. místě 
Laura Blažejová a Nikolka Máslová na 
10. místě. Všem našim sportovcům 
gratulujeme za výbornou reprezentaci 
ZŠ.
           Anita Blažejová, ZŠ Dolní Lánov 

  

Dne 25. října jsme se konečně dočkali 
vytouženého představení Prašina. Proč 
píšeme dočkali? O představení je nejen 
mezi školami velký zájem, a tak jsme 
byli na čekací listině dlouhou dobu, než 
jsme byli pozváni.

Naši milí žáci a milé žákyně z deváté 
třídy, pět dětí ze 6. A a jedenáct dětí ze
7. A se ve středu proměnilo v krásné 
dámy a krásné pány – šaty dělají 
člověka a my víme, jak se obléci do 
divadla.

Celé představení Prašina, které je 
dramatizací stejnojmenné knihy od 
Vojtěcha Matochy, jsme hodnotili 
velmi kladně, nebylo co vytknout, 
protože to byla jízda. Byli jsme 
zvědavi, jak se Prašina vejde na jeviště, 
protože ji většina z nás zná z přečtené 
knihy. Díky nápaditě vyřešené scéně se 
celá Prašina v minulosti i současnosti 
opravdu na jeviště vešla. Taky se nám 
líbily zahrané postavy, herci to zvládli 
opravdu na jedničku. Celou dobu jsme 
se o ně strachovali, ale tušili jsme,
že vše dobře dopadne.

Klicperovo divadlo nás okouzlilo nejen 
svým interiérem, kde jsme si prohlédli 
krásné obrazy, ale i budovou.

Věříme, že se do divadla ještě podí-
váme, protože to opravdu není taková 
nuda, jak jsme si mysleli vzhledem
k tomu, že to byla pro většinu z nás 
první návštěva divadelního před-
stavení.

         Nina Javorová, Olga Čermáková,    

                                       Pavla Ježková

 Indigo, dítě z křišťálu
 – autorské čtení
Dne 9. října k nám do školy zavítala 
spisovatelka Renata Komůrková 
(pseudonym Renata Wayana).

Paní spisovatelka dětem z 5. A a ze 7. A 
představila během dvou vyučovacích 
hodin svou knihu s názvem Indigo, dítě 
z křišťálu, ve které jsme mohli nalézt 
sami sebe, svoje radosti i trápení. 
Hlavní postavou příběhu je Honza, 
který žije úplně normálním životem 
jako my, hodně času tráví na mobilu
a sociálních sítích. Jednoho dne však 
potká Indiga, kluka z jiné planety, který 
mu ukazuje krásu světa, radost a další 
příjemné věci, nebo jak zvládnout ty 
nepříjemné. Chvilku nám paní Renata 
četla ze své knížky, dále jsme pak 
diskutovali různé problémy, kterými 
nejen Honza prochází, např. šikanu
a netoleranci. Měli jsme možnost si na 
různých příkladech uvědomit své 
chování, např. posmívání se nám, 
posmívání se někomu jinému.

Příběh nás velmi zaujal, někteří z nás si 
knihu koupili a těší se z jejího čtení, 
čtení nemusí být vždy nuda. Také ji 
máme k zapůjčení v knihovně.

             Nina Javorová

 Soutěž „Energie
 a civilizace”
V květnu 2023 se žáci pod vedením 
paní učitelky Brejšové zapojili do 
výtvarné soutěže Energie a civilizace, 
pořádané Městem Vrchlabí, společ-
ností Medialogue ve spolupráci se 
Škodou AUTO a pod záštitou Mini-
sterstva průmyslu a obchodu. Naši žáci 
zabodovali a umístili se na hodno-
cených místech.

Dne 7. září 2023 proběhla ve Vrchlabí 
vernisáž venkovní výstavy, při které 
jsem převzala ocenění pro naše žáky. 
Vernisáže se zúčastnili ředitelé a zá-
stupci škol, ředitel odboru kabinetu 
ministra Ministerstva životního pro-
středí pan Marcel Latka, místostarosta 
města Vrchlabí Michal Vávra, regi-
onální manažerka komunikace a mluv-
čí Skupiny ČEZ pro východní Čechy 
paní Šárka Lapáčková Beránková, 
zástupkyně Škoda Auto Veronika Teplá 
z oddělení vnějších vztahů, člen 
představenstva ČEPS Invest pan 
Vladimír Dlask, předseda svazu 
vodního hospodářství pan Petr Kubala 
a pan Marek Novák.
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Výsledky kategorie A  

Jméno  Třída Pořadí (škola) Pořadí (kraj)  Celkové pořadí 

Nicol Schliegsbirová 5. B 1.  194. - 199. 4868. - 4995.

Hana Vlachová 5. B 2.  332. - 339. 7367. - 7506.

Martin Škoda 4. A 3.  340. - 348. 7507. - 7651.

Výsledky kategorie B
 

Jméno  Třída Pořadí (škola) Pořadí (kraj) Celkové pořadí

František Javor 6. A 1.  - 2.  75 .  - 82.  1334.  - 1426.

Sebastian Světlík 9. tř. 1.  - 2.  75.  - 82.  1334.  - 1426.

Jan Daňhel  7. A 3.  99. - 106.  1652.  - 1760.

 Logická olympiáda
 Začátkem října se naši žáci opět zúčastnili Logické olympiády. V celé 
soutěži, ve všech kategoriích dohromady, se registrovalo přes 101.000 soutěžících
z téměř 4.000 škol. V kategorii A se soutěže účastnili žáci 4. a 5. tříd a v této kategorii 
soutěžilo 17.243 žáků.

V kategorii B potom soutěžili žáci 2. stupně (6. – 9. třída) a v této kategorii

soutěžilo 25.736 soutěžících. 

Děkujeme všem žákům, kteří se zúčastnili této velmi zajímavé soutěže a mohli si tak 
vyzkoušet, jak jsou na tom v logickém myšlení. Také děkujeme všem rodičům, kteří 
souhlasili s účastí svých dětí v této soutěži a umožnili jim vyzkoušet si matematiku a 
logické úlohy zase jiným způsobem. Závěrem děkuji také všem kolegům, kteří 
pomáhali s organizací a průběhem celé soutěže na naší škole a byli všem žákům 
nápomocni.

Tým učitelů INF a M

Běh  zámeckým parkem

Návštěva Klicperova  
divadla v Hradci Králové
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         Výlet do Černého Dolu
     Druhé třídy se také na první 
projektový den vypravily do Krkonoš. 
Autobus nás 12. září vyvezl do 
sousední obce – do Černého Dolu.

Protože nás cesta autobusem stála 
spoustu sil, museli jsme se hned 
občerstvit. Využili jsme posezení 
blízko autobusové zastávky a rozbalili 
svačiny, které nám doma přichystali. 
Pokud je pravda, že láska prochází 
žaludkem, tak nás mají rodiče opravdu 
hodně rádi.

S plnými bříšky jsme se pak mohli 
vydat na cestu po Vápenické stezce
k lomu a povídali jsme si o těžbě 
vápence. Sledovali jsme také obrázky
a nákresy na informačních tabulích. 
Nejvíce zájmu vzbudila lanovka na 
přepravování vápence.

Zpáteční cestu do Lánova jsme už 
museli zvládnout po svých. Naštěstí 
jsme velkou část šli lesem, kam za námi 
pichlavé sluneční paprsky nemohly. 
Cestu jsme si zpříjemňovali sběrem 
hub, poznávali jsme krkonošskou 
květenu,  stromy a hmyz. Oběd
v lese byl také velkou atrakcí.

Děti z 2. A nezapomněly 2. B ukázat 
chatu Bumbálku, kde v loňském 
školním roce prožily výlet. Do družiny 
jsme dorazili v plánovaném čase. 
Pořádně unavení, zpocení, ale plní 
dojmů z výletu. Hodinky ukazovaly,
že jsme ušli krásných 10,5 km. A příště 
si určitě zase rádi někam vyrazíme. 
Kam to asi bude?

             Jana Reilová a Barbora Šedivá

                             třídní učitelky 2. tříd

 Krkonoše křížem

 krážem - fotovýzva
V září jsme vyhlásili fotografickou 
výzvu na téma Krkonoše křížem 
krážem, ve které jsme měli využít 
zejména naše třídní výlety a exkurze na 
hory, případně výlety s rodiči. Také 
počasí bylo na focení výborné, a tak nás 
mrzí, že se aktivity zúčastnilo velmi 
málo dětí.

Velmi zdařilé fotografie poslali Jakub 
Roušal, Martina Čermáková, Lilly 
Suchá, Adam Koudelka, Zuzana 
Zemanová a také někteří učitelé.

Fotografie jsou vystaveny ve vestibulu 
školy.

                   O. Čermáková, Z. Brejšová

 Běh zámeckým
 parkem ve Vrchlabí
Tradiční závod ve vrchlabském parku 
se uskutečnil 12. října a proběhl za 
příjemného podzimního počasí.

Tento rok naši školu reprezentovalo 
dohromady 17 dětí. V běhu na 1 km si 
zlatou medaili vybojovala Kristýnka 
Tošovská ze třetí třídy a také Matyáš 
Holubec. Nádhernou stříbrnou medaili 
vybojoval Honza Jirka ze třetí třídy
a krásnou bronzovou medaili vybo-
jovala také ze třetí třídy Kristýnka 
Gregorová. 

Všem dětem děkujeme za účast.

           Kristýna Klepak

 Fotbalový turnaj
 ve Vrchlabí
V úterý 17. října se ve Vrchlabí konal 
fotbalový turnaj. Naši starší žáci (8. – 9. 
třída) se umístili na krásném 3. místě, 
zatímco naši mladší hráči (6. – 7. třída) 
obsadili čtvrtou příčku. Oba týmy se 
statečně postavily vrchlabským školám 
a školám z Hostinného. Rádi bychom 
poděkovali za účast našim hráčům,
za jejich chvályhodné chování na hřišti 
a za jejich vášeň k fotbalu. Gratulujeme 
k vašim výkonům!

     Tomáš Korbelář a umělá inteligence

 Školní šachový turnaj
 Ve čtvrtek 12. října jsme již 
tradičně pořádali na naší škole Školní 
šachový turnaj. Turnaj se uskutečnil 
hned po velké přestávce a přihlásilo se 
10 šachistů. Vše bylo pod vedením 
zkušeného lektora pana Buchara.

Jak to dopadlo?
1. František Javor
2. Vojtěch Žďárský

3. Denys Juryk

Děkujeme všem zúčastněným za báječ-
nou spolupráci a příjemně strávené 
dopoledne.

           S. Matyášová, P. Bucha

 O krále Krkonoš –
 hod míčkem
Druhá disciplína v soutěži O krále 
Krkonoš, kterou byl hod míčkem, 
přilákala hojnou účast žáků z 1. i 2. 
stupně. I přes nepříznivé počasí, kdy 
občas poprchávalo, se soutěžící posta-
vili výzvě s odhodláním. Nejlepší 
výkon v této disciplíně dosáhl Marek 
Čivrný, a to úctyhodných 59 metrů. 
Chceme však pochválit všechny, kteří 
se zúčastnili, neboť jejich odhodlání
a snaha byly velkolepé.  

Nyní se těšíme na další disciplínu, 
kterou bude skákání přes švihadlo,
a jsme si jisti, že i zde uvidíme mnoho 
úžasných výkonů od našich žáků. 
Výsledky jsou k nahlédnutí na nástěnce 
tělesné výchovy. 

   ChatGPT 3 a Tomáš Korbelář

 Podzimní úklid u školy
 Podzim je plný práce. Sbírají se 
plody, uklízí se na zahradách. I žáci 2. B 
přiložili  ruce k dílu a pomohli
s úklidem Otmarovy louky a přilehlého 
lesíka za školou. Prostor to nebyl 
rozlehlý, přesto jsme během jedné 
vyučovací hodiny zaplnili odpadky 
jeden veliký pytel. Děti našly skleněné 
střepy, kusy linolea, koberce, zrezivělý 
plech, kusy provazů, fólií a síť na balení 
sena. Všichni se na práci aktivně 
podíleli.

                                    Lenka Husarová

        
 Ve čtvrtek 12. října se šestnáct 
žáků naší školy zúčastnilo tradičního 
závodu Běh zámeckým parkem ve 
Vrchlabí. Děti od první do páté třídy 
čekala tradiční trať v délce 1 km. 
Jednotlivé kategorie startovaly hro-
madně. Všechny třídy byly zastoupeny 
velkým počtem závodníků z okolních 
škol. Závodilo přes 250 běžců. Nechy-
běla ani kategorie dětí z MŠ.

Našim sportovcům se velmi dařilo
a v silné konkurenci obsadili pěkná 
umístění. V kategorii chlapců 2018 

získal 2. místo Michael Blažej,
v kategorii 2017 vybojovala 3. místo 
Ema Zvirotská, 5. místo Vanesa 
Tomíčková a 8. místo Eda Hakl,
v kategorii 2016 doběhla na 2. místě 
Laura Blažejová a Nikolka Máslová na 
10. místě. Všem našim sportovcům 
gratulujeme za výbornou reprezentaci 
ZŠ.
           Anita Blažejová, ZŠ Dolní Lánov 

  

Dne 25. října jsme se konečně dočkali 
vytouženého představení Prašina. Proč 
píšeme dočkali? O představení je nejen 
mezi školami velký zájem, a tak jsme 
byli na čekací listině dlouhou dobu, než 
jsme byli pozváni.

Naši milí žáci a milé žákyně z deváté 
třídy, pět dětí ze 6. A a jedenáct dětí ze
7. A se ve středu proměnilo v krásné 
dámy a krásné pány – šaty dělají 
člověka a my víme, jak se obléci do 
divadla.

Celé představení Prašina, které je 
dramatizací stejnojmenné knihy od 
Vojtěcha Matochy, jsme hodnotili 
velmi kladně, nebylo co vytknout, 
protože to byla jízda. Byli jsme 
zvědavi, jak se Prašina vejde na jeviště, 
protože ji většina z nás zná z přečtené 
knihy. Díky nápaditě vyřešené scéně se 
celá Prašina v minulosti i současnosti 
opravdu na jeviště vešla. Taky se nám 
líbily zahrané postavy, herci to zvládli 
opravdu na jedničku. Celou dobu jsme 
se o ně strachovali, ale tušili jsme,
že vše dobře dopadne.

Klicperovo divadlo nás okouzlilo nejen 
svým interiérem, kde jsme si prohlédli 
krásné obrazy, ale i budovou.

Věříme, že se do divadla ještě podí-
váme, protože to opravdu není taková 
nuda, jak jsme si mysleli vzhledem
k tomu, že to byla pro většinu z nás 
první návštěva divadelního před-
stavení.

         Nina Javorová, Olga Čermáková,    

                                       Pavla Ježková

 Indigo, dítě z křišťálu
 – autorské čtení
Dne 9. října k nám do školy zavítala 
spisovatelka Renata Komůrková 
(pseudonym Renata Wayana).

Paní spisovatelka dětem z 5. A a ze 7. A 
představila během dvou vyučovacích 
hodin svou knihu s názvem Indigo, dítě 
z křišťálu, ve které jsme mohli nalézt 
sami sebe, svoje radosti i trápení. 
Hlavní postavou příběhu je Honza, 
který žije úplně normálním životem 
jako my, hodně času tráví na mobilu
a sociálních sítích. Jednoho dne však 
potká Indiga, kluka z jiné planety, který 
mu ukazuje krásu světa, radost a další 
příjemné věci, nebo jak zvládnout ty 
nepříjemné. Chvilku nám paní Renata 
četla ze své knížky, dále jsme pak 
diskutovali různé problémy, kterými 
nejen Honza prochází, např. šikanu
a netoleranci. Měli jsme možnost si na 
různých příkladech uvědomit své 
chování, např. posmívání se nám, 
posmívání se někomu jinému.

Příběh nás velmi zaujal, někteří z nás si 
knihu koupili a těší se z jejího čtení, 
čtení nemusí být vždy nuda. Také ji 
máme k zapůjčení v knihovně.

             Nina Javorová

 Soutěž „Energie
 a civilizace”
V květnu 2023 se žáci pod vedením 
paní učitelky Brejšové zapojili do 
výtvarné soutěže Energie a civilizace, 
pořádané Městem Vrchlabí, společ-
ností Medialogue ve spolupráci se 
Škodou AUTO a pod záštitou Mini-
sterstva průmyslu a obchodu. Naši žáci 
zabodovali a umístili se na hodno-
cených místech.

Dne 7. září 2023 proběhla ve Vrchlabí 
vernisáž venkovní výstavy, při které 
jsem převzala ocenění pro naše žáky. 
Vernisáže se zúčastnili ředitelé a zá-
stupci škol, ředitel odboru kabinetu 
ministra Ministerstva životního pro-
středí pan Marcel Latka, místostarosta 
města Vrchlabí Michal Vávra, regi-
onální manažerka komunikace a mluv-
čí Skupiny ČEZ pro východní Čechy 
paní Šárka Lapáčková Beránková, 
zástupkyně Škoda Auto Veronika Teplá 
z oddělení vnějších vztahů, člen 
představenstva ČEPS Invest pan 
Vladimír Dlask, předseda svazu 
vodního hospodářství pan Petr Kubala 
a pan Marek Novák.
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Výsledky kategorie A  

Jméno  Třída Pořadí (škola) Pořadí (kraj)  Celkové pořadí 

Nicol Schliegsbirová 5. B 1.  194. - 199. 4868. - 4995.

Hana Vlachová 5. B 2.  332. - 339. 7367. - 7506.

Martin Škoda 4. A 3.  340. - 348. 7507. - 7651.

Výsledky kategorie B
 

Jméno  Třída Pořadí (škola) Pořadí (kraj) Celkové pořadí

František Javor 6. A 1.  - 2.  75 .  - 82.  1334.  - 1426.

Sebastian Světlík 9. tř. 1.  - 2.  75.  - 82.  1334.  - 1426.

Jan Daňhel  7. A 3.  99. - 106.  1652.  - 1760.

 Logická olympiáda
 Začátkem října se naši žáci opět zúčastnili Logické olympiády. V celé 
soutěži, ve všech kategoriích dohromady, se registrovalo přes 101.000 soutěžících
z téměř 4.000 škol. V kategorii A se soutěže účastnili žáci 4. a 5. tříd a v této kategorii 
soutěžilo 17.243 žáků.

V kategorii B potom soutěžili žáci 2. stupně (6. – 9. třída) a v této kategorii

soutěžilo 25.736 soutěžících. 

Děkujeme všem žákům, kteří se zúčastnili této velmi zajímavé soutěže a mohli si tak 
vyzkoušet, jak jsou na tom v logickém myšlení. Také děkujeme všem rodičům, kteří 
souhlasili s účastí svých dětí v této soutěži a umožnili jim vyzkoušet si matematiku a 
logické úlohy zase jiným způsobem. Závěrem děkuji také všem kolegům, kteří 
pomáhali s organizací a průběhem celé soutěže na naší škole a byli všem žákům 
nápomocni.

Tým učitelů INF a M

Běh  zámeckým parkem

Návštěva Klicperova  
divadla v Hradci Králové



Ve středu 13. 9. proběhlo slavnostní 
vyhlášení ve škole a výherci si přebrali 
své ceny. Velká gratulace patří všem 
zúčastněním za reprezentaci naší školy 
ve výtvarné soutěži.

Seznam výherců:

I. Kategorie – děti 3–6 let

1. místo – kolektiv Mateřské školy, 
Vrchlabí, Labská 338

2. místo – kolektiv mateřské školy ze 
Základní škola a Mateřská škola, 
Dolní Kalná, okres Trutnov

II. Kategorie – děti 7–10 let 

1. místo – Filip Dang Dieu Linh 
(Mateřské školy, Vrchlabí, Labská 338)

Oceněné kolektivy 

Kolektiv třídy 5. A Základní školy, 
Vrchlabí, nám. Míru 283

Kolektiv třídy 5. B Základní školy, 
Vrchlabí, nám. Míru 283

Kolektiv třídy 5 .C Základní školy, 
Vrchlabí, nám. Míru 283

III. Kategorie – děti 11–15 let

1. místo – Diana Borůvková – 
Základní škola, Vrchlabí, Školní 1336

Monika Pechová – Základní škola, 
Vrchlabí, Školní 1336

2. místo Ellen Erlebachová – Základní 
škola, Vrchlabí, Školní 1336

3. místo – společné umístění:

Jakub Seifert – Základní škola a 
Mateřská škola, Lánov, okres 
Trutnov

Dominik Votruba – Základní škola 
a Mateřská škola, Lánov, okres 
Trutnov

Benjamin Havlík – Základní škola a 
Mateřská škola, Lánov, okres 
Trutnov

Tereza Hrdličková – Základní škola 
Vrchlabí, Krkonošská 230, 
příspěvková organizace

Harry Hartman – Základní škola, 
Vrchlabí, nám. Míru 283

Tereza Lehotská – Základní škola, 
Vrchlabí, Školní 1336

Anna Masaříková – Základní škola, 
Vrchlabí, Školní 1336

Jakub Plecháč – Základní škola, 
Vrchlabí, Školní 1336

Vojtěch Mejsnar – Základní škola, 
Vrchlabí, Školní 1336

Speciální cena 

Kolektiv 7. třídy Základní školy a 
Mateřská školy, Lánov, okr. Trutnov

      Radka Koniková, ředitelka

 Halloween v klubu
  Lánovák
Halloweenská párty? Jasně, jdeme do 
toho! V úterý 31. 10. jsme v klubu 
Lánovák uspořádali Halloweenskou 
párty. Vše jsme si dopředu připravili
a klub vyzdobili do strašidelného 
kabátu. Také jsme se proměnili ve 
strašidýlka, čarodějnice, jeskyňky, 
kostlivce a jiné hrůzy. Velmi jsme si to 
užili. Velké poděkování patří rodičům, 
kteří připravili pohoštění, dobrůtky. 
Jste skvělí! Děkujeme moc.

             Jana Vališková

 Halloween ve 2. B
 V letošním školním roce jsme 
se začali učit anglicky, a proto jsme 31. 
října měli třídní projekt věnovaný 
svátku Halloween.

Do školy jsme přišli v kostýmech a na 
celé dopoledne jsme se proměnili
v příšerky, čarodějnice, dýně a kost-
livce.

Nejprve jsme si vyprávěli o tom, proč se 
Halloween vůbec slaví a jakým 
způsobem vše probíhá. Dozvěděli jsme 
se, že děti chodí na koledu, a poslední 
hodinu jsme si zahráli hru TRICK OR 
TREAT – takovou naši vylepšenou 
verzi koledování. Pouštěli jsme si 
dětská strašidelná halloweenská videa
a poslouchali jsme písničky, abychom 
si navodili správnou atmosféru pro 
další aktivity.

Naučili jsme se anglickou básničku
k Halloweenu a vymysleli jsme si k ní 
dokonce i vlastní pohybový doprovod.

Nechybělo ani výtvarné tvoření. Každý 
z nás si domů odnesl strašidelný dům, 
tzv. HAUNTED HAUSE, a hallo-
weenský závěs, na který jsme si museli 
všechny ozdoby vlastnoručně vystříhat. 
Byla to opravdová zkouška zručnosti
a trpělivosti.

Celé dopoledne jsme si moc užili a už se 
těšíme na další projektový den.

          Martina Šafářová a Jana Reilová 

 Kvalifikační turnaj
 ve florbale – dívky
V úterý 7. listopadu proběhlo ve 
sportovní hale v Hostinném kvali-
fikační okrskové kolo ve florbalu 
dívek. Letos jsme poprvé postavili tým 
dívek a musím říct, že mají mé velké 
uznání, protože děvčata spolu hrála 
poprvé a musela se nejprve trochu 
sehrát. V prvním zápase se děvčata 

opravdu sehrávala a přes ne úplně 
lichotivý výsledek zápas nevzdala
a bojovala až do konce. Za to si zaslouží 
obrovské uznání a respekt, protože 
spoustu týmů by tato situace demo-
tivovala a přestaly by hrát. Děvčata to 
naopak spíše „nakoplo“ a motivovalo, 
vymyslela si pokřik a šla do dalších 
zápasů znovu naplno, a proto byl jejich 
výkon v dalších zápasech stále lepší
a nakonec obsadila krásné druhé místo 
a zajistila si tak postup do okresního 
kola. Všem zúčastněným děvčatům 
děkuji za předvedené výkony a repre-
zentaci naší školy. Zkusíme se sejít 
alespoň k pár tréninkům, ať v okresním 
kole předvedeme minimálně stejný 
výkon. Věřím ale, že děvčata před-
vedou ještě lepší.

Tým – Izabela Kavánová (GK), Lucie 
Máslová, Pavlína Poláková, Jana 
Davidová, Barbora Najbrtová, Natálie 
Nováková, Patrizie Dvořáková, Natálie 
Nováková,  Gabriela Lukášková
a Eliška Kejzlarová.

   Libor Spurný

 Kvalifikační turnaj
 ve florbale – starší chlapci

Ve středu 8. listopadu proběhlo ve 
sportovní hale v Hostinném další 
kvalifikační okrskové kolo ve florbalu, 
ale tentokrát chlapců 8. a 9. tříd. Toto 
družstvo bylo tentokrát složeno hlavně 
z hráčů, kteří si chtěli zahrát, a roz-
hodně se neočekával nějaký vynikající 
výsledek. Další roli hrál také fakt,
že jsme jeli pouze v sedmi hráčích, a to 
znamenalo, že byl pouze jeden hráč na 
střídání. Kluci tedy museli vydržet 
běhat opravdu ve vysokém tempu
a troufám si říct, že většina naběhala
i několik kilometrů. Kluci nakonec 
obsadili poslední páté místo, ale všichni 
si zaslouží obrovské uznání, protože 
žádnému týmu nedali vůbec nic 
zadarmo a některým týmům byli vyrov-
naným soupeřem. Všem zúčastněným 
děkuji za předvedené výkony, nasazení, 
bojovnost a reprezentaci naší školy. 

Tým – František Lipš (GK), Marek 
Jančula, Michal Majerovič, Marek 
Čivrný, Jiří Kocián, Jakub Cerman
a Dominik Drozdík.

Libor Spurný

 Florbalový turnaj
 Ve čtvrtek 9. listopadu 2023 
proběhlo ve sportovní hale v Hos-
tinném kvalifikační kolo do okresního 
finále ve florbalu. Zúčastnil se ho i náš 
florbalový tým složený z žáků sedmých 
tříd, který se utkal s dalšími čtyřmi 
družstvy. Kluci byli ve velké nevýhodě 
z důvodu chybějících hráčů na střídání, 
ale i tak si počínali velice statečně, 
nevzdávali to a především hráli fair 
play. Do hry dali maximum a vybo-
jovali si tak krásné 5. místo. Za jejich 
boj jsme si po zápase zašli na malou 
odměnu v podobě pizzy. 

           Kristýna Klepak

 Soutěž
 Finanční gramotnost
Žáci 5. B se v těchto dnech zúčastnili 
školního kola celorepublikové soutěže 
Finanční gramotnost. V této soutěži 
žáci porovnávají své znalosti o hospo-
daření a fungování světa peněz.

Mezi nejúspěšnější řešitele patří Tomáš 
Vich, Adam Stránský a Lucie Kuče-
rová, kteří díky svým výborným 
výsledkům postupují do okresního 
kola, jež proběhne v lednu příštího 
roku.

Všem žákům děkuji za účast, postu-
pujícím gratuluji a těším se na jejich 
výkony v okresním kole.

         Karolína Slánská

 Exkurze 2. tříd
 ve firmě Rautis
Ve čtvrtek 16. listopadu se děti z dru-
hých tříd vydaly na exkurzi do firmy 
Rautis v Poniklé.

Měli jsme jedinečnou příležitost pro-
hlédnout si prostory, kde se vyrábí 
foukané skleněné perličky a perličkové 
vánoční ozdoby. Dozvěděli jsme se,
že tato výroba má v Poniklé dlouhou 
tradici. Perlařské řemeslo se zde 
uchovalo jako na posledním místě na 
světě a dodnes se předává v rodinách
z generace na generaci. První perlařská 
firma byla v Poniklé založena už roku 
1902.

Práce malé rodinné firmy, která se snaží 
nejen uchovávat, ale zejména rozvíjet 

staré perlařské řemeslo a práce všech 
ponikelských perlařů, byla v roce 2020 
oceněna zápisem na Reprezentativní 
seznam nehmotného kulturního dědic-
tví lidstva UNESCO jako světově 
jedinečná dovednost.

Rozdělili jsme se do dvou skupin. První 
skupinka měla za úkol vyrobit krásnou 
vánoční hvězdu z komponentů, které 
nám naše průvodkyně připravila. Druhá 
skupinka se vydala na exkurzi do 
provozu a seznámila se s tím, jak celý 
výrobní proces probíhá.

Nejprve se vyfouknou ze skleněných 
trubiček průhledné perle – tzv. klaučata. 
Ta se pak stříbří, barví, zdobí třpytkami 
a nakonec se na řezárně nařežou na 
jednotlivé perličky. Z těch se pak 
kompletují ozdoby.

Mohli jsme si prohlédnout i hotové 
výrobky. Nejvíce děti bavilo hádat,
ze kterých pohádek jsou vystavené 
postavičky. Také se nám líbily šaty, 
které byly zhotovené z ponikelských 
perliček.

Obě skupinky se pak vyměnily. Děti 
byly po celou dobu exkurze pozorné, 
ptaly se na vše, co je zajímalo.
Při sestavování vánoční hvězdičky 
pracovaly pečlivě a všichni si domů 
odvezli hezkou vzpomínku na čas 
strávený ve firmě Rautis.
 

          Jana Reilová a Martina Šafářová

            Barbora Šedivá a Iveta Novotná

 Třídní projekt
 na téma svatý Martin
Svatého Martina jsme si připomněli už 
v pátek, 10. listopadu. Tomuto tématu 
jsme se věnovali celé dopoledne.

Nejprve jsme se podívali na krátké 
video z produkce ČT edu. Herec 
Miroslav Táborský nám krásně a 
výstižně vysvětlil původ legendy o sv. 
Martinovi a povyprávěl o tradicích, 
které se se svátkem pojí. Pak jsme si v 
pracovním listě ověřovali, co jsme si 
zapamatovali, přečetli jsme si příběh a 
ve dvojicích skládali zpřeházený text 
do správného pořadí.

Všem se práce povedla a při závěreč-
ném hodnocení i hodně dětí uvedlo,
že je tato aktivita bavila. Samozřejmě 
že nechyběla básnička, kterou jsme se 
naučili. Překvapili jsme paní kuchařky, 
když jsme jim básničku společně 
přednesli.

V ten stejný čas, tak jako loni,

přijíždí Martin na bílém koni.

Husa a rohlíčky, venku mráz zebe,

slyšet je rolničky, sníh padá z nebe.

Projekt jsme zakončili výtvarnou čin-
ností – inspirovali jsme se na nástěnce 
4. B a také jsme přivolávali Martina na 
bílém koni. Bohužel sněžilo jen ve 
vyšších polohách, takže v Lánově si
na sníh ještě budeme muset počkat.
Ale i tak se můžeme pochlubit našimi 
povedenými výkresy. Páteční dopo-
ledne jsme si ve škole pěkně užili
a dozvěděli jsme se zase něco nového.

Jana Reilová a Martina Šafářová

 Beseda s autorem 
 Liborem Duškem
Dne 9. 11. nám bylo velkým potěšením 
přivítat v naší škole spisovatele, 
etnografa a cestovatele Libora Duška 
na besedě se žáky deváté třídy a lánov-
skými seniory.

Libor Dušek je autorem výjimečných 
knih, kterých vyšlo již pět dílů, s titulem 
Krkonošští  rodáci vzpomínají . 
Autora jsem pozvala na základě své 
čtenářské zkušenosti s jeho knihou, 
která mě velmi zaujala a obohatila mé 
znalosti místního regionu. Líbilo se mi, 
že dějiny, které pan Dušek předkládá, 
jsou dějinami obyčejných lidí, kteří 
prožili svůj dlouhý život mezi válkami, 
ve 2. světové válce, po válce a v dalších 
letech. Jak se právě tito lidé i jejich 
rodiny vyrovnávali nejen se situacemi, 
které přinesla historie, ale i se svými 
osobními záležitostmi. Vypráví mnoho 
a mnoho zajímavých i obohacujících 
příběhů.

Našim žákům se přednáška, povídání
i diskuse líbily, protože Libor Dušek je 
výborným vypravěčem, který dokáže
i tak náročné obecenstvo zaujmout.

Nina Javorová

  
 Ve středu 25. 11. jsme se 

odpoledne sešli v tělocvičně na 

Podzimním turnaji v přehazované. 

Tentokrát jsme si složení týmů losovali 

a skutečně se nám podařilo sestavit 

velmi vyrovnaná družstva. Hrálo se 

systémem každý s každým, dva nejlepší 

týmy si zahrály finále. A kdo vyhrál? 

Všichni, kteří si přišli zahrát. Na body 

bylo nejúspěšnější družstvo Martin 

Šmatár, Viktorie Hančová, Jakub 

Břicháček a Izabela Kavánová.

         Olga Čermáková   
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Podzimní přehazovaná



Ve středu 13. 9. proběhlo slavnostní 
vyhlášení ve škole a výherci si přebrali 
své ceny. Velká gratulace patří všem 
zúčastněním za reprezentaci naší školy 
ve výtvarné soutěži.

Seznam výherců:

I. Kategorie – děti 3–6 let

1. místo – kolektiv Mateřské školy, 
Vrchlabí, Labská 338

2. místo – kolektiv mateřské školy ze 
Základní škola a Mateřská škola, 
Dolní Kalná, okres Trutnov

II. Kategorie – děti 7–10 let 

1. místo – Filip Dang Dieu Linh 
(Mateřské školy, Vrchlabí, Labská 338)

Oceněné kolektivy 

Kolektiv třídy 5. A Základní školy, 
Vrchlabí, nám. Míru 283

Kolektiv třídy 5. B Základní školy, 
Vrchlabí, nám. Míru 283

Kolektiv třídy 5 .C Základní školy, 
Vrchlabí, nám. Míru 283

III. Kategorie – děti 11–15 let

1. místo – Diana Borůvková – 
Základní škola, Vrchlabí, Školní 1336

Monika Pechová – Základní škola, 
Vrchlabí, Školní 1336

2. místo Ellen Erlebachová – Základní 
škola, Vrchlabí, Školní 1336

3. místo – společné umístění:

Jakub Seifert – Základní škola a 
Mateřská škola, Lánov, okres 
Trutnov

Dominik Votruba – Základní škola 
a Mateřská škola, Lánov, okres 
Trutnov

Benjamin Havlík – Základní škola a 
Mateřská škola, Lánov, okres 
Trutnov

Tereza Hrdličková – Základní škola 
Vrchlabí, Krkonošská 230, 
příspěvková organizace

Harry Hartman – Základní škola, 
Vrchlabí, nám. Míru 283

Tereza Lehotská – Základní škola, 
Vrchlabí, Školní 1336

Anna Masaříková – Základní škola, 
Vrchlabí, Školní 1336

Jakub Plecháč – Základní škola, 
Vrchlabí, Školní 1336

Vojtěch Mejsnar – Základní škola, 
Vrchlabí, Školní 1336

Speciální cena 

Kolektiv 7. třídy Základní školy a 
Mateřská školy, Lánov, okr. Trutnov

      Radka Koniková, ředitelka

 Halloween v klubu
  Lánovák
Halloweenská párty? Jasně, jdeme do 
toho! V úterý 31. 10. jsme v klubu 
Lánovák uspořádali Halloweenskou 
párty. Vše jsme si dopředu připravili
a klub vyzdobili do strašidelného 
kabátu. Také jsme se proměnili ve 
strašidýlka, čarodějnice, jeskyňky, 
kostlivce a jiné hrůzy. Velmi jsme si to 
užili. Velké poděkování patří rodičům, 
kteří připravili pohoštění, dobrůtky. 
Jste skvělí! Děkujeme moc.

             Jana Vališková

 Halloween ve 2. B
 V letošním školním roce jsme 
se začali učit anglicky, a proto jsme 31. 
října měli třídní projekt věnovaný 
svátku Halloween.

Do školy jsme přišli v kostýmech a na 
celé dopoledne jsme se proměnili
v příšerky, čarodějnice, dýně a kost-
livce.

Nejprve jsme si vyprávěli o tom, proč se 
Halloween vůbec slaví a jakým 
způsobem vše probíhá. Dozvěděli jsme 
se, že děti chodí na koledu, a poslední 
hodinu jsme si zahráli hru TRICK OR 
TREAT – takovou naši vylepšenou 
verzi koledování. Pouštěli jsme si 
dětská strašidelná halloweenská videa
a poslouchali jsme písničky, abychom 
si navodili správnou atmosféru pro 
další aktivity.

Naučili jsme se anglickou básničku
k Halloweenu a vymysleli jsme si k ní 
dokonce i vlastní pohybový doprovod.

Nechybělo ani výtvarné tvoření. Každý 
z nás si domů odnesl strašidelný dům, 
tzv. HAUNTED HAUSE, a hallo-
weenský závěs, na který jsme si museli 
všechny ozdoby vlastnoručně vystříhat. 
Byla to opravdová zkouška zručnosti
a trpělivosti.

Celé dopoledne jsme si moc užili a už se 
těšíme na další projektový den.

          Martina Šafářová a Jana Reilová 

 Kvalifikační turnaj
 ve florbale – dívky
V úterý 7. listopadu proběhlo ve 
sportovní hale v Hostinném kvali-
fikační okrskové kolo ve florbalu 
dívek. Letos jsme poprvé postavili tým 
dívek a musím říct, že mají mé velké 
uznání, protože děvčata spolu hrála 
poprvé a musela se nejprve trochu 
sehrát. V prvním zápase se děvčata 

opravdu sehrávala a přes ne úplně 
lichotivý výsledek zápas nevzdala
a bojovala až do konce. Za to si zaslouží 
obrovské uznání a respekt, protože 
spoustu týmů by tato situace demo-
tivovala a přestaly by hrát. Děvčata to 
naopak spíše „nakoplo“ a motivovalo, 
vymyslela si pokřik a šla do dalších 
zápasů znovu naplno, a proto byl jejich 
výkon v dalších zápasech stále lepší
a nakonec obsadila krásné druhé místo 
a zajistila si tak postup do okresního 
kola. Všem zúčastněným děvčatům 
děkuji za předvedené výkony a repre-
zentaci naší školy. Zkusíme se sejít 
alespoň k pár tréninkům, ať v okresním 
kole předvedeme minimálně stejný 
výkon. Věřím ale, že děvčata před-
vedou ještě lepší.

Tým – Izabela Kavánová (GK), Lucie 
Máslová, Pavlína Poláková, Jana 
Davidová, Barbora Najbrtová, Natálie 
Nováková, Patrizie Dvořáková, Natálie 
Nováková,  Gabriela Lukášková
a Eliška Kejzlarová.

   Libor Spurný

 Kvalifikační turnaj
 ve florbale – starší chlapci

Ve středu 8. listopadu proběhlo ve 
sportovní hale v Hostinném další 
kvalifikační okrskové kolo ve florbalu, 
ale tentokrát chlapců 8. a 9. tříd. Toto 
družstvo bylo tentokrát složeno hlavně 
z hráčů, kteří si chtěli zahrát, a roz-
hodně se neočekával nějaký vynikající 
výsledek. Další roli hrál také fakt,
že jsme jeli pouze v sedmi hráčích, a to 
znamenalo, že byl pouze jeden hráč na 
střídání. Kluci tedy museli vydržet 
běhat opravdu ve vysokém tempu
a troufám si říct, že většina naběhala
i několik kilometrů. Kluci nakonec 
obsadili poslední páté místo, ale všichni 
si zaslouží obrovské uznání, protože 
žádnému týmu nedali vůbec nic 
zadarmo a některým týmům byli vyrov-
naným soupeřem. Všem zúčastněným 
děkuji za předvedené výkony, nasazení, 
bojovnost a reprezentaci naší školy. 

Tým – František Lipš (GK), Marek 
Jančula, Michal Majerovič, Marek 
Čivrný, Jiří Kocián, Jakub Cerman
a Dominik Drozdík.

Libor Spurný

 Florbalový turnaj
 Ve čtvrtek 9. listopadu 2023 
proběhlo ve sportovní hale v Hos-
tinném kvalifikační kolo do okresního 
finále ve florbalu. Zúčastnil se ho i náš 
florbalový tým složený z žáků sedmých 
tříd, který se utkal s dalšími čtyřmi 
družstvy. Kluci byli ve velké nevýhodě 
z důvodu chybějících hráčů na střídání, 
ale i tak si počínali velice statečně, 
nevzdávali to a především hráli fair 
play. Do hry dali maximum a vybo-
jovali si tak krásné 5. místo. Za jejich 
boj jsme si po zápase zašli na malou 
odměnu v podobě pizzy. 

           Kristýna Klepak

 Soutěž
 Finanční gramotnost
Žáci 5. B se v těchto dnech zúčastnili 
školního kola celorepublikové soutěže 
Finanční gramotnost. V této soutěži 
žáci porovnávají své znalosti o hospo-
daření a fungování světa peněz.

Mezi nejúspěšnější řešitele patří Tomáš 
Vich, Adam Stránský a Lucie Kuče-
rová, kteří díky svým výborným 
výsledkům postupují do okresního 
kola, jež proběhne v lednu příštího 
roku.

Všem žákům děkuji za účast, postu-
pujícím gratuluji a těším se na jejich 
výkony v okresním kole.

         Karolína Slánská

 Exkurze 2. tříd
 ve firmě Rautis
Ve čtvrtek 16. listopadu se děti z dru-
hých tříd vydaly na exkurzi do firmy 
Rautis v Poniklé.

Měli jsme jedinečnou příležitost pro-
hlédnout si prostory, kde se vyrábí 
foukané skleněné perličky a perličkové 
vánoční ozdoby. Dozvěděli jsme se,
že tato výroba má v Poniklé dlouhou 
tradici. Perlařské řemeslo se zde 
uchovalo jako na posledním místě na 
světě a dodnes se předává v rodinách
z generace na generaci. První perlařská 
firma byla v Poniklé založena už roku 
1902.

Práce malé rodinné firmy, která se snaží 
nejen uchovávat, ale zejména rozvíjet 

staré perlařské řemeslo a práce všech 
ponikelských perlařů, byla v roce 2020 
oceněna zápisem na Reprezentativní 
seznam nehmotného kulturního dědic-
tví lidstva UNESCO jako světově 
jedinečná dovednost.

Rozdělili jsme se do dvou skupin. První 
skupinka měla za úkol vyrobit krásnou 
vánoční hvězdu z komponentů, které 
nám naše průvodkyně připravila. Druhá 
skupinka se vydala na exkurzi do 
provozu a seznámila se s tím, jak celý 
výrobní proces probíhá.

Nejprve se vyfouknou ze skleněných 
trubiček průhledné perle – tzv. klaučata. 
Ta se pak stříbří, barví, zdobí třpytkami 
a nakonec se na řezárně nařežou na 
jednotlivé perličky. Z těch se pak 
kompletují ozdoby.

Mohli jsme si prohlédnout i hotové 
výrobky. Nejvíce děti bavilo hádat,
ze kterých pohádek jsou vystavené 
postavičky. Také se nám líbily šaty, 
které byly zhotovené z ponikelských 
perliček.

Obě skupinky se pak vyměnily. Děti 
byly po celou dobu exkurze pozorné, 
ptaly se na vše, co je zajímalo.
Při sestavování vánoční hvězdičky 
pracovaly pečlivě a všichni si domů 
odvezli hezkou vzpomínku na čas 
strávený ve firmě Rautis.
 

          Jana Reilová a Martina Šafářová

            Barbora Šedivá a Iveta Novotná

 Třídní projekt
 na téma svatý Martin
Svatého Martina jsme si připomněli už 
v pátek, 10. listopadu. Tomuto tématu 
jsme se věnovali celé dopoledne.

Nejprve jsme se podívali na krátké 
video z produkce ČT edu. Herec 
Miroslav Táborský nám krásně a 
výstižně vysvětlil původ legendy o sv. 
Martinovi a povyprávěl o tradicích, 
které se se svátkem pojí. Pak jsme si v 
pracovním listě ověřovali, co jsme si 
zapamatovali, přečetli jsme si příběh a 
ve dvojicích skládali zpřeházený text 
do správného pořadí.

Všem se práce povedla a při závěreč-
ném hodnocení i hodně dětí uvedlo,
že je tato aktivita bavila. Samozřejmě 
že nechyběla básnička, kterou jsme se 
naučili. Překvapili jsme paní kuchařky, 
když jsme jim básničku společně 
přednesli.

V ten stejný čas, tak jako loni,

přijíždí Martin na bílém koni.

Husa a rohlíčky, venku mráz zebe,

slyšet je rolničky, sníh padá z nebe.

Projekt jsme zakončili výtvarnou čin-
ností – inspirovali jsme se na nástěnce 
4. B a také jsme přivolávali Martina na 
bílém koni. Bohužel sněžilo jen ve 
vyšších polohách, takže v Lánově si
na sníh ještě budeme muset počkat.
Ale i tak se můžeme pochlubit našimi 
povedenými výkresy. Páteční dopo-
ledne jsme si ve škole pěkně užili
a dozvěděli jsme se zase něco nového.

Jana Reilová a Martina Šafářová

 Beseda s autorem 
 Liborem Duškem
Dne 9. 11. nám bylo velkým potěšením 
přivítat v naší škole spisovatele, 
etnografa a cestovatele Libora Duška 
na besedě se žáky deváté třídy a lánov-
skými seniory.

Libor Dušek je autorem výjimečných 
knih, kterých vyšlo již pět dílů, s titulem 
Krkonošští  rodáci vzpomínají . 
Autora jsem pozvala na základě své 
čtenářské zkušenosti s jeho knihou, 
která mě velmi zaujala a obohatila mé 
znalosti místního regionu. Líbilo se mi, 
že dějiny, které pan Dušek předkládá, 
jsou dějinami obyčejných lidí, kteří 
prožili svůj dlouhý život mezi válkami, 
ve 2. světové válce, po válce a v dalších 
letech. Jak se právě tito lidé i jejich 
rodiny vyrovnávali nejen se situacemi, 
které přinesla historie, ale i se svými 
osobními záležitostmi. Vypráví mnoho 
a mnoho zajímavých i obohacujících 
příběhů.

Našim žákům se přednáška, povídání
i diskuse líbily, protože Libor Dušek je 
výborným vypravěčem, který dokáže
i tak náročné obecenstvo zaujmout.

Nina Javorová

  
 Ve středu 25. 11. jsme se 

odpoledne sešli v tělocvičně na 

Podzimním turnaji v přehazované. 

Tentokrát jsme si složení týmů losovali 

a skutečně se nám podařilo sestavit 

velmi vyrovnaná družstva. Hrálo se 

systémem každý s každým, dva nejlepší 

týmy si zahrály finále. A kdo vyhrál? 

Všichni, kteří si přišli zahrát. Na body 

bylo nejúspěšnější družstvo Martin 

Šmatár, Viktorie Hančová, Jakub 

Břicháček a Izabela Kavánová.

         Olga Čermáková   

14 15

Podzimní přehazovaná



Společné aktivity pokračovaly i v říjnu, 
kdy proběhla zajímavá beseda s Libo-
rem Duškem, který se dlouhodobě 
věnuje terénnímu výzkumu v oblasti 
Krkonoš a je autorem knih Krkonošští 
rodáci vzpomínají. Jeho poutavé 
vyprávění o tom, jak vznikaly jeho 
knihy, zaujalo všechny zúčastněné.
Na závěr jsme shlédli i krátký časo-
sběrný dokument, který momentálně 
sbírá různé ceny v zahraničí. Pro velký 
zájem se beseda pro veřejnost opako-
vala 7. prosince v polytechnickém 
centru v ZŠ Lánov.

Mgr. Ludmila Jebavá, koordinátor 
OPZ+, MAS Krkonoše

 Nová zelená
 úsporám Light
Od ledna 2023 se Místní 
akční skupina stala sou-
částí sítě energetických 
poradců Státního fondu 
životního prostředí. Zá-
jemci z řad seniorů a občanů pobírající 
příspěvky na bydlení si u nás v kan-
celáři mohou požádat o dotaci na 
zateplení, výměnu oken a dveří
v  rodinném domě a  nově i  na 
fotovoltaické a termické panely na 
ohřev vody.

Od začátku roku 2023 jsme úspěšně 
zaregistrovali 128 žádostí z území 
MAS Krkonoše v celkovém objemu 
peněz 13 667 554 Kč. NZU Light se
v naší kanceláři věnují dva pracovníci, 
kteří průběžně přijímají nové žádosti. 
V případě zájmu kontaktujte naši 
administrátorku Mgr. Ludmilu Jeba-
vou na tel. 702 089 725.

Z obcí Lánov, Dolní Lánov a Dolní 
Dvůr tuto možnost podpory využilo 
cca 20 domácností, které realizací výše 
popsaných opatření snížily energe-
t ickou náročnost  svých domů.
Na zateplení, výměnu oken a dveří
a fotovoltaiky čerpaly tyto domácnosti 
podporu 1.616.000 Kč.

Mgr. Ludmila Jebavá, administrátor 
NZU Light, MAS Krkonoše 

 NZÚ Light -

  DŮLEŽITÉ

  UPOZORNĚNÍ 
Upozorňujeme žadatele, že se na 
našem území pohybují firmy, které 

nabízí seniorům instalaci fotovol-
taických panelů na ohřev vody a svoji 
nabídku podmiňují okamžitým uza-
vřením smlouvy. Proto vyzýváme 
potencionální žadatele k obezřetnosti 
při výběru realizační firmy.

Důrazně nedoporučujeme uzavírat 
smlouvy 

· bez porovnání dalších nabídek 

· bez přesných parametrů dodá-
vaných komponentů (typ bojleru
a jeho obsah, počet a výkon 
solárních panelů a typ měniče) 

· s nevýhodnými obchodními pod-
mínkami psanými drobným 
textem 

· zahrnující mimo jiné vysoké 
zálohové platby nebo vysoké 
pokuty  př i  ods toupen í  od 
smlouvy 

Pro žadatele, kteří nejsou schopni 
vyhodnotit výhodnost/nevýhodnost 
předkládané nabídky, nabízíme 
možnost konzultovat předmět plnění 
smlouvy s našimi poradci: 

p. Zink, tel. 777 672 337 

p. Jebavá, tel. 702 089 725

Při přípravě podzimního zpravodaje 
došlo z mé strany bohužel k chybě
a z článku Heleny Kopecké o Krko-
nošském klání mi omylem „vypadli“ 
tito důležití sponzoři:

Petr Vejdělek

Greenboss, s. r. o.

Michala Buriánová 

Jezdecké potřeby Alba Galant

Mrzí mě to, a proto je jako důležité 
pomocníky této krásné akce uvádíme 
aspoň v tomto zimním čísle.

         Karolina Boková

 Důležitá informace

 k ověřování podpisů

 a listin
Někdy mám školení, schůzku či focení 
v terénu, někdy si vybírám dovolenou 
(většinou ale musím nejprve „utratit“ tu 
starou z minulého roku) a někdy jsem 
taky nemocná. Proto je v tu dobu 
infocentrum zavřené, nebo tu mám
za sebe záskok. 

Obvykle to lidé pochopí a většině je 
celkem jasné, že záskok za mě všechny 
moje činnosti prostě nevykonává – 
například evidenci obyvatel nikdo jiný 
a výpisy z CzechPOINTu nejblíž asi 
podatelna či pošta ve Vrchlabí. Jsou 
však jedinci, kteří s tím mají problém
a na zaskakující paní si vylévají zlost. 
Další, a to početnou skupinou jsou pak 
lidé, kteří se diví, že kvůli ověření 
podpisů a listin mohou zajít na 
nedaleký obecní úřad v Lánově.

Opravdu nevím, jak to vzniklo, protože 
na úřadě se ověřuje mnoho let, 
minimálně tak dlouho, jako jsem tady
v infocentru já. Navíc tuto informaci už 
dlouho k oznámení o mé nepřítomnosti 
připojujeme a zdejšími obvyklými 
kanály (web, FB, maily, KTV, dveře 
IC) zveřejňujeme.

Pak jsou taky osoby, zpravidla ty 
naprosto zdravě vypadající, které když 
zjistí, že by musely ujít těch 100 metrů 
k úřadu a vyjít do 1. patra, prohlásí, že 
radši na paní Bokovou počkají. To je 
opravdu výborná zpráva pro někoho, 
kdo po absenci musí dohánět svou 
práci, a to přesto, že z domu každý den 
minimálně hodinu vyřizuje pracovní 

maily a zveřejňuje akce a zprávy na
5 místech.

Ověřuju nejen lidem z Lánova, ale 
často také těm z Dolního Dvora, 
Dolního Lánova, Rudníka a Vrchlabí. 
Některé dny mám pocit, že jsem jediná 
ověřující osoba na světě, beze mě se to 
tady zhroutí a pomýšlím pod tlakem na 
změnu zaměstnání.

Takže ještě jednou:

PODPISY A LISTINY SE OVĚŘUJÍ I 
NA OBECNÍM ÚŘADĚ V LÁNOVĚ, 
A TO V PRŮBĚHU CELÉHO ROKU, 
KAŽDÝ PRACOVNÍ DEN!

Ač jsou výše uvedené řádky trochu 
peprné, místy jsem si trochu zapře-
háněla a někoho to možná popudí, 
pokud by to pomohlo aspoň v 10 
případech, budu to považovat za 

splněný cíl tohoto článku ☺

         Karolina Boková

 SOUTĚŽ Lánovský
 sněhulák 2024
Vážení čtenáři,  

Infocentrum Lánov 
vyhlašuje 9. ročník 
soutěže Lánovský  .....
sněhulák.

Sněhuláci musí být ze 
sněhu, o minimální výšce 100 cm
a musí být postaveni v zimní sezóně 
2023/2024. Stavitelem musí být 
Lánovák nebo jeho potomek (např. 
vnuk dědy z Lánova) a dílko musí stát 
na katastru obce Lánov. Také striktně 
platí, že 1 sněhulák = jen 1 soutěžící!

Sněhuláka vyfoťte a zašlete s kon-
taktem na sebe na e-mailovou adresu 
infocentrum@lanov.cz  Uzávěrka .
příjmu vašich sněhuláků je 13. 2. 2024 
(uzávěrka jarního zpravodaje).

Tři vylosované výtvory budou oce-
něny. Výsledek soutěže se dozvíte
v jarním zpravodaji, na infokanálu 
KTV, na webu a na FB Lánováci sami 
sobě.

Stavte, foťte, posílejte! Těšíme se na 
vaše výtvory. 

         Karolina Boková

 Komunitní život
 v Krkonoších
Podpořit komunitní život v Krkonoších 
je jeden z úkolů Místní akční skupiny 
Krkonoše, která na základě úspěšně 
podaného projektu získala pro tento 
účel prostředky z EU. Cílem tohoto 

projektu je podpořit osoby pečující
o děti do 15 let a osoby v post-
produktivním věku v celém území 
MAS Krkonoše (od Špindlerova 
Mlýna po Královec). Část finančních 
prostředků z tohoto projektu umožnilo 
pokračování školního klubu Lánovák 
při ZŠ Lánov, který doplňuje nedo-
statečnou kapacitu stávající družiny. 
Klub funguje pod vedením partnera 
MAS Krkonoše, EDDA, z. s., a chodí 
do něj 30 dětí ze 3. - 5. třídy.  Program 
klubu je opravdu pestrý. Každý měsíc 
se konají různé akce a aktivity. Během 
října děti vydlabávaly dýně a na 
začátku listopadu si všichni společně 
uspořádali halloweenskou párty. Děti si 
klub vyzdobily do strašidelného kabátu 
a proměnily se v různá strašidýlka, 
čarodějnice a kostlivce. Každý z domu 
přinesl nějaké občerstvení. Všichni si 
to náramně užili.

Abychom nezapomněli na naše seni-
ory, uspořádali jsme pro ně společně se 
školním klubem na konci srpna 
zábavný kvíz. Senioři si společně
s dětmi ověřili své znalosti z oblasti 
přírody, zeměpisu a hudební výchovy, 
které dětem pomohly nastartovat  
začátek školního roku. Děkujeme všem 
soutěžícím za účast a odvahu.
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 Nadále společně „MAPujeme“ rozvoj kvalitního
 vzdělávání dětí a žáků v našem regionu
Od 1. 7. 2022 do 30. 11. 2023 realizoval Svazek obcí Horní Labe (SOHL) se 
sídlem v Hostinném, mimo jiné, projekt „MAP pro správní obvod ORP 
Vrchlabí III“ (dále jen MAP III). Tento projekt byl financován z Operačního 
programu Výzkum, vývoj a vzdělávání (OP VVV). Obce, zřizující MŠ a ZŠ
v území ORP Vrchlabí, se podílely na financování projektu z 5 %.

MAP III navázal na úspěšné projekty MAP I a MAP II, které byly na Vrchlabsku 
realizovány v předchozích šesti letech. MAP III se opět soustředil na proces 
komunitního a strategického plánování a na zapojení všech aktérů ve vzdělávání,
s cílem zlepšit kvalitu vzdělávání v mateřských a základních školách včetně 
neformálního vzdělávání tím, že bude podpořena spolupráce zřizovatelů, škol 
a ostatních aktérů ve vzdělávání. To znamená společné informování, vzdělávání
a plánování partnerských aktivit pro následné společné řešení místně specifických 
problémů a potřeb.

V projektu proběhla aktualizace zásadních 
dokumentů, zejména hlavního strategického 
dokumentu MAP III a evaluační zprávy - 
zhodnocení přínosů projektu v našem 
regionu.  

Pracovní skupiny (členy PS jsou ředitelé
a učitelé zapojených škol z ORP Vrchlabí, 
zástupci knihovny, MAS Krkonoše, soc. 
služeb, DDM a ZUŠ, rodičů apod.) 
identifikovaly místní leadery ve vzdělávání
a pracovaly na revizi strategických priorit, na 
které chceme vzdělávání v území v nad-
cházejícím období zaměřit. Následně byly 
rozpracovány i jednotlivé cíle a aktivity, které 
bychom chtěli v území zrealizovat. Členové 
pracovních skupin se pravidelně scházeli, 
zvali si experty z různých oblastí vzdělávání, 
diskutovali a zpracovávali dokumenty. 

Hlavním výstupem jsou roční akční plány, 
kde je uveden souhrn všech aktivit, na které 
chceme cílit. Tyto aktivity budeme realizovat 
od ledna 2024 následující dva roky v rámci 

V rámci projektu jsme úspěšně
spolupracovali také se sousedním

MAPem Jilemnicko (MAS „Přiďte pobejt!“) 
a společně realizovali některé workshopy

pro PS a zejména oblíbené
setkávání malotřídek.



Společné aktivity pokračovaly i v říjnu, 
kdy proběhla zajímavá beseda s Libo-
rem Duškem, který se dlouhodobě 
věnuje terénnímu výzkumu v oblasti 
Krkonoš a je autorem knih Krkonošští 
rodáci vzpomínají. Jeho poutavé 
vyprávění o tom, jak vznikaly jeho 
knihy, zaujalo všechny zúčastněné.
Na závěr jsme shlédli i krátký časo-
sběrný dokument, který momentálně 
sbírá různé ceny v zahraničí. Pro velký 
zájem se beseda pro veřejnost opako-
vala 7. prosince v polytechnickém 
centru v ZŠ Lánov.

Mgr. Ludmila Jebavá, koordinátor 
OPZ+, MAS Krkonoše

 Nová zelená
 úsporám Light
Od ledna 2023 se Místní 
akční skupina stala sou-
částí sítě energetických 
poradců Státního fondu 
životního prostředí. Zá-
jemci z řad seniorů a občanů pobírající 
příspěvky na bydlení si u nás v kan-
celáři mohou požádat o dotaci na 
zateplení, výměnu oken a dveří
v  rodinném domě a  nově i  na 
fotovoltaické a termické panely na 
ohřev vody.

Od začátku roku 2023 jsme úspěšně 
zaregistrovali 128 žádostí z území 
MAS Krkonoše v celkovém objemu 
peněz 13 667 554 Kč. NZU Light se
v naší kanceláři věnují dva pracovníci, 
kteří průběžně přijímají nové žádosti. 
V případě zájmu kontaktujte naši 
administrátorku Mgr. Ludmilu Jeba-
vou na tel. 702 089 725.

Z obcí Lánov, Dolní Lánov a Dolní 
Dvůr tuto možnost podpory využilo 
cca 20 domácností, které realizací výše 
popsaných opatření snížily energe-
t ickou náročnost  svých domů.
Na zateplení, výměnu oken a dveří
a fotovoltaiky čerpaly tyto domácnosti 
podporu 1.616.000 Kč.

Mgr. Ludmila Jebavá, administrátor 
NZU Light, MAS Krkonoše 

 NZÚ Light -

  DŮLEŽITÉ

  UPOZORNĚNÍ 
Upozorňujeme žadatele, že se na 
našem území pohybují firmy, které 

nabízí seniorům instalaci fotovol-
taických panelů na ohřev vody a svoji 
nabídku podmiňují okamžitým uza-
vřením smlouvy. Proto vyzýváme 
potencionální žadatele k obezřetnosti 
při výběru realizační firmy.

Důrazně nedoporučujeme uzavírat 
smlouvy 

· bez porovnání dalších nabídek 

· bez přesných parametrů dodá-
vaných komponentů (typ bojleru
a jeho obsah, počet a výkon 
solárních panelů a typ měniče) 

· s nevýhodnými obchodními pod-
mínkami psanými drobným 
textem 

· zahrnující mimo jiné vysoké 
zálohové platby nebo vysoké 
pokuty  př i  ods toupen í  od 
smlouvy 

Pro žadatele, kteří nejsou schopni 
vyhodnotit výhodnost/nevýhodnost 
předkládané nabídky, nabízíme 
možnost konzultovat předmět plnění 
smlouvy s našimi poradci: 

p. Zink, tel. 777 672 337 

p. Jebavá, tel. 702 089 725

Při přípravě podzimního zpravodaje 
došlo z mé strany bohužel k chybě
a z článku Heleny Kopecké o Krko-
nošském klání mi omylem „vypadli“ 
tito důležití sponzoři:

Petr Vejdělek

Greenboss, s. r. o.

Michala Buriánová 

Jezdecké potřeby Alba Galant

Mrzí mě to, a proto je jako důležité 
pomocníky této krásné akce uvádíme 
aspoň v tomto zimním čísle.

         Karolina Boková

 Důležitá informace

 k ověřování podpisů

 a listin
Někdy mám školení, schůzku či focení 
v terénu, někdy si vybírám dovolenou 
(většinou ale musím nejprve „utratit“ tu 
starou z minulého roku) a někdy jsem 
taky nemocná. Proto je v tu dobu 
infocentrum zavřené, nebo tu mám
za sebe záskok. 

Obvykle to lidé pochopí a většině je 
celkem jasné, že záskok za mě všechny 
moje činnosti prostě nevykonává – 
například evidenci obyvatel nikdo jiný 
a výpisy z CzechPOINTu nejblíž asi 
podatelna či pošta ve Vrchlabí. Jsou 
však jedinci, kteří s tím mají problém
a na zaskakující paní si vylévají zlost. 
Další, a to početnou skupinou jsou pak 
lidé, kteří se diví, že kvůli ověření 
podpisů a listin mohou zajít na 
nedaleký obecní úřad v Lánově.

Opravdu nevím, jak to vzniklo, protože 
na úřadě se ověřuje mnoho let, 
minimálně tak dlouho, jako jsem tady
v infocentru já. Navíc tuto informaci už 
dlouho k oznámení o mé nepřítomnosti 
připojujeme a zdejšími obvyklými 
kanály (web, FB, maily, KTV, dveře 
IC) zveřejňujeme.

Pak jsou taky osoby, zpravidla ty 
naprosto zdravě vypadající, které když 
zjistí, že by musely ujít těch 100 metrů 
k úřadu a vyjít do 1. patra, prohlásí, že 
radši na paní Bokovou počkají. To je 
opravdu výborná zpráva pro někoho, 
kdo po absenci musí dohánět svou 
práci, a to přesto, že z domu každý den 
minimálně hodinu vyřizuje pracovní 

maily a zveřejňuje akce a zprávy na
5 místech.

Ověřuju nejen lidem z Lánova, ale 
často také těm z Dolního Dvora, 
Dolního Lánova, Rudníka a Vrchlabí. 
Některé dny mám pocit, že jsem jediná 
ověřující osoba na světě, beze mě se to 
tady zhroutí a pomýšlím pod tlakem na 
změnu zaměstnání.

Takže ještě jednou:

PODPISY A LISTINY SE OVĚŘUJÍ I 
NA OBECNÍM ÚŘADĚ V LÁNOVĚ, 
A TO V PRŮBĚHU CELÉHO ROKU, 
KAŽDÝ PRACOVNÍ DEN!

Ač jsou výše uvedené řádky trochu 
peprné, místy jsem si trochu zapře-
háněla a někoho to možná popudí, 
pokud by to pomohlo aspoň v 10 
případech, budu to považovat za 

splněný cíl tohoto článku ☺

         Karolina Boková

 SOUTĚŽ Lánovský
 sněhulák 2024
Vážení čtenáři,  

Infocentrum Lánov 
vyhlašuje 9. ročník 
soutěže Lánovský  .....
sněhulák.

Sněhuláci musí být ze 
sněhu, o minimální výšce 100 cm
a musí být postaveni v zimní sezóně 
2023/2024. Stavitelem musí být 
Lánovák nebo jeho potomek (např. 
vnuk dědy z Lánova) a dílko musí stát 
na katastru obce Lánov. Také striktně 
platí, že 1 sněhulák = jen 1 soutěžící!

Sněhuláka vyfoťte a zašlete s kon-
taktem na sebe na e-mailovou adresu 
infocentrum@lanov.cz  Uzávěrka .
příjmu vašich sněhuláků je 13. 2. 2024 
(uzávěrka jarního zpravodaje).

Tři vylosované výtvory budou oce-
něny. Výsledek soutěže se dozvíte
v jarním zpravodaji, na infokanálu 
KTV, na webu a na FB Lánováci sami 
sobě.

Stavte, foťte, posílejte! Těšíme se na 
vaše výtvory. 

         Karolina Boková

 Komunitní život
 v Krkonoších
Podpořit komunitní život v Krkonoších 
je jeden z úkolů Místní akční skupiny 
Krkonoše, která na základě úspěšně 
podaného projektu získala pro tento 
účel prostředky z EU. Cílem tohoto 

projektu je podpořit osoby pečující
o děti do 15 let a osoby v post-
produktivním věku v celém území 
MAS Krkonoše (od Špindlerova 
Mlýna po Královec). Část finančních 
prostředků z tohoto projektu umožnilo 
pokračování školního klubu Lánovák 
při ZŠ Lánov, který doplňuje nedo-
statečnou kapacitu stávající družiny. 
Klub funguje pod vedením partnera 
MAS Krkonoše, EDDA, z. s., a chodí 
do něj 30 dětí ze 3. - 5. třídy.  Program 
klubu je opravdu pestrý. Každý měsíc 
se konají různé akce a aktivity. Během 
října děti vydlabávaly dýně a na 
začátku listopadu si všichni společně 
uspořádali halloweenskou párty. Děti si 
klub vyzdobily do strašidelného kabátu 
a proměnily se v různá strašidýlka, 
čarodějnice a kostlivce. Každý z domu 
přinesl nějaké občerstvení. Všichni si 
to náramně užili.

Abychom nezapomněli na naše seni-
ory, uspořádali jsme pro ně společně se 
školním klubem na konci srpna 
zábavný kvíz. Senioři si společně
s dětmi ověřili své znalosti z oblasti 
přírody, zeměpisu a hudební výchovy, 
které dětem pomohly nastartovat  
začátek školního roku. Děkujeme všem 
soutěžícím za účast a odvahu.
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Krkonošké klání –
omluva sponzorům

 Nadále společně „MAPujeme“ rozvoj kvalitního
 vzdělávání dětí a žáků v našem regionu
Od 1. 7. 2022 do 30. 11. 2023 realizoval Svazek obcí Horní Labe (SOHL) se 
sídlem v Hostinném, mimo jiné, projekt „MAP pro správní obvod ORP 
Vrchlabí III“ (dále jen MAP III). Tento projekt byl financován z Operačního 
programu Výzkum, vývoj a vzdělávání (OP VVV). Obce, zřizující MŠ a ZŠ
v území ORP Vrchlabí, se podílely na financování projektu z 5 %.

MAP III navázal na úspěšné projekty MAP I a MAP II, které byly na Vrchlabsku 
realizovány v předchozích šesti letech. MAP III se opět soustředil na proces 
komunitního a strategického plánování a na zapojení všech aktérů ve vzdělávání,
s cílem zlepšit kvalitu vzdělávání v mateřských a základních školách včetně 
neformálního vzdělávání tím, že bude podpořena spolupráce zřizovatelů, škol 
a ostatních aktérů ve vzdělávání. To znamená společné informování, vzdělávání
a plánování partnerských aktivit pro následné společné řešení místně specifických 
problémů a potřeb.

V projektu proběhla aktualizace zásadních 
dokumentů, zejména hlavního strategického 
dokumentu MAP III a evaluační zprávy - 
zhodnocení přínosů projektu v našem 
regionu.  

Pracovní skupiny (členy PS jsou ředitelé
a učitelé zapojených škol z ORP Vrchlabí, 
zástupci knihovny, MAS Krkonoše, soc. 
služeb, DDM a ZUŠ, rodičů apod.) 
identifikovaly místní leadery ve vzdělávání
a pracovaly na revizi strategických priorit, na 
které chceme vzdělávání v území v nad-
cházejícím období zaměřit. Následně byly 
rozpracovány i jednotlivé cíle a aktivity, které 
bychom chtěli v území zrealizovat. Členové 
pracovních skupin se pravidelně scházeli, 
zvali si experty z různých oblastí vzdělávání, 
diskutovali a zpracovávali dokumenty. 

Hlavním výstupem jsou roční akční plány, 
kde je uveden souhrn všech aktivit, na které 
chceme cílit. Tyto aktivity budeme realizovat 
od ledna 2024 následující dva roky v rámci 

V rámci projektu jsme úspěšně
spolupracovali také se sousedním

MAPem Jilemnicko (MAS „Přiďte pobejt!“) 
a společně realizovali některé workshopy

pro PS a zejména oblíbené
setkávání malotřídek.



zenberském panství v Heřmanových 
Sejfech jen v lednu 1742 představovaly 
13 710 zlatých. Z toho polovinu museli 
platit poddaní.

Druhá porážka vojsk monarchie v bitvě 
u Chotusic nedaleko Čáslavi donutila 
panovnici ustoupit ve Slezsku. Poda-
řilo se jí ale vypudit Karla Alberta
z Prahy a Čech útokem na jeho vlastní 
země v Bavorsku.

Ani druhá slezská válka v letech 1744-
1745 nepřinesla konečné rozhodnutí, 
kdo bude pánem Slezska. Fridrich II. 
přes Sasko zaútočil na Čechy a poda-
řilo se mu dokonce nakrátko se po 
dvoutýdenním obléhání zmocnit 
Prahy. Pak ale Prusové museli ustoupit. 
Válečné operace probíhaly ve východ-
ních Čechách a ve Slezsku. V té době 
průtahy vojsk domácích, ale hlavně 
pruských, poznamenaly naše obce.
V roce 1744 Prušáci zapálili vrch-
labský zámek a od 23. prosince 1744 
do 15. května 1745 se jejich tři 
kompanie usadily v Lánově. Dne 30. 
května téhož roku tudy projelo dalších 
500 mužů. Není divu, vždyť nedaleko 
Trutnova u Žďáru (též Zárova) došlo 
30. září 1745 k bitvě, kdy utrpěli 
císařští porážku. Rekvizice, výpalné
a drancování byly na denním pořádku. 
Ke všemu vojsko rozšířilo mezi lidem
a dobytkem nákazu. Vlčický správce 
panství Schwarzenberků v relaci pro 
knížete vyčíslil ztráty sumou 203 861 
zlatých.

V Drážďanech uzavřený mír potvrdil 
Fridrichův nárok na Slezsko. Marie 
Terezie se však nechtěla s touto ztrátou 
smířit a podařilo se jí proti Fridrichovi 
vytvořit silnou koalici, do níž získala 
Francii a Rusko carevny Alžběty.
V roce 1756 započala třetí slezská 
válka, zvaná sedmiletá (1756-1763). 
Do čela císařských vojsk konečně 
nastoupili kvalitní vojenští odborníci, 
generálové Daun a Laudon. Válka 
probíhala se střídavým válečným 
štěstím opět na území Slezska a Čech. 
Libavská brána byla průchodištěm 
obou válčících stran. Krajina pod 
Krkonošemi nesmírně trpěla, zejména 
venkovské obyvatelstvo. Skončila 
oboustranným vyčerpáním bojujících 
stran a mírem v Hubertsburku. Slezsko 
zůstalo v moci pruského krále Frid-
richa II. za příslib, že bude podporovat 
volbu Josefa II. římským císařem roku 
1765.

Fridrichova válečná soldateska (i když 
císařští často nebyli lepší) si mezi 
venkovským lidem vysloužila velmi 
špatnou reputaci. V paměti hospodářů 
se ještě po jednom století uchovali 

nejen nemilosrdnými rekvizicemi a 
loupežemi, ale také násilnou rekru-
týrkou na doplňování početního stavu 
vojsk. Záchranou mladých mužů před 
modrým vojenským kabátem bylo 
skrývání se v hlubokých lesích, kde 
vpády přečkával i dobytek. V očeká-
vání pohromy z pruského vpádu do 
Čech roku 1866 mnohde na vesnicích 
postupovali sedláci stejně. To však
už byla jiná doba.           

Selské bouře roku 1775

Slezské války s sebou přinesly zhor-
šení postavení poddaných. K zlepšení 
poměrů nedošlo ani po jejich ukončení, 
spíš naopak. Přetrvává nevolnictví, 
robota a další povinnosti vůči vrch-
nostem. Kruhy osvícenských rádců 
ko lem Mar ie  Te rez ie  a  j e j ího 
spoluvládce, od roku 1765 císaře 
Josefa II., se snaží o řešení situace, ale 
narážejí na odpor panstva. Urychlení 
revolučního vření přispěla dvě neú-
rodná léta a hlad roku 1771.

Na jaře roku 1775 vypuklo velké selské 
povstání, jež v krátké době zachvátilo
z ohniska ve Rtyni v Podkrkonoší na 
Náchodsku celé východní Čechy. 
Pozadu nezůstala ani podhorská 
panství s množstvím vesnic. Jedním ze 
zdrojů neklidu bylo vlčicko-sejfské 
panství Schwarzenberků. Přímo ve 
Vlčicích odmítli už 17. března vyko-
návat robotní povinnost mlatci. V noci 
z 20. na 21. března se před zámkem 
shromáždilo asi 150 poddaných, kteří 
byli posíleni ještě dalšími houfy. 
Tamnímu správci Janu Václavu 
Světeckému z Černic se je podařilo 
ještě uklidnit. Když se ale dostavily
26. března do vsi další posily z Fořtu, 
Čisté a Heřmanových Sejfů s Javor-
nickými, Hertvíkovickými a Pilní-
kovskými, byl správce nucen při-
stoupit na jejich požadavky. Týkaly se 
zrušení vrchnostenských poplatků, 
dávek z předení, vrácení poplatků 
farářovi zpětně za léta 1771-1775, 
omezení roboty, zákazu tkalcovského 
cechu a svobody myslivosti. Tažení 
pak pokračovalo dál.

Spojené houfy z Maršovska a Žac-
léřska byly při tažení na město Trutnov 
28. března rozehnány na Humlově 
kopci střelbou vojska, přivolaného 
městskou radou. Zahynulo přitom 8 – 
10 poddaných, další byli raněni. Pokud 
se poddaným podařilo rozprchnout, 
hledali bezpečí v blízkém Slezsku 
(vůdce – maršovský Ferdinand Salwen-
der). Několik dalších předáků bylo 
zajato a uvězněno. Další, méně 
významní, byli potrestáni veřejným 

výpraskem kaprálskou holí na trut-
novském náměstí.

Přibližně ve stejnou dobu, to je 23. 
března 1775, vypukly nepokoje na 
Vrchlabsku. Prosečenští sedláci pře-
mluvili lánovské sousedy k útoku na 
hraběcí kancelář na vrchlabském 
zámku. K nim se připojily v odpo-
ledních hodinách další obce z okolí: 
Nová Ves s Černým Dolem, Klášterská 
Lhota, Kunčice, Hořejší a Dolní 
Vrchlabí. Houfy dorazily před radnici
a po krátkém jednání se k povstalcům 
připojili i zdejší měšťané. Rozbouřený 
dav se potom hrnul na zámek. Zde byli 
vyzváni, aby vytvořili delegaci k jed-
nání v čele s rychtáři. Zvítězily však 
radikální živly a přes odpor měšťanů 
vnikly do zámku. Tam vzbouřenci, 
ozbrojení klacky, vyhledali panského 
pojezdného, aby si s ním vyřídili účty 
za minulá příkoří. Podobně dostal svůj 
díl polesný, jenž byl do krve zbit a život 
si zachránil tím, že se schoval v jednom 
z pokojů pod postel. Výprask dostal 
také purkrabí. Direktora Pražáka 
zachránili měšťané, kteří ho dobře 
ukryli, ačkoli byl hledán i na děkanství 
a v kostele.

Nakonec se podařilo důchodnímu 
Dlouhému sedláky částečně uklidnit 
sepsáním jedenácti požadavků, které 
písaři hned opisovali. Noc ve Vrchlabí 
potom málokdo v klidu přespal. Hlou-
čky povstalců se rozeběhly po městě, 
aby se po rušném dni občerstvili. Cílem 
se staly pekařské krámy a zámecký 
pivovar.

Ani následující den neproběhl v klidu, 
ale ve sporech s rychtáři a měšťany. 
Posílením radikálních živlů byl 
příchod dalších rebelů z horských obcí, 
kteří se také hlásili se svými poža-
davky. Byli však uklidněni pivem ze 
zámeckého pivovaru.

Den 26. březen je ještě ve znamení 
vzpoury drobných chalupníků a za-
hradníků v Horním Lánově. Pod 
vedením Kryštofa Weisse se na rych-
táři domáhali vrácení poplatků, vybra-
ných předtím pro vrchnost. Ten den se 
také část povstalců za doprovodu 
purkmistra a části městské rady 
vypravila směrem na Brannou v har-
rachovském panství. Nepokoje skon-
čily dne 27. března příchodem vojska.

Na základě výslechů dostavivší se 
komise bylo odsouzeno 13 povstalců k 
trestu 20 ran karabáčem, Kryštof Weiss 
k tomu ještě k veřejným pracím
v železech po dobu čtyř týdnů. 
Rozsudek v podobě výprasku byl 
proveden dne 12. června v hale 
vrchlabského zámku.

navazujícího projektu MAP Vrch-
labsko IV. 

Jsme také rádi, že se nám podařilo 
uskutečnit první velké setkání zřizo-
vatelů škol (hlavně z řad zástupců 
obcí), jejich ředitelů i členů pracovních 
skupin MAP III a společně strategicky 
plánovat rozvoj školství na Vrch-
labsku.

Rádi bychom touto cestou poděkovali 
všem, kteří s námi na tomto projektu 
spolupracovali.

Věříme, že se nám i v dalším MAPu 
podaří na úspěšnou spolupráci navázat 
a v rozvoji udržitelného systému 
komunikace mezi aktéry, kteří ovliv-
ňují vzdělávání v území, pokračovat.

                   Za realizační tým MAP III

     Lenka Kněžourová,

     manažerka 
projektu

                www.sohl.cz

 Co v knize nebylo
 Křest knihy o Lánovech byl
v době jejího vydání (rok 2020) 
znemožněn množícím se virem covid-
19. A protože – řečeno slovy p. sta-
rostky Elišky Rojtové – křtít teď skoro 
tříleté dítě není obvyklé, padl návrh na 
společné setkání autorů knihy se 
starosty obcí Lánov a Dolní Lánov
a s občany těchto obcí, kteří se nemalou 
měrou na jejím vydání finančně 
podíleli. Setkání bylo domluveno na 
sobotu 25. listopadu a autoři slíbili 
pohovořit nejen o získávání informací 
k historii obou obcí na Malém Labi, ale 
také o historických záznamech o 
uplatňování hrdelního práva ve 
Vrchlabí a v Lánově.

Za kolektiv autorů z archivu v Trutnově 
dorazili Roman Reil, Václav Horák
a Pavel Zahradník, z muzea KRNAP 
Jiří Louda. O hrdelním právu vyprávěl 
Martin Witkowski z muzea v Jilemnici, 
který s sebou přinesl na ukázku 
obrázky šibenic a veduty města 
Vrchlabí, kde byla šibenice vyobra-

zena. K nahlédnutí byly i staré 
historické kroniky, vypůjčené z trut-
novského archivu.

Autoři zajímavě vyprávěli o tom,
že shánět první historické záznamy
o vzniku našich obcí nebo o výstavbě 
kostela sv. Jakuba v Dolním Lánově 
není jednoduché. Byly nalezeny dva 
letopočty první zmínky o Lánovu – 
1355 a 1359. Nakonec byl potvrzen
r. 1359. Několik dalších informací pro 
vytvoření knihy bylo nutno zjišťovat
i v archivu ve Vídni. V průběhu 
vyprávění byly zmíněny i výrobní 
aktivity v obcích - mlýny na Malém 
Labi a továrny, které tu existovaly
a prosperovaly. Dnes už není po 
některých budovách ani památky.

Zajímavé bylo i povídání o tom,
že v 19. století, kdy byl velký rozmach 
budování železnice, byla v plánu
i železniční trať do Lánova a Černého 
Dolu. Projekt skutečně existuje, včetně 
plánovaných zastávek, ale nebyl nikdy 
zrealizován.

Podrobnosti k výkonu hrdelního práva 
přednesl p. Witkowski. Na vedutě 
města Vrchlabí z roku 1780 ukázal, kde 
je šibenice vyobrazena. Jedná se
o okrajový pozemek na hranici Vrch-
labí a Lánova – nad rybníkem u letiště. 
Dodnes má tato vyvýšenina v mapě 
název Na šibenici. Upřesnil také,
za jaké zločiny byly tresty smrti 
udělovány a jakým způsobem byly 
prováděny. Ne vždy to bylo oběšení 
nebo setnutí mečem. Na ukázku přivezl 
historický katův meč.

Závěrem byla všeobecná diskuze, 
autoři zodpovědně odpovídali na různé 
dotazy posluchačů a potvrdili, že tuto 
historickou oblast  velmi dobře 
ovládají.

Zajímavý program trval více než 3 
hodiny a pro odlehčení byl prokládán 
hudebním vystoupením učitelů ze ZUŠ 
ve Vrchlabí (p. Bismiler a p. Havlová)
a rozdělen přestávkou. Obec pro 
všechny účastníky zajistila výborné 
sladké i slané občerstvení od p. 
Malínské.

Z reakcí zúčastněných spoluobčanů 
bylo patrné, že se jim program opravdu 
líbil, a je škoda, že se nás ze dvou obcí 
sešlo jen cca čtyřicet. 

       Lidmila Kučerová

 Lánov a naši sousedé
 Seriál na pokračování 

- čerpáno z rukopisu s pracovním 
názvem Vlastivědné toulky krko-
nošským podhůřím, v němž František 
Jirásko pojednává o obcích bývalého 
vrchlabského okresu a který v červenci 
2021 vyšel jako kniha s názvem Toulky 
podkrkonošskou minulostí

20. část 

Boj o existenci monarchie

Císař Karel VI. po sobě nezanechal 
mužského následníka, kterému by bez 
obav mohl odkázat rozsáhlé dědictví. 
Zůstaly po něm jen tři dcery. Násled-
nictví měl zajistit dokument, vydaný 
již za jeho života, zvaný pragmatická 
sankce. V souladu s jeho zněním se 
ujala vlády nejstarší z dcer, třiadva-
cetiletá Marie Terezie (1740). Okolní 
panovníci přes vyjádření předchozího 
souhlasu odmítli uznat platnost prag-
matické sankce. Rozhořel se tak 
dlouholetý zápas, v němž došlo
k uhájení existence monarchie. O její 
části musela panovnice svést těžký 
zápas s nepřáteli.

Bavorský kurfiřt Karel Albert, podpo-
rovaný Francií a Saskem se dokonce 
zmocnil Prahy a prohlásil se českým 
králem. Daleko nebezpečnějším se stal 
pruský král Fridrich II. svými nároky 
na Slezsko a východní části Čech. Jeho 
vpád do Slezska zahájil období tzv. tří 
slezských válek, které katastrofálně 
poznamenaly Čechy, Moravu i Slez-
sko. Svou ničivou silou zasáhly i naše 
obce a města.

Za první slezské války (1740-1742),
po vítězné bitvě u Molvic (Malujowice 
v Dolním Slezsku), obsadili Prušáci 
téměř celé Slezsko a Fridrichovi 
dragouni se na zimu utábořili v Hos-
t inném.  Př i táhl i  do města  dne
1. listopadu 1741 v počtu 155 mužů,
5 důstojníků s jedním kurýrem a 6 
kaprály. Zle tu hospodařili celou zimu, 
až 18. ledna 1742 odtáhli. Ni Vrch-
labsko nebylo tehdy ušetřeno. Náklady 
na jejich ubytování na schwar-
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zenberském panství v Heřmanových 
Sejfech jen v lednu 1742 představovaly 
13 710 zlatých. Z toho polovinu museli 
platit poddaní.

Druhá porážka vojsk monarchie v bitvě 
u Chotusic nedaleko Čáslavi donutila 
panovnici ustoupit ve Slezsku. Poda-
řilo se jí ale vypudit Karla Alberta
z Prahy a Čech útokem na jeho vlastní 
země v Bavorsku.

Ani druhá slezská válka v letech 1744-
1745 nepřinesla konečné rozhodnutí, 
kdo bude pánem Slezska. Fridrich II. 
přes Sasko zaútočil na Čechy a poda-
řilo se mu dokonce nakrátko se po 
dvoutýdenním obléhání zmocnit 
Prahy. Pak ale Prusové museli ustoupit. 
Válečné operace probíhaly ve východ-
ních Čechách a ve Slezsku. V té době 
průtahy vojsk domácích, ale hlavně 
pruských, poznamenaly naše obce.
V roce 1744 Prušáci zapálili vrch-
labský zámek a od 23. prosince 1744 
do 15. května 1745 se jejich tři 
kompanie usadily v Lánově. Dne 30. 
května téhož roku tudy projelo dalších 
500 mužů. Není divu, vždyť nedaleko 
Trutnova u Žďáru (též Zárova) došlo 
30. září 1745 k bitvě, kdy utrpěli 
císařští porážku. Rekvizice, výpalné
a drancování byly na denním pořádku. 
Ke všemu vojsko rozšířilo mezi lidem
a dobytkem nákazu. Vlčický správce 
panství Schwarzenberků v relaci pro 
knížete vyčíslil ztráty sumou 203 861 
zlatých.

V Drážďanech uzavřený mír potvrdil 
Fridrichův nárok na Slezsko. Marie 
Terezie se však nechtěla s touto ztrátou 
smířit a podařilo se jí proti Fridrichovi 
vytvořit silnou koalici, do níž získala 
Francii a Rusko carevny Alžběty.
V roce 1756 započala třetí slezská 
válka, zvaná sedmiletá (1756-1763). 
Do čela císařských vojsk konečně 
nastoupili kvalitní vojenští odborníci, 
generálové Daun a Laudon. Válka 
probíhala se střídavým válečným 
štěstím opět na území Slezska a Čech. 
Libavská brána byla průchodištěm 
obou válčících stran. Krajina pod 
Krkonošemi nesmírně trpěla, zejména 
venkovské obyvatelstvo. Skončila 
oboustranným vyčerpáním bojujících 
stran a mírem v Hubertsburku. Slezsko 
zůstalo v moci pruského krále Frid-
richa II. za příslib, že bude podporovat 
volbu Josefa II. římským císařem roku 
1765.

Fridrichova válečná soldateska (i když 
císařští často nebyli lepší) si mezi 
venkovským lidem vysloužila velmi 
špatnou reputaci. V paměti hospodářů 
se ještě po jednom století uchovali 

nejen nemilosrdnými rekvizicemi a 
loupežemi, ale také násilnou rekru-
týrkou na doplňování početního stavu 
vojsk. Záchranou mladých mužů před 
modrým vojenským kabátem bylo 
skrývání se v hlubokých lesích, kde 
vpády přečkával i dobytek. V očeká-
vání pohromy z pruského vpádu do 
Čech roku 1866 mnohde na vesnicích 
postupovali sedláci stejně. To však
už byla jiná doba.           

Selské bouře roku 1775

Slezské války s sebou přinesly zhor-
šení postavení poddaných. K zlepšení 
poměrů nedošlo ani po jejich ukončení, 
spíš naopak. Přetrvává nevolnictví, 
robota a další povinnosti vůči vrch-
nostem. Kruhy osvícenských rádců 
ko lem Mar ie  Te rez ie  a  j e j ího 
spoluvládce, od roku 1765 císaře 
Josefa II., se snaží o řešení situace, ale 
narážejí na odpor panstva. Urychlení 
revolučního vření přispěla dvě neú-
rodná léta a hlad roku 1771.

Na jaře roku 1775 vypuklo velké selské 
povstání, jež v krátké době zachvátilo
z ohniska ve Rtyni v Podkrkonoší na 
Náchodsku celé východní Čechy. 
Pozadu nezůstala ani podhorská 
panství s množstvím vesnic. Jedním ze 
zdrojů neklidu bylo vlčicko-sejfské 
panství Schwarzenberků. Přímo ve 
Vlčicích odmítli už 17. března vyko-
návat robotní povinnost mlatci. V noci 
z 20. na 21. března se před zámkem 
shromáždilo asi 150 poddaných, kteří 
byli posíleni ještě dalšími houfy. 
Tamnímu správci Janu Václavu 
Světeckému z Černic se je podařilo 
ještě uklidnit. Když se ale dostavily
26. března do vsi další posily z Fořtu, 
Čisté a Heřmanových Sejfů s Javor-
nickými, Hertvíkovickými a Pilní-
kovskými, byl správce nucen při-
stoupit na jejich požadavky. Týkaly se 
zrušení vrchnostenských poplatků, 
dávek z předení, vrácení poplatků 
farářovi zpětně za léta 1771-1775, 
omezení roboty, zákazu tkalcovského 
cechu a svobody myslivosti. Tažení 
pak pokračovalo dál.

Spojené houfy z Maršovska a Žac-
léřska byly při tažení na město Trutnov 
28. března rozehnány na Humlově 
kopci střelbou vojska, přivolaného 
městskou radou. Zahynulo přitom 8 – 
10 poddaných, další byli raněni. Pokud 
se poddaným podařilo rozprchnout, 
hledali bezpečí v blízkém Slezsku 
(vůdce – maršovský Ferdinand Salwen-
der). Několik dalších předáků bylo 
zajato a uvězněno. Další, méně 
významní, byli potrestáni veřejným 

výpraskem kaprálskou holí na trut-
novském náměstí.

Přibližně ve stejnou dobu, to je 23. 
března 1775, vypukly nepokoje na 
Vrchlabsku. Prosečenští sedláci pře-
mluvili lánovské sousedy k útoku na 
hraběcí kancelář na vrchlabském 
zámku. K nim se připojily v odpo-
ledních hodinách další obce z okolí: 
Nová Ves s Černým Dolem, Klášterská 
Lhota, Kunčice, Hořejší a Dolní 
Vrchlabí. Houfy dorazily před radnici
a po krátkém jednání se k povstalcům 
připojili i zdejší měšťané. Rozbouřený 
dav se potom hrnul na zámek. Zde byli 
vyzváni, aby vytvořili delegaci k jed-
nání v čele s rychtáři. Zvítězily však 
radikální živly a přes odpor měšťanů 
vnikly do zámku. Tam vzbouřenci, 
ozbrojení klacky, vyhledali panského 
pojezdného, aby si s ním vyřídili účty 
za minulá příkoří. Podobně dostal svůj 
díl polesný, jenž byl do krve zbit a život 
si zachránil tím, že se schoval v jednom 
z pokojů pod postel. Výprask dostal 
také purkrabí. Direktora Pražáka 
zachránili měšťané, kteří ho dobře 
ukryli, ačkoli byl hledán i na děkanství 
a v kostele.

Nakonec se podařilo důchodnímu 
Dlouhému sedláky částečně uklidnit 
sepsáním jedenácti požadavků, které 
písaři hned opisovali. Noc ve Vrchlabí 
potom málokdo v klidu přespal. Hlou-
čky povstalců se rozeběhly po městě, 
aby se po rušném dni občerstvili. Cílem 
se staly pekařské krámy a zámecký 
pivovar.

Ani následující den neproběhl v klidu, 
ale ve sporech s rychtáři a měšťany. 
Posílením radikálních živlů byl 
příchod dalších rebelů z horských obcí, 
kteří se také hlásili se svými poža-
davky. Byli však uklidněni pivem ze 
zámeckého pivovaru.

Den 26. březen je ještě ve znamení 
vzpoury drobných chalupníků a za-
hradníků v Horním Lánově. Pod 
vedením Kryštofa Weisse se na rych-
táři domáhali vrácení poplatků, vybra-
ných předtím pro vrchnost. Ten den se 
také část povstalců za doprovodu 
purkmistra a části městské rady 
vypravila směrem na Brannou v har-
rachovském panství. Nepokoje skon-
čily dne 27. března příchodem vojska.

Na základě výslechů dostavivší se 
komise bylo odsouzeno 13 povstalců k 
trestu 20 ran karabáčem, Kryštof Weiss 
k tomu ještě k veřejným pracím
v železech po dobu čtyř týdnů. 
Rozsudek v podobě výprasku byl 
proveden dne 12. června v hale 
vrchlabského zámku.

navazujícího projektu MAP Vrch-
labsko IV. 

Jsme také rádi, že se nám podařilo 
uskutečnit první velké setkání zřizo-
vatelů škol (hlavně z řad zástupců 
obcí), jejich ředitelů i členů pracovních 
skupin MAP III a společně strategicky 
plánovat rozvoj školství na Vrch-
labsku.

Rádi bychom touto cestou poděkovali 
všem, kteří s námi na tomto projektu 
spolupracovali.

Věříme, že se nám i v dalším MAPu 
podaří na úspěšnou spolupráci navázat 
a v rozvoji udržitelného systému 
komunikace mezi aktéry, kteří ovliv-
ňují vzdělávání v území, pokračovat.

                   Za realizační tým MAP III

     Lenka Kněžourová,

     manažerka 
projektu

                www.sohl.cz

 Co v knize nebylo
 Křest knihy o Lánovech byl
v době jejího vydání (rok 2020) 
znemožněn množícím se virem covid-
19. A protože – řečeno slovy p. sta-
rostky Elišky Rojtové – křtít teď skoro 
tříleté dítě není obvyklé, padl návrh na 
společné setkání autorů knihy se 
starosty obcí Lánov a Dolní Lánov
a s občany těchto obcí, kteří se nemalou 
měrou na jejím vydání finančně 
podíleli. Setkání bylo domluveno na 
sobotu 25. listopadu a autoři slíbili 
pohovořit nejen o získávání informací 
k historii obou obcí na Malém Labi, ale 
také o historických záznamech o 
uplatňování hrdelního práva ve 
Vrchlabí a v Lánově.

Za kolektiv autorů z archivu v Trutnově 
dorazili Roman Reil, Václav Horák
a Pavel Zahradník, z muzea KRNAP 
Jiří Louda. O hrdelním právu vyprávěl 
Martin Witkowski z muzea v Jilemnici, 
který s sebou přinesl na ukázku 
obrázky šibenic a veduty města 
Vrchlabí, kde byla šibenice vyobra-

zena. K nahlédnutí byly i staré 
historické kroniky, vypůjčené z trut-
novského archivu.

Autoři zajímavě vyprávěli o tom,
že shánět první historické záznamy
o vzniku našich obcí nebo o výstavbě 
kostela sv. Jakuba v Dolním Lánově 
není jednoduché. Byly nalezeny dva 
letopočty první zmínky o Lánovu – 
1355 a 1359. Nakonec byl potvrzen
r. 1359. Několik dalších informací pro 
vytvoření knihy bylo nutno zjišťovat
i v archivu ve Vídni. V průběhu 
vyprávění byly zmíněny i výrobní 
aktivity v obcích - mlýny na Malém 
Labi a továrny, které tu existovaly
a prosperovaly. Dnes už není po 
některých budovách ani památky.

Zajímavé bylo i povídání o tom,
že v 19. století, kdy byl velký rozmach 
budování železnice, byla v plánu
i železniční trať do Lánova a Černého 
Dolu. Projekt skutečně existuje, včetně 
plánovaných zastávek, ale nebyl nikdy 
zrealizován.

Podrobnosti k výkonu hrdelního práva 
přednesl p. Witkowski. Na vedutě 
města Vrchlabí z roku 1780 ukázal, kde 
je šibenice vyobrazena. Jedná se
o okrajový pozemek na hranici Vrch-
labí a Lánova – nad rybníkem u letiště. 
Dodnes má tato vyvýšenina v mapě 
název Na šibenici. Upřesnil také,
za jaké zločiny byly tresty smrti 
udělovány a jakým způsobem byly 
prováděny. Ne vždy to bylo oběšení 
nebo setnutí mečem. Na ukázku přivezl 
historický katův meč.

Závěrem byla všeobecná diskuze, 
autoři zodpovědně odpovídali na různé 
dotazy posluchačů a potvrdili, že tuto 
historickou oblast  velmi dobře 
ovládají.

Zajímavý program trval více než 3 
hodiny a pro odlehčení byl prokládán 
hudebním vystoupením učitelů ze ZUŠ 
ve Vrchlabí (p. Bismiler a p. Havlová)
a rozdělen přestávkou. Obec pro 
všechny účastníky zajistila výborné 
sladké i slané občerstvení od p. 
Malínské.

Z reakcí zúčastněných spoluobčanů 
bylo patrné, že se jim program opravdu 
líbil, a je škoda, že se nás ze dvou obcí 
sešlo jen cca čtyřicet. 

       Lidmila Kučerová

 Lánov a naši sousedé
 Seriál na pokračování 

- čerpáno z rukopisu s pracovním 
názvem Vlastivědné toulky krko-
nošským podhůřím, v němž František 
Jirásko pojednává o obcích bývalého 
vrchlabského okresu a který v červenci 
2021 vyšel jako kniha s názvem Toulky 
podkrkonošskou minulostí

20. část 

Boj o existenci monarchie

Císař Karel VI. po sobě nezanechal 
mužského následníka, kterému by bez 
obav mohl odkázat rozsáhlé dědictví. 
Zůstaly po něm jen tři dcery. Násled-
nictví měl zajistit dokument, vydaný 
již za jeho života, zvaný pragmatická 
sankce. V souladu s jeho zněním se 
ujala vlády nejstarší z dcer, třiadva-
cetiletá Marie Terezie (1740). Okolní 
panovníci přes vyjádření předchozího 
souhlasu odmítli uznat platnost prag-
matické sankce. Rozhořel se tak 
dlouholetý zápas, v němž došlo
k uhájení existence monarchie. O její 
části musela panovnice svést těžký 
zápas s nepřáteli.

Bavorský kurfiřt Karel Albert, podpo-
rovaný Francií a Saskem se dokonce 
zmocnil Prahy a prohlásil se českým 
králem. Daleko nebezpečnějším se stal 
pruský král Fridrich II. svými nároky 
na Slezsko a východní části Čech. Jeho 
vpád do Slezska zahájil období tzv. tří 
slezských válek, které katastrofálně 
poznamenaly Čechy, Moravu i Slez-
sko. Svou ničivou silou zasáhly i naše 
obce a města.

Za první slezské války (1740-1742),
po vítězné bitvě u Molvic (Malujowice 
v Dolním Slezsku), obsadili Prušáci 
téměř celé Slezsko a Fridrichovi 
dragouni se na zimu utábořili v Hos-
t inném.  Př i táhl i  do města  dne
1. listopadu 1741 v počtu 155 mužů,
5 důstojníků s jedním kurýrem a 6 
kaprály. Zle tu hospodařili celou zimu, 
až 18. ledna 1742 odtáhli. Ni Vrch-
labsko nebylo tehdy ušetřeno. Náklady 
na jejich ubytování na schwar-

18 19

HISTORICKÉ
OKÉNKO



20 21

Správa panství hlásila škodu 45 sudů 
vypitého piva. Za snědený chleba po 
dobu tří dnů pekaři hlásili škodu 5 
zlatých.

Povstání bylo tedy potlačeno vojskem, 
vůdcové potrestáni. Nicméně k jistému 
uvolnění venkovského lidu z nejtvrdší 
závislosti na vrchnostech přispěl o šest 
let později vydaný Josefův patent
o zrušení nevolnictví roku 1781. 
Robota však zůstala dál.

(23. díl)

Materiál poskytl Ladislav Kadavý,
z kurentu do latinky převedli Karolina 
Boková a Johann Doll, z němčiny 
přeložila K. Boková.

Školní rok 1941 – 42
Nový školní rok začal 11. září upro-
střed velkého válečného dění proti 
světovým nepřátelům.

Školní práce trpí pod přitěžujícími 
okolnostmi, hlavně kvůli nedostatku 
učitelů.

Stav žáků byl na začátku 111 dětí, ke 
konci měsíce se ale kvůli přestěhování 
atd. snížil na 104 dětí. 

V 1. třídě vyučuje řídící učitel Jos. 
Futschig, ve 2. a 3. třídě učitel Vinzenz 
Donth. 

Všichni žáci se o první hodině shro-
máždili na krátkou oslavu v čistě 
vymalovaných třídách, v nichž od 
letoška nesmí být zpovědní kříž.

Od začátku tohoto školního roku byla 
jako závazné písmo zavedena latinka, 
přechod na nový systém však pravdě-
podobně způsobí mnoha žákům značné 
potíže. Protože však nejsou k dispozici 
žádné slabikáře pro začátečníky, musí 
výuka pokračovat stejným způsobem 
jako dosud. 

10. 9. byli všichni učitelé svoláni na 
schůzku a vedoucí dostali pokyny pro 
nadcházející práci.

Měsíc září stojí rovněž ve znamení 
výjimečně špatného počasí. Už týdny 
panují chladna a deštivé počasí. Na 
konci měsíce ještě stálo obilí na polích.

20. září zaznamenala škola smutnou 
událost. Naše výborná žákyně Elisa-
beth Haller, jediná dcera sedláka Joh. 
Hallera z čp. 34, zemřela na záškrt
a byla pochována. Tryzny se zúčastnili 
všichni žáci a učitelé. Každé dítě 
věnovalo zesnulé spolužačce kytičku, 
žádné oko nezůstalo suché.

V obci byly zahájeny sbírky W. H. W. 
(Winterhilfswerk = Dílo zimní pomoci) 

a řešilo se také stravování asi 20 
školáků.

28. září se funkcionáři místní pobočky 
NSDAP sešli v sále hostince U Pošty na 
malé slavnosti k přijetí Hitlerjugend a 
Svazu německých dívek (BDM)
do strany. Tento krátký obřad byl 
zakončen slibem věrnosti vůdci
a národními písněmi.

Podle úředních předpisů bude od 
letošního roku výuka náboženství 
probíhat pouze nepovinně. Účast musí 
rodiče písemně nahlásit. Ze 104 žáků 
se jich přihlásilo 99.

Na zítřek připadá třetí výročí dne, kdy 
bylo sudetoněmecké území připojeno
k Říši. Při této příležitosti se 30. září 
během poslední vyučovací hodiny 
konala „důstojná“ školní oslava. 
Hlavní část oslavy tvořil proslov
o významu tohoto dne a vlastenecké 
písně.

Říjen 1941

V období od 1. do 7. 10. odpadlo 
vyučování. Žáci se museli zúčastnit 
sklizňových prací a nechat si svou 
brigádu písemně potvrdit.

Mezitím na východě kráčejí naše 
armády od vítězství k vítězství. I ve 
škole děti cítí tlukot křídel dějin.

20. 10. 1941 byl zdejší učitel Vinzenz 
Donth náhle povolán k vojenské 
službě. To způsobilo nové potíže při 
regulovaném rozdělování hodin.
Do služby byla přidělena učitelka 
Elisabeth Zinecker, dcera místního 
řídícího učitele. Učí 2. kombinovanou 
třídu a 4 odpoledne vyučuje ve škole
v Prostředním Lánově. Nedostatek 
učitelů má na školství velmi negativní 
dopad ve všech ohledech. Navíc jsou 
zbývající učitelé naprosto přetíženi 
nejrůznějšími funkcemi; bez učitelů to 
prostě nejde.

Listopad, prosinec 1941

Dlouhé deštivé týdny znemožnily 
venkovní tělocvik; sběr léčivých bylin 
musel být také ukončen. Výsledek této 
akce byl uspokojivý, bylo dodáno více 
než 12 kg sušených čajových bylin.

Ve vánočním období se konají -
přípravy. Pod osobním dohledem 
učitelky Zinecker se peklo vánoční 
cukroví, protože každý žák měl dostat 
malý vánoční dárek. Příslušná školní 
slavnost se konala 20. prosince
a zúčastnila se jí i řada dospělých. 
Oslava začala proslovem ředitele 
školy, následovaly písně a zábavná 
vánoční hra. Herci hrající Ježíška, 
Krampusa a další vzbuzovali značné 
veselí, zvláště když byl "zlobivý" 

chlapec vsazen do pytle. Ve třídě se 
rozsvítil vánoční stromek a každé dítě 
dostalo vánoční balíček. To přineslo 
spoustu radosti. 

Je třeba také zmínit, že 18. listopadu,
v den německé komorní hudby, se také 
konala veselá hodina. Žáci si s sebou 
přinesli různé nástroje a předvedli,
co umí. Zvláště zaujala žákyně Maria 
Lorenzová svou krásnou hrou na 
smyčcovou citeru.

Vánoční prázdniny začaly 20. prosince 
a skončily 4. ledna 1942.

Starý rok se svými ohromnými udá-
lostmi skončil. Osud jednotlivců i ná-
rodů se ubírá neúprosnou cestou,
a i když mnozí odhodí to, co bylo kdysi 
našim otcům svaté, splní se jen to, co je 
nevyzpytatelnou vůlí Páně. 

Nastává nový rok a my chováme přání, 
aby přinesl vnitřní i vnější mír.

1942

Pravidelné vyučování začalo zase 5. 1. 
1942.  Tímto dnem také začala 
rozšířená výuka vaření, do které se 
zapojil i 7. ročník. Tím se počet 
kuchařských učnic zvýšil na 8. Je třeba 
také poznamenat, že i Svaz němec-
kých dívek uspořádal zimní kurz vaře-
ní ve školní kuchyni. Závěrečné jídlo, 
zkouška vyučených, se konalo 8. 
února. Jako hosté byli pozváni starosta, 
místní vedoucí a řídící učitel.

V lednu přišly silné mrazy a vydatné 
sněžení, což způsobilo mnoho poruch. 
Mnoho vodovodních potrubí, včetně 
těch ve škole, zamrzlo; na rozmrznutí 
chyběl benzín.

Během zimy naše východní armády 
přešly do poziční války. Rusové nepře-
tržitě podnikali prudké masové útoky 
proti našim jednotkám, které je, ale
i nás, stály těžké ztráty. V první 
polovině ledna probíhala sbírka vlny 
pro armádu, protože se ukázalo jako 
nezbytné doplnit nedostatečnou zimní 
výbavu. Navíc bylo nařízeno odev-
zdání všech lyží.

První pololetí se mělo uzavřít 31. 1., ale 
od 29. 1. do 22. 2. byly úředně nařízeny 
uhelné prázdniny, výuka, zejména v 1. 
třídě, však nenapravitelným způsobem 
trpí. Místo obvyklých školních vy-
svědčení se poprvé používají knížky-
vysvědčení, které jsou běžné ve staré 
říši. Lidé si musí zvykat na mnoho 
novot. 

Vzhledem k tomu, že 28. 2. byly 
staženy měděné mince, musely být vy-
prázdněny všechny žákovské poklad-
ničky.

Měsíc březen 1942 vynikal nízkými 

teplotami. 15. března se před pom-
níkem padlých konala krátká vzpo-
mínková slavnost.

Reiffeisenka oslavila 40. výročí svého 
vzniku a 4 starým funkcionářům byly 
předány čestné diplomy.

22. března se v Prostředním Lánově 
konalo přijímání mládeže do Hitler-
jugend, akce byla hojně navštívena.

Duben 1942

1. dubna hustě sněžilo a strhla se silná 
bouře – 1. v roce. Práce ve škole začaly 
probíhat opět normálně. Letecké 
modelářství ve 2. třídě pokračuje 
dobře. Školní spořitelny byly také 
vyprázdněny. Výsledek je překvapivě 
vysoký, a to 1260 říšských marek v 1. 
čtvrtletí. 

Sběr odpadového materiálu je uspoko-
jivý a přinesl 94 kg kostí, 70 kg papíru a 
77 kg hadrů.

Velikonoční prázdniny trvaly od 3. do 
7. dubna a byly využity především
k úklidu školy.

19. dubna uspořádala strana na sále 
hostince U Pošty rodičovský večer
s přijetím desetiletých dětí do Hitler-
jugend a 20. dubna se ve škole konala 
„důstojná“ oslava vůdcových naro-
zenin. Z vystoupení je třeba zmínit 
projev ředitele školy, básně a vlaste-

necké písně. Žáci, kteří jsou v Hitler-
jugend, vystoupili v oblečení HJ.

Květen až srpen 1942

Pozvolna přeci jen nastalo jaro. 2. 
května se jako na den práce neučilo.

Z dalších událostí je třeba uvést 
následující: očkování 12letých žáků
6. 5., oslava Dne matek 16. května, 
kterou uspořádala strana, a školní výlet 
na Žalý na začátku července. Žáci si 
tento krásný výlet opravdu užili. Počasí 
však mohlo být lepší. Výchovný cíl byl 
jen tak tak splněn. Důsledky války jsou 
ve školství, stejně jako všude jinde, 
poměrně značné a železná přísnost
a kázeň se bohužel staly naprostou 
nutností. Princip autority a úcta k 
pedagogům bohužel upadají. Důsledky 
toho se jistě projeví v budoucnosti.

Školní rok skončil 11. července s 98 
žáky. 4 chlapci půjdou na občanskou 
školu, 2 dívky neprošly přijímacími 
zkouškami. 

Prázdniny trvaly od 11. července do
1. září. Během této doby museli žáci 
pilně pracovat při žních a sběru starých 
surovin a léčivých bylin. Výsledky 
byly prý uspokojivé. 

Koncem srpna byl dokončen úklid 
školy a zorganizována práce učitelů
(3 týdny). Válečné běsnění zuří
v nezmenšené míře dál.                    
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Už z poválečné doby. Poznáte se?
Fotografii poskytla Dana Machová.

Fotografii poskytla Halina Moravcová.

Fotografii poskytla Halina Moravcová.
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Po:    7:30 - 16:00    

Út:    7:30 - 12:00   

St:     7:30 - 12:00   

Čt:     7:30 - 12:00   

Pá:     7:30 - 12:00   

So:     

Ne:    

Prostřední Lánov čp. 39
543 41 Lánov

499 432 083
infocentrum@lanov.cz

LÁNOV
INFOCENTRUM

v mezisezóně:

Zřizovatel: Obecní úřad Lánov
Referent: Karolina Boková

Po:    8:00 -12:00 13:00 -15:00

Út:    8:00 -12:00 13:00 -15:00

St:     13:00 -18:00

Čt:     8:00 -12:00 13:00 -15:00

Pá:     8:00 -12:00

- praktický zubní lékař -
MUDr. Zdeněk KUŽEL 

Akutní bolestivé

případy budou

po osobní

nebo telefonické

domluvě ošetřeny

v nejbližším

volném termínu.

499 432 298

ZDRAVOTNÍ STŘEDISKO LÁNOV

Provozní doba
kanceláře:

vodalanov@vodalanov.cz

info@vodalanov.cz
www.vodalanov.cz

KONTAKTNÍ INFORMACE A ÚŘEDNÍ HODINY

Úřední hodiny: Pondělí a Středa      8:00 - 11:30      12:30 - 17:00

603 112 761

Ladislava Šedivá      mistostarosta@lanov.cz  493 314 596 
601 697 365  

(odečty, smlouvy, fakturace - vodné a stočné)

Ing. Jana Beranová (ředitelka)                             tel.: 737 726 837
                                                     e-mail: vodalanov@vodalanov.cz
Tomáš Bachtík (vedoucí provozu, havárie)          tel.: 732 891 565
Jiří Materna (provoz, havárie)                              tel.: 605 265 094
Ladislav Hospodka (provoz)                                tel.: 605 253 467
Milena Knapíková Kavánová (účetní)    499 522 331, 602 300 234
                                                              e-mail: info@vodalanov.cz
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Správa panství hlásila škodu 45 sudů 
vypitého piva. Za snědený chleba po 
dobu tří dnů pekaři hlásili škodu 5 
zlatých.

Povstání bylo tedy potlačeno vojskem, 
vůdcové potrestáni. Nicméně k jistému 
uvolnění venkovského lidu z nejtvrdší 
závislosti na vrchnostech přispěl o šest 
let později vydaný Josefův patent
o zrušení nevolnictví roku 1781. 
Robota však zůstala dál.

(23. díl)

Materiál poskytl Ladislav Kadavý,
z kurentu do latinky převedli Karolina 
Boková a Johann Doll, z němčiny 
přeložila K. Boková.

Školní rok 1941 – 42
Nový školní rok začal 11. září upro-
střed velkého válečného dění proti 
světovým nepřátelům.

Školní práce trpí pod přitěžujícími 
okolnostmi, hlavně kvůli nedostatku 
učitelů.

Stav žáků byl na začátku 111 dětí, ke 
konci měsíce se ale kvůli přestěhování 
atd. snížil na 104 dětí. 

V 1. třídě vyučuje řídící učitel Jos. 
Futschig, ve 2. a 3. třídě učitel Vinzenz 
Donth. 

Všichni žáci se o první hodině shro-
máždili na krátkou oslavu v čistě 
vymalovaných třídách, v nichž od 
letoška nesmí být zpovědní kříž.

Od začátku tohoto školního roku byla 
jako závazné písmo zavedena latinka, 
přechod na nový systém však pravdě-
podobně způsobí mnoha žákům značné 
potíže. Protože však nejsou k dispozici 
žádné slabikáře pro začátečníky, musí 
výuka pokračovat stejným způsobem 
jako dosud. 

10. 9. byli všichni učitelé svoláni na 
schůzku a vedoucí dostali pokyny pro 
nadcházející práci.

Měsíc září stojí rovněž ve znamení 
výjimečně špatného počasí. Už týdny 
panují chladna a deštivé počasí. Na 
konci měsíce ještě stálo obilí na polích.

20. září zaznamenala škola smutnou 
událost. Naše výborná žákyně Elisa-
beth Haller, jediná dcera sedláka Joh. 
Hallera z čp. 34, zemřela na záškrt
a byla pochována. Tryzny se zúčastnili 
všichni žáci a učitelé. Každé dítě 
věnovalo zesnulé spolužačce kytičku, 
žádné oko nezůstalo suché.

V obci byly zahájeny sbírky W. H. W. 
(Winterhilfswerk = Dílo zimní pomoci) 

a řešilo se také stravování asi 20 
školáků.

28. září se funkcionáři místní pobočky 
NSDAP sešli v sále hostince U Pošty na 
malé slavnosti k přijetí Hitlerjugend a 
Svazu německých dívek (BDM)
do strany. Tento krátký obřad byl 
zakončen slibem věrnosti vůdci
a národními písněmi.

Podle úředních předpisů bude od 
letošního roku výuka náboženství 
probíhat pouze nepovinně. Účast musí 
rodiče písemně nahlásit. Ze 104 žáků 
se jich přihlásilo 99.

Na zítřek připadá třetí výročí dne, kdy 
bylo sudetoněmecké území připojeno
k Říši. Při této příležitosti se 30. září 
během poslední vyučovací hodiny 
konala „důstojná“ školní oslava. 
Hlavní část oslavy tvořil proslov
o významu tohoto dne a vlastenecké 
písně.

Říjen 1941

V období od 1. do 7. 10. odpadlo 
vyučování. Žáci se museli zúčastnit 
sklizňových prací a nechat si svou 
brigádu písemně potvrdit.

Mezitím na východě kráčejí naše 
armády od vítězství k vítězství. I ve 
škole děti cítí tlukot křídel dějin.

20. 10. 1941 byl zdejší učitel Vinzenz 
Donth náhle povolán k vojenské 
službě. To způsobilo nové potíže při 
regulovaném rozdělování hodin.
Do služby byla přidělena učitelka 
Elisabeth Zinecker, dcera místního 
řídícího učitele. Učí 2. kombinovanou 
třídu a 4 odpoledne vyučuje ve škole
v Prostředním Lánově. Nedostatek 
učitelů má na školství velmi negativní 
dopad ve všech ohledech. Navíc jsou 
zbývající učitelé naprosto přetíženi 
nejrůznějšími funkcemi; bez učitelů to 
prostě nejde.

Listopad, prosinec 1941

Dlouhé deštivé týdny znemožnily 
venkovní tělocvik; sběr léčivých bylin 
musel být také ukončen. Výsledek této 
akce byl uspokojivý, bylo dodáno více 
než 12 kg sušených čajových bylin.

Ve vánočním období se konají -
přípravy. Pod osobním dohledem 
učitelky Zinecker se peklo vánoční 
cukroví, protože každý žák měl dostat 
malý vánoční dárek. Příslušná školní 
slavnost se konala 20. prosince
a zúčastnila se jí i řada dospělých. 
Oslava začala proslovem ředitele 
školy, následovaly písně a zábavná 
vánoční hra. Herci hrající Ježíška, 
Krampusa a další vzbuzovali značné 
veselí, zvláště když byl "zlobivý" 

chlapec vsazen do pytle. Ve třídě se 
rozsvítil vánoční stromek a každé dítě 
dostalo vánoční balíček. To přineslo 
spoustu radosti. 

Je třeba také zmínit, že 18. listopadu,
v den německé komorní hudby, se také 
konala veselá hodina. Žáci si s sebou 
přinesli různé nástroje a předvedli,
co umí. Zvláště zaujala žákyně Maria 
Lorenzová svou krásnou hrou na 
smyčcovou citeru.

Vánoční prázdniny začaly 20. prosince 
a skončily 4. ledna 1942.

Starý rok se svými ohromnými udá-
lostmi skončil. Osud jednotlivců i ná-
rodů se ubírá neúprosnou cestou,
a i když mnozí odhodí to, co bylo kdysi 
našim otcům svaté, splní se jen to, co je 
nevyzpytatelnou vůlí Páně. 

Nastává nový rok a my chováme přání, 
aby přinesl vnitřní i vnější mír.

1942

Pravidelné vyučování začalo zase 5. 1. 
1942.  Tímto dnem také začala 
rozšířená výuka vaření, do které se 
zapojil i 7. ročník. Tím se počet 
kuchařských učnic zvýšil na 8. Je třeba 
také poznamenat, že i Svaz němec-
kých dívek uspořádal zimní kurz vaře-
ní ve školní kuchyni. Závěrečné jídlo, 
zkouška vyučených, se konalo 8. 
února. Jako hosté byli pozváni starosta, 
místní vedoucí a řídící učitel.

V lednu přišly silné mrazy a vydatné 
sněžení, což způsobilo mnoho poruch. 
Mnoho vodovodních potrubí, včetně 
těch ve škole, zamrzlo; na rozmrznutí 
chyběl benzín.

Během zimy naše východní armády 
přešly do poziční války. Rusové nepře-
tržitě podnikali prudké masové útoky 
proti našim jednotkám, které je, ale
i nás, stály těžké ztráty. V první 
polovině ledna probíhala sbírka vlny 
pro armádu, protože se ukázalo jako 
nezbytné doplnit nedostatečnou zimní 
výbavu. Navíc bylo nařízeno odev-
zdání všech lyží.

První pololetí se mělo uzavřít 31. 1., ale 
od 29. 1. do 22. 2. byly úředně nařízeny 
uhelné prázdniny, výuka, zejména v 1. 
třídě, však nenapravitelným způsobem 
trpí. Místo obvyklých školních vy-
svědčení se poprvé používají knížky-
vysvědčení, které jsou běžné ve staré 
říši. Lidé si musí zvykat na mnoho 
novot. 

Vzhledem k tomu, že 28. 2. byly 
staženy měděné mince, musely být vy-
prázdněny všechny žákovské poklad-
ničky.

Měsíc březen 1942 vynikal nízkými 

teplotami. 15. března se před pom-
níkem padlých konala krátká vzpo-
mínková slavnost.

Reiffeisenka oslavila 40. výročí svého 
vzniku a 4 starým funkcionářům byly 
předány čestné diplomy.

22. března se v Prostředním Lánově 
konalo přijímání mládeže do Hitler-
jugend, akce byla hojně navštívena.

Duben 1942

1. dubna hustě sněžilo a strhla se silná 
bouře – 1. v roce. Práce ve škole začaly 
probíhat opět normálně. Letecké 
modelářství ve 2. třídě pokračuje 
dobře. Školní spořitelny byly také 
vyprázdněny. Výsledek je překvapivě 
vysoký, a to 1260 říšských marek v 1. 
čtvrtletí. 

Sběr odpadového materiálu je uspoko-
jivý a přinesl 94 kg kostí, 70 kg papíru a 
77 kg hadrů.

Velikonoční prázdniny trvaly od 3. do 
7. dubna a byly využity především
k úklidu školy.

19. dubna uspořádala strana na sále 
hostince U Pošty rodičovský večer
s přijetím desetiletých dětí do Hitler-
jugend a 20. dubna se ve škole konala 
„důstojná“ oslava vůdcových naro-
zenin. Z vystoupení je třeba zmínit 
projev ředitele školy, básně a vlaste-

necké písně. Žáci, kteří jsou v Hitler-
jugend, vystoupili v oblečení HJ.

Květen až srpen 1942

Pozvolna přeci jen nastalo jaro. 2. 
května se jako na den práce neučilo.

Z dalších událostí je třeba uvést 
následující: očkování 12letých žáků
6. 5., oslava Dne matek 16. května, 
kterou uspořádala strana, a školní výlet 
na Žalý na začátku července. Žáci si 
tento krásný výlet opravdu užili. Počasí 
však mohlo být lepší. Výchovný cíl byl 
jen tak tak splněn. Důsledky války jsou 
ve školství, stejně jako všude jinde, 
poměrně značné a železná přísnost
a kázeň se bohužel staly naprostou 
nutností. Princip autority a úcta k 
pedagogům bohužel upadají. Důsledky 
toho se jistě projeví v budoucnosti.

Školní rok skončil 11. července s 98 
žáky. 4 chlapci půjdou na občanskou 
školu, 2 dívky neprošly přijímacími 
zkouškami. 

Prázdniny trvaly od 11. července do
1. září. Během této doby museli žáci 
pilně pracovat při žních a sběru starých 
surovin a léčivých bylin. Výsledky 
byly prý uspokojivé. 

Koncem srpna byl dokončen úklid 
školy a zorganizována práce učitelů
(3 týdny). Válečné běsnění zuří
v nezmenšené míře dál.                    

 

Kronika obecné školy
Horní Lánov 1917-1945

Už z poválečné doby. Poznáte se?
Fotografii poskytla Dana Machová.

Fotografii poskytla Halina Moravcová.

Fotografii poskytla Halina Moravcová.

- ordinace pro děti a dorost 605 773 384

VRCHLABÍ, Slovanská 94   

Aktuální informace sledujte na:

www.alped.cz

MUDr. Jaromír PAUKERT

499 522 344
MUDr. Iva KOSINOVÁ 

- praktický lékař -

Po:   8:00 - 9:45 10:00 - 13:00

10:00 - 13:00
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12:00 - 18:00
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7:00 - 8:00
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Pá:   8:00 - 9:457:00 - 8:00
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LÁNOV
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Eliška Rojtová
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Otevírací doba:  
v sezóně:
červenec, srpen

Po:   

Út:   8:00 - 12:00 12:30 - 16:00

St:   8:00 - 12:00 12:30 - 17:00

Čt:   8:00 - 12:00 12:30 - 16:00

Pá:   8:00 - 12:00

8:00 - 12:00

12:30 - 16:00

12:30 - 16:00So:   

9:00 - 12:00Ne:   

Po:    8:00 - 12:00 12:30 - 16:00

Út:    8:00 - 12:00 12:30 - 16:00

St:     8:00 - 12:00 12:30 - 17:00

Čt:     8:00 - 12:00 12:30 - 16:00

Pá:     8:00 - 12:00 12:30 - 16:00

Po:    7:30 - 16:00    

Út:    7:30 - 12:00   

St:     7:30 - 12:00   

Čt:     7:30 - 12:00   

Pá:     7:30 - 12:00   

So:     

Ne:    

Prostřední Lánov čp. 39
543 41 Lánov

499 432 083
infocentrum@lanov.cz

LÁNOV
INFOCENTRUM

v mezisezóně:

Zřizovatel: Obecní úřad Lánov
Referent: Karolina Boková

Po:    8:00 -12:00 13:00 -15:00

Út:    8:00 -12:00 13:00 -15:00

St:     13:00 -18:00

Čt:     8:00 -12:00 13:00 -15:00

Pá:     8:00 -12:00

- praktický zubní lékař -
MUDr. Zdeněk KUŽEL 

Akutní bolestivé

případy budou

po osobní

nebo telefonické

domluvě ošetřeny

v nejbližším

volném termínu.

499 432 298

ZDRAVOTNÍ STŘEDISKO LÁNOV

Provozní doba
kanceláře:

vodalanov@vodalanov.cz

info@vodalanov.cz
www.vodalanov.cz

KONTAKTNÍ INFORMACE A ÚŘEDNÍ HODINY

Úřední hodiny: Pondělí a Středa      8:00 - 11:30      12:30 - 17:00

603 112 761

Ladislava Šedivá      mistostarosta@lanov.cz  493 314 596 
601 697 365  

(odečty, smlouvy, fakturace - vodné a stočné)

Ing. Jana Beranová (ředitelka)                             tel.: 737 726 837
                                                     e-mail: vodalanov@vodalanov.cz
Tomáš Bachtík (vedoucí provozu, havárie)          tel.: 732 891 565
Jiří Materna (provoz, havárie)                              tel.: 605 265 094
Ladislav Hospodka (provoz)                                tel.: 605 253 467
Milena Knapíková Kavánová (účetní)    499 522 331, 602 300 234
                                                              e-mail: info@vodalanov.cz



CZ70890005, zastoupeným Ing. Danielem Vlkanovou,
Ph. D., MBA, finančním ředitelem s Obcí Dolní Lánov.             
           (pro 9, proti 0, zdržel se 0)

7/4-23 Zastupitelstvo obce neschvaluje účelový finanční dar 
pro sociální družstvo Diakonie Broumov, Husova 319, 550 
01 Velká Ves, Broumov, IČO: 49289977, DIČ: CZ49289977, 
na podporu veřejné sbírky na svoz použitého šatstva.       
                 (pro 8, proti 0, zdržel se 1)

8/4-23 Zastupitelstvo obce schvaluje podání žádosti o bez-
platné převedení pozemku 661/3 v k. ú. Dolní Lánov,
ve vlastnictví České republiky, na Státní pozemkový úřad, 
Husinecká 1024/11a, Žižkov, 130 00 Praha 3, do vlastnictví 
Obce Dolní Lánov za účelem realizace výstavby chodníků.  
                 (pro 9, proti 0, zdržel se 0)

9/4-23 Zastupitelstvo obce schvaluje přistoupení Obce Dolní 
Lánov do Sdružení místních samospráv ČR na základě § 46
a § 84 odst. 2 písmene e zákona o obcích č. 128/2000 Sb.,
ve znění pozdějších předpisů a čl. 3 Stanov Sdružení 
místních samospráv České republiky a ukládá starostovi 
obce vyplnění příslušné přihlášky a její zaslání spolu s tímto 
usnesením na adresu sídla Sdružení místních samospráv ČR, 
a to ve lhůtě jednoho týdne od jednání zastupitelstva obce.
               (pro 10, proti 0, zdržel se 0)

Zastupitelstvo obce bere na vědomí: 
1. Nátěr mostů 
2. Bytová komise 

                           Místostarosta Ing. Tomáš Hanč v. r.                     
                                Starosta Ing. Pavel Šimůnek v. r.

Usnesení z jednání ZO Dolní Lánov 
konaného dne 25. 10. 2023

1/5-23 Zastupitelstvo obce schvaluje program jednání a zápi-
sem pověřuje Mgr. Evu Losenickou.
                                                         (pro 8, proti 0, zdržel se 0)

2/5-23 Zastupitelstvo obce schvaluje ověřovací a návrhovou 
komisi ve složení Mgr. Jarmila Minková, Jiří Kaván.                                                                            
      (pro 8, proti 0, zdržel se 0)

3/5-23 Zastupitelstvo obce bere na vědomí kontrolu usnesení 
z minulého jednání zastupitelstva dne 30. 8. 2023.

4/5-23 Zastupitelstvo obce schvaluje rozpočtové opatření
č. 6/2023 a č. 7/2023.                        (pro 7, proti 0, zdržel se 1)

5/5-23 Zastupitelstvo obce schvaluje Plán inventur obce za 
rok 2023.                   (pro 9, proti 0, zdržel se 0)

6/5-23 Zastupitelstvo obce schvaluje složení inventarizační 
komise k provedení inventur obce za rok 2023 ve složení 
Věroslav Zvirotský – předseda, Ing. Tomáš Hanč – člen 
komise a Ing. Pavel Šimůnek – člen komise. Komise zahájí 
svou činnost 1. 1. 2024 a ukončí svou činnost 31. 1. 2024.                                                                                                   
      (pro 9, proti 0, zdržel se 0)

7/5-23 Zastupitelstvo obce schvaluje odvod do fondu obnovy 
vodovodu a kanalizace za rok 2023 částku 380.000 Kč dle 
plánu financování obnovy vodovodu a kanalizace v majetku 
Obce Dolní Lánov 2019-2028 na číslo účtu vedené
u Komerční banky.      (pro 9, proti 0, zdržel se 0)

8/5-23 Zastupitelstvo obce schvaluje Smlouvu o poskytnutí 
podpory členské obci SMS ČR „DTMka jednoduše = 
DTMka.cz“ a Pověření mezi Sdružením místních samospráv 
ČR, z. s., se sídlem Nábřeží 599, 760 01 Zlín – Prštné, IČO: 
75130165, a Obcí Dolní Lánov.                                                                                                                      
                                                         (pro 9, proti 0, zdržel se 0)

9/5-23 Zastupitelstvo obce schvaluje bezúplatný převod 
pozemku p. č. 2895/5 v k. ú. Dolní Lánov, ve vlastnictví 
České republiky, zastoupené Státním pozemkovým úřadem, 
Husinecká 1024/11a, Žižkov, 130 00 Praha 3, IČO: 
01312774, do vlastnictví Obce Dolní Lánov.                                                                                                                      
                                                         (pro 9, proti 0, zdržel se 0)

10/5-23 Zastupitelstvo obce schvaluje bezúplatný převod 
pozemku p. č. 2949 v k. ú. Dolní Lánov, ve vlastnictví České 
republiky, zastoupené Státním pozemkovým úřadem, 
Husinecká 1024/11a, Žižkov, 130 00 Praha 3, IČO: 
01312774, do vlastnictví Obce Dolní Lánov.
                                                         (pro 9, proti 0, zdržel se 0)

11/5-23 Zastupitelstvo obce schvaluje bezúplatný převod 
pozemku p. č. 538/4 v k. ú. Dolní Lánov, ve vlastnictví České 
republiky, zastoupené Úřadem pro zastupování státu ve 
věcech majetkových, Rašínovo nábřeží 390/42, Nové Město, 
128 00 Praha 2, IČO: 69797111, do vlastnictví Obce Dolní 
Lánov.       (pro 9, proti 0, zdržel se 0)

12/5-23 Zastupitelstvo obce schvaluje bezúplatný převod 
pozemku p. č. 361 v k. ú. Dolní Lánov, ve vlastnictví České 
republiky, zastoupené Úřadem pro zastupování státu ve 
věcech majetkových, Rašínovo nábřeží 390/42, Nové Město, 
128 00 Praha.     (pro 9, proti 0, zdržel se 0)

13/5-23 Zastupitelstvo obce schvaluje pronájem nebytových 
prostor v suterénu OÚ o výměře 30 m² od 1. 11. 2023 do 31. 
10. 2024. Nájem je stanoven na částku 5.000 Kč měsíčně. 
                                       (pro 8, proti 0, zdržel se 1)

14/5-23 Zastupitelstvo obce schvaluje pronájem sklepní 
místnosti v hasičské zbrojnici čp. 164 v Dolním Lánově
o celkové výměře 15 m² od 1. 1. 2024 do 31. 12. 2024. Nájem 
je stanoven na částku 4.000 Kč měsíčně.                                  
      (pro 8, proti 0, zdržel se 1)

15/5-23 Zastupitelstvo obce schvaluje návrh obecně závazné 
vyhlášky obce Dolní Lánov o místním poplatku za obecní 
systém odpadového hospodářství s účinností od 1. 1. 2024 
dle návrhu s tím, že výše poplatku bude stanovena podle nové 
smlouvy s likvidátorem odpadu. Obecně závazná vyhláška
s konkrétní sazbou místního poplatku se bude schvalovat na 
příštím zasedání.      (pro 9, proti 0, zdržel se 0)

16/5-23 Zastupitelstvo obce vydává obecně závaznou 
vyhlášku obce Dolní Lánov o místním poplatku ze psů
s účinností od 1. 1. 2024. Poplatek stanovujeme za 1 psa
ve výši 100 Kč a za každého dalšího psa ve výši 250 Kč.
                   (pro 9, proti 0, zdržel se 0)

17/5-23 Zastupitelstvo obce vydává obecně závaznou 
vyhlášku obce Dolní Lánov o místním poplatku z pobytu
s účinností od 1. 1. 2024. Poplatek stanovujeme za 1 osobu
a den ve výši 20 Kč.                           (pro 7, proti 1, zdržel se 1)

Zastupitelstvo obce bere na vědomí: 
1. Darovací smlouvu pro SK Dolní Lánov 
2. Prohlášení o vlastnictví hřbitovní zdi na pozemku par. č. 

2570/4, k. ú. Dolní Lánov
3. Podání žádosti o dotaci na 2. změnu ÚP 
4. Žádost na projekt Rekonstrukce prostor ZŠ a MŠ – 

koupelna, učebna

               Místostarosta Ing. Tomáš Hanč v. r.          
       Starosta Ing. Pavel Šimůnek v. r.

      Vykácení stromů v areálu hřbitova 
      Stromy v areálu hřbitova v Dolním Lánově byly 
posouzeny z hlediska zdravotního stavu rozsáhlou studií
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www.dolnilanov.cz

Úřední hodiny:

Obecní knihovna:

Pondělí  8:00 - 12:00    13:00 - 17:00
Středa    8:00 - 12:00    13:00 - 17:00

Středa   14:00 - 17:00

Účetnictví, evidence obyvatel: Martina Schoberová

499 522 216

Místostarosta: Ing. Tomáš Hanč

 Starosta:  Ing. Pavel Šimůnek 
Asistentka starosty: Kateřina Svatá, DiS

pavel.simunek@dolnilanov.cz

ou@dolnilanov.cz

ZPRÁVY Z OBCE DOLNÍ LÁNOV

OBECNÍ ÚŘAD
DOLNÍ LÁNOV

Dolní Lánov 132
543 41  LÁNOV

Vážení spoluobčané
končí rok 2023, pojďme se za ním krátce ohlédnout. 
Uplynulý rok nepřinesl ekonomické oživení, ani se příliš 
nesnížila inflace, která dál ukrajuje lidem z jejich úspor. 
Občané na situaci reagovali šetřením, přesto se však život
v obci nezastavil a dál jsme se snažili být tu pro vás občany, 
připravovat investiční akce a podporovat kulturní a spor-
tovní činnost. 

V září jsme jako každoročně přivítali nové prvňáčky a ostatní 
děti nastupující po prázdninách do školy a školky. 
Uskutečnilo se i rozloučení se sezónou, které proběhlo letos 
netradičně u hřiště v Lánově. Akci nenavštívilo mnoho 
dolnolánovských občanů, a proto v této spolupráci již 
nebudeme pokračovat. 

Také v září nechala Obec ve spolupráci s firmou Fischer TPD 
odstranit nemocné a přestárlé stromy ze hřbitova. Znamenalo 
to dva roky příprav, zpracování odborného posudku na každý 
jednotlivý strom a výběr nejšetrnějšího způsobu jejich 
odstranění. Obvyklá dušičková hudba tak hrála na 
prosvětleném prostranství, bez hrozícího pádu stromů. 

Na podzim do kulturního domu v Dolním Lánově dvakrát 
zavítal populární vrchlabský divadelní spolek Lipany s nově 
nastudovanými verzemi známých her Blaník a Hrdý buď, 
žes. V zasedací místnosti jsme na konci října přivítali pět 
nových občánků Dolního Lánova, dva další se nemohli 
dostavit. 

Za velkého deště proběhlo 4. listopadu setkání občanů
s mysliveckým spolkem Malá Sněžka u kapličky sv. Huberta, 
další tradiční akce. 

Co však mělo letos premiéru, byla velmi úspěšná akce pro 
děti - Halloween v Dolním Lánově 31. října. Na stanovištích 
čekaly děti nejen různá strašidla, ale i otázky, na které 
odpovídaly. Po skončení akcí byla ještě vyhlášena nejhezčí 
dýně. 

Závěr roku patří také setkání důchodců na sále kulturního 
domu, které jako vždy pořádá Obec. 

Na sále probíhá rovněž mikulášský rej pořádaný ZŠ a MŠ 
Dolní Lánov. Děti pak také vystoupí v kostele sv. Jakuba
a na setkání u vánočního stromu 22. prosince. 14. prosince
se ve škole uskuteční vánoční trhy. 

Letos jsme v obci kromě běžné údržby komunikací a zeleně 
nechali obnovit a kompletně natřít pět mostů, zbývající 

máme v plánu na příští rok. Podařilo se rovněž dokončit 
rekonstrukci domů čp. 207, který Obec zakoupila a kom-
pletně zrekonstruovala, včetně venkovního prostranství. 
Dům bude sloužit občanům jako nájemní bydlení. 

Na příští čtyři roky Obec vysoutěžila firmu zajištující svoz 
odpadů v Dolním Lánově. Je to opět firma Transport
z Trutnova. Cena je vyšší o 11 % a také se příští rok skokově
o 25 % zvedá cena skládkovného za tunu komunálního 
odpadu. Bude to znamenat mírné zvýšení poplatku za svoz 
odpadů na osobu, přesto zůstává cena v Dolním Lánově 
nejnižší v širokém okolí. Jistě to souvisí s tím, že máme
v celém trutnovském regionu nejvyšší vytříděnost odpadu
ze všech obcí. 

O kousek dál ve Zpravodaji naleznete soupis akcí na příští 
rok. Alespoň tedy těch, které plánujeme a u kterých doufáme, 
že se opravdu uskuteční a že se na nich potkáme.

Závěrem mi, vážení občané, dovolte popřát klidné prožití 
vánočních svátků, pevné zdraví a osobní spokojenost v roce 
2024. 

                Ing. Pavel Šimůnek – starosta obce

 Usnesení z jednání ZO Dolní Lánov
 konaného dne 30. 8. 2023
1/4-23 Zastupitelstvo obce schvaluje program jednání a zápi-
sem pověřuje Mgr. Evu Losenickou.
                                                         (pro 8, proti 0, zdržel se 0)

2/4-23 Zastupitelstvo obce schvaluje ověřovací a návrhovou 
komisi ve složení Mgr. Jarmila Minková, Jana Tumová. 
                    (pro 8, proti 0, zdržel se 0)

3/4-23 Zastupitelstvo obce bere na vědomí kontrolu usnesení 
z minulého jednání zastupitelstva dne 28. 6. 2023.

4/4-23 Zastupitelstvo obce schvaluje rozpočtové opatření č. 
5/2023.                                             (pro 9, proti 0, zdržel se 0)

5/4-23 Zastupitelstvo obce schvaluje Smlouvu o nájmu 
pozemku číslo 6DHM230239 s Povodím Labe, státním 
podnikem se sídlem Víta Nejedlého 951/8, Slezské 
Předměstí, 500 03 Hradec Králové, IČO: 70890005, DIČ: 
CZ70890005, zastoupeným Ing. Bohumilem Pleskačem, 
ředitelem závodu Jablonec nad Nisou s Obcí Dolní Lánov. 
                   (pro 9, proti 0, zdržel se 0)

6/4-23 Zastupitelstvo obce schvaluje Smlouvu o zřízení 
věcného břemene číslo 6DHM230238 s Povodím Labe, 
státním podnikem se sídlem Víta Nejedlého 951/8, Slezské 
Předměstí, 500 03 Hradec Králové, IČO: 70890005, DIČ: 
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CZ70890005, zastoupeným Ing. Danielem Vlkanovou,
Ph. D., MBA, finančním ředitelem s Obcí Dolní Lánov.             
           (pro 9, proti 0, zdržel se 0)

7/4-23 Zastupitelstvo obce neschvaluje účelový finanční dar 
pro sociální družstvo Diakonie Broumov, Husova 319, 550 
01 Velká Ves, Broumov, IČO: 49289977, DIČ: CZ49289977, 
na podporu veřejné sbírky na svoz použitého šatstva.       
                 (pro 8, proti 0, zdržel se 1)

8/4-23 Zastupitelstvo obce schvaluje podání žádosti o bez-
platné převedení pozemku 661/3 v k. ú. Dolní Lánov,
ve vlastnictví České republiky, na Státní pozemkový úřad, 
Husinecká 1024/11a, Žižkov, 130 00 Praha 3, do vlastnictví 
Obce Dolní Lánov za účelem realizace výstavby chodníků.  
                 (pro 9, proti 0, zdržel se 0)

9/4-23 Zastupitelstvo obce schvaluje přistoupení Obce Dolní 
Lánov do Sdružení místních samospráv ČR na základě § 46
a § 84 odst. 2 písmene e zákona o obcích č. 128/2000 Sb.,
ve znění pozdějších předpisů a čl. 3 Stanov Sdružení 
místních samospráv České republiky a ukládá starostovi 
obce vyplnění příslušné přihlášky a její zaslání spolu s tímto 
usnesením na adresu sídla Sdružení místních samospráv ČR, 
a to ve lhůtě jednoho týdne od jednání zastupitelstva obce.
               (pro 10, proti 0, zdržel se 0)

Zastupitelstvo obce bere na vědomí: 
1. Nátěr mostů 
2. Bytová komise 

                           Místostarosta Ing. Tomáš Hanč v. r.                     
                                Starosta Ing. Pavel Šimůnek v. r.

Usnesení z jednání ZO Dolní Lánov 
konaného dne 25. 10. 2023

1/5-23 Zastupitelstvo obce schvaluje program jednání a zápi-
sem pověřuje Mgr. Evu Losenickou.
                                                         (pro 8, proti 0, zdržel se 0)

2/5-23 Zastupitelstvo obce schvaluje ověřovací a návrhovou 
komisi ve složení Mgr. Jarmila Minková, Jiří Kaván.                                                                            
      (pro 8, proti 0, zdržel se 0)

3/5-23 Zastupitelstvo obce bere na vědomí kontrolu usnesení 
z minulého jednání zastupitelstva dne 30. 8. 2023.

4/5-23 Zastupitelstvo obce schvaluje rozpočtové opatření
č. 6/2023 a č. 7/2023.                        (pro 7, proti 0, zdržel se 1)

5/5-23 Zastupitelstvo obce schvaluje Plán inventur obce za 
rok 2023.                   (pro 9, proti 0, zdržel se 0)

6/5-23 Zastupitelstvo obce schvaluje složení inventarizační 
komise k provedení inventur obce za rok 2023 ve složení 
Věroslav Zvirotský – předseda, Ing. Tomáš Hanč – člen 
komise a Ing. Pavel Šimůnek – člen komise. Komise zahájí 
svou činnost 1. 1. 2024 a ukončí svou činnost 31. 1. 2024.                                                                                                   
      (pro 9, proti 0, zdržel se 0)

7/5-23 Zastupitelstvo obce schvaluje odvod do fondu obnovy 
vodovodu a kanalizace za rok 2023 částku 380.000 Kč dle 
plánu financování obnovy vodovodu a kanalizace v majetku 
Obce Dolní Lánov 2019-2028 na číslo účtu vedené
u Komerční banky.      (pro 9, proti 0, zdržel se 0)

8/5-23 Zastupitelstvo obce schvaluje Smlouvu o poskytnutí 
podpory členské obci SMS ČR „DTMka jednoduše = 
DTMka.cz“ a Pověření mezi Sdružením místních samospráv 
ČR, z. s., se sídlem Nábřeží 599, 760 01 Zlín – Prštné, IČO: 
75130165, a Obcí Dolní Lánov.                                                                                                                      
                                                         (pro 9, proti 0, zdržel se 0)

9/5-23 Zastupitelstvo obce schvaluje bezúplatný převod 
pozemku p. č. 2895/5 v k. ú. Dolní Lánov, ve vlastnictví 
České republiky, zastoupené Státním pozemkovým úřadem, 
Husinecká 1024/11a, Žižkov, 130 00 Praha 3, IČO: 
01312774, do vlastnictví Obce Dolní Lánov.                                                                                                                      
                                                         (pro 9, proti 0, zdržel se 0)

10/5-23 Zastupitelstvo obce schvaluje bezúplatný převod 
pozemku p. č. 2949 v k. ú. Dolní Lánov, ve vlastnictví České 
republiky, zastoupené Státním pozemkovým úřadem, 
Husinecká 1024/11a, Žižkov, 130 00 Praha 3, IČO: 
01312774, do vlastnictví Obce Dolní Lánov.
                                                         (pro 9, proti 0, zdržel se 0)

11/5-23 Zastupitelstvo obce schvaluje bezúplatný převod 
pozemku p. č. 538/4 v k. ú. Dolní Lánov, ve vlastnictví České 
republiky, zastoupené Úřadem pro zastupování státu ve 
věcech majetkových, Rašínovo nábřeží 390/42, Nové Město, 
128 00 Praha 2, IČO: 69797111, do vlastnictví Obce Dolní 
Lánov.       (pro 9, proti 0, zdržel se 0)

12/5-23 Zastupitelstvo obce schvaluje bezúplatný převod 
pozemku p. č. 361 v k. ú. Dolní Lánov, ve vlastnictví České 
republiky, zastoupené Úřadem pro zastupování státu ve 
věcech majetkových, Rašínovo nábřeží 390/42, Nové Město, 
128 00 Praha.     (pro 9, proti 0, zdržel se 0)

13/5-23 Zastupitelstvo obce schvaluje pronájem nebytových 
prostor v suterénu OÚ o výměře 30 m² od 1. 11. 2023 do 31. 
10. 2024. Nájem je stanoven na částku 5.000 Kč měsíčně. 
                                       (pro 8, proti 0, zdržel se 1)

14/5-23 Zastupitelstvo obce schvaluje pronájem sklepní 
místnosti v hasičské zbrojnici čp. 164 v Dolním Lánově
o celkové výměře 15 m² od 1. 1. 2024 do 31. 12. 2024. Nájem 
je stanoven na částku 4.000 Kč měsíčně.                                  
      (pro 8, proti 0, zdržel se 1)

15/5-23 Zastupitelstvo obce schvaluje návrh obecně závazné 
vyhlášky obce Dolní Lánov o místním poplatku za obecní 
systém odpadového hospodářství s účinností od 1. 1. 2024 
dle návrhu s tím, že výše poplatku bude stanovena podle nové 
smlouvy s likvidátorem odpadu. Obecně závazná vyhláška
s konkrétní sazbou místního poplatku se bude schvalovat na 
příštím zasedání.      (pro 9, proti 0, zdržel se 0)

16/5-23 Zastupitelstvo obce vydává obecně závaznou 
vyhlášku obce Dolní Lánov o místním poplatku ze psů
s účinností od 1. 1. 2024. Poplatek stanovujeme za 1 psa
ve výši 100 Kč a za každého dalšího psa ve výši 250 Kč.
                   (pro 9, proti 0, zdržel se 0)

17/5-23 Zastupitelstvo obce vydává obecně závaznou 
vyhlášku obce Dolní Lánov o místním poplatku z pobytu
s účinností od 1. 1. 2024. Poplatek stanovujeme za 1 osobu
a den ve výši 20 Kč.                           (pro 7, proti 1, zdržel se 1)

Zastupitelstvo obce bere na vědomí: 
1. Darovací smlouvu pro SK Dolní Lánov 
2. Prohlášení o vlastnictví hřbitovní zdi na pozemku par. č. 

2570/4, k. ú. Dolní Lánov
3. Podání žádosti o dotaci na 2. změnu ÚP 
4. Žádost na projekt Rekonstrukce prostor ZŠ a MŠ – 

koupelna, učebna

               Místostarosta Ing. Tomáš Hanč v. r.          
       Starosta Ing. Pavel Šimůnek v. r.

      Vykácení stromů v areálu hřbitova 
      Stromy v areálu hřbitova v Dolním Lánově byly 
posouzeny z hlediska zdravotního stavu rozsáhlou studií
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Místostarosta: Ing. Tomáš Hanč

 Starosta:  Ing. Pavel Šimůnek 
Asistentka starosty: Kateřina Svatá, DiS

pavel.simunek@dolnilanov.cz

ou@dolnilanov.cz

ZPRÁVY Z OBCE DOLNÍ LÁNOV

OBECNÍ ÚŘAD
DOLNÍ LÁNOV

Dolní Lánov 132
543 41  LÁNOV

Vážení spoluobčané
končí rok 2023, pojďme se za ním krátce ohlédnout. 
Uplynulý rok nepřinesl ekonomické oživení, ani se příliš 
nesnížila inflace, která dál ukrajuje lidem z jejich úspor. 
Občané na situaci reagovali šetřením, přesto se však život
v obci nezastavil a dál jsme se snažili být tu pro vás občany, 
připravovat investiční akce a podporovat kulturní a spor-
tovní činnost. 

V září jsme jako každoročně přivítali nové prvňáčky a ostatní 
děti nastupující po prázdninách do školy a školky. 
Uskutečnilo se i rozloučení se sezónou, které proběhlo letos 
netradičně u hřiště v Lánově. Akci nenavštívilo mnoho 
dolnolánovských občanů, a proto v této spolupráci již 
nebudeme pokračovat. 

Také v září nechala Obec ve spolupráci s firmou Fischer TPD 
odstranit nemocné a přestárlé stromy ze hřbitova. Znamenalo 
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děti - Halloween v Dolním Lánově 31. října. Na stanovištích 
čekaly děti nejen různá strašidla, ale i otázky, na které 
odpovídaly. Po skončení akcí byla ještě vyhlášena nejhezčí 
dýně. 

Závěr roku patří také setkání důchodců na sále kulturního 
domu, které jako vždy pořádá Obec. 

Na sále probíhá rovněž mikulášský rej pořádaný ZŠ a MŠ 
Dolní Lánov. Děti pak také vystoupí v kostele sv. Jakuba
a na setkání u vánočního stromu 22. prosince. 14. prosince
se ve škole uskuteční vánoční trhy. 

Letos jsme v obci kromě běžné údržby komunikací a zeleně 
nechali obnovit a kompletně natřít pět mostů, zbývající 

máme v plánu na příští rok. Podařilo se rovněž dokončit 
rekonstrukci domů čp. 207, který Obec zakoupila a kom-
pletně zrekonstruovala, včetně venkovního prostranství. 
Dům bude sloužit občanům jako nájemní bydlení. 

Na příští čtyři roky Obec vysoutěžila firmu zajištující svoz 
odpadů v Dolním Lánově. Je to opět firma Transport
z Trutnova. Cena je vyšší o 11 % a také se příští rok skokově
o 25 % zvedá cena skládkovného za tunu komunálního 
odpadu. Bude to znamenat mírné zvýšení poplatku za svoz 
odpadů na osobu, přesto zůstává cena v Dolním Lánově 
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Závěrem mi, vážení občané, dovolte popřát klidné prožití 
vánočních svátků, pevné zdraví a osobní spokojenost v roce 
2024. 

                Ing. Pavel Šimůnek – starosta obce

 Usnesení z jednání ZO Dolní Lánov
 konaného dne 30. 8. 2023
1/4-23 Zastupitelstvo obce schvaluje program jednání a zápi-
sem pověřuje Mgr. Evu Losenickou.
                                                         (pro 8, proti 0, zdržel se 0)

2/4-23 Zastupitelstvo obce schvaluje ověřovací a návrhovou 
komisi ve složení Mgr. Jarmila Minková, Jana Tumová. 
                    (pro 8, proti 0, zdržel se 0)
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pozemku číslo 6DHM230239 s Povodím Labe, státním 
podnikem se sídlem Víta Nejedlého 951/8, Slezské 
Předměstí, 500 03 Hradec Králové, IČO: 70890005, DIČ: 
CZ70890005, zastoupeným Ing. Bohumilem Pleskačem, 
ředitelem závodu Jablonec nad Nisou s Obcí Dolní Lánov. 
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6/4-23 Zastupitelstvo obce schvaluje Smlouvu o zřízení 
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Předměstí, 500 03 Hradec Králové, IČO: 70890005, DIČ: 
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aktivními koutky, získali nové cenné 
informace. Jeden krásný a náročný 
den.

  Mgr. Lenka Gažiková

 

V tomto školním roce jsme se opět 
přihlásili do korespondenční soutěže 
Pohár vědy – Cesta kolem světa. 
Korespondenční kola byla tři. V prv-
ním jsme navštívili Asii – zkoumali 
jsme rýži, čaj a vytvářeli origami
a vějíře. Ve druhém jme cestovali do 
Ameriky. Vytvořili jsme si mapu, 
vyznačili některé státy a vyhledali 
zajímavé informace, především z ob-
lasti vědy a techniky. Stavěli jsme 
mrakodrapy, které musely vydržet 
zemětřesení a vítr, a lodě, které musely 
odolávat velkým vlnám a unést náklad 
minimálně 250 g. Třetí kolo patřilo 
Evropě. Vyrobili jsme pomazánky – 
český tvaroh s cibulkou a řecké 
tzatziki. Chutě obou jsme porovnávali 
a zjistili, že si jsou velice podobné – 
vzhledem i chuťově. V tomto kole nás 
čekal i pokus, ve kterém jsme měli
za úkol použít suroviny typické pro 
Evropu, a důležité bylo použití co 

nejmenšího počtu surovin. Vybrali 
jsme si tančící rozinky a osolený 
brambor, představující osmózu. 
Nakonec jsme stavěli kuličkovou 
dráhu. Kulička měla dráhu překonat
za určitý časový úsek a projet smyčkou 
– překonat gravitaci. Sice bylo nutné
u stavby hodně přemýšlet, nakonec se 
ale dráhu podařilo sestrojit.

Po těchto kolech jsme se probojovali 
do kola regionálního. V našem případě 

soupeřily mezi sebou tři týmy. Jeden 
postupoval do ústředního kola v Nym-
burce. Toto kolo probíhalo online. 
Vybrali jsme si Asii a vznik kompasu. 
Vítězství nás posunulo do Nymburka.

V Nymburce jsme museli obhájit 
pokusy z korespondenčních kol, 
dokázat, že tomu všemu opravdu 
rozumíme a víme, co se proč děje.

Na pódiové vystoupení jsme si vybrali 
Ameriku a zakladatele kosmonautiky. 
Soutěžili jsme s raketkami. Skončili 
jsme na druhém místě, které bylo 
zároveň i místem postupovým do kola 
mezinárodního, kde mezi sebou 
soutěží kromě týmů českých i týmy
ze Slovenska a Turecka.

Mezinárodní kolo probíhalo v září
a opět online, s jediným rozdílem - 
muselo být předvedeno v angličtině.
K prezentaci jsme si měli vybrat nějaký 
pokus týkající se Antarktidy, Afriky 

nebo Austrálie. My jsme šli do 
Austrálie. Vysvětlili jsme gravitaci
a zaměřili se na zvuk a dorozumívání. 
Inspiraci jsme našli ve filmu Krokodýl 
Dundee. Ten používal čaringu – 
dřívko, které zahánělo duchy, spojo-
valo se s jinými kmeny. Čaringy jsme
si vyrobili. Potom jsme přešli na 
telefony kelímkové, lodní, hadicové. 
Anglický text jsme trénovali od polo-
viny srpna a 26. září jsme se svým 
vystoupením skončili na druhém místě 
za týmem ze Slovenska.

Tento ročník Poháru vědy byl poměrně 
náročný. Je mi však potěšením kon-
statovat, že náš tým Mimoni, ať už ten, 
který pracoval v korespondenční části, 
nebo ten, který bojoval v kole 
regionálním, ústředním i meziná-
rodním, pracoval společně, s chutí, 
radostí a elánem. Všichni si zaslouží 
obdiv. Obdiv za poctivou práci
a ochotu obětovat svůj volný čas.

Členy týmu Mimoni jsou Eliška 
Farská, Nela Doležalová, Tereza 
Fenclová, Adéla Lehká, Anežka 
Střížková, Pavlína Hrdá, Aneta 
Majerovičová, Anita Blažejová,
Lucie Máslová, Šimon Půlpán,
Šimon Pavliš a Vojtěch Kapr. Členy 
soutěžního týmu kola regionálního, 
ústředního a mezinárodního jsou Anita 
Blažejová, Lucie Máslová, Šimon 
Pavliš a Vojtěch Kapr.

     Vedoucí týmu: Mgr. Lenka Gažiková 
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od autorizované firmy TILMUN se 
sídlem v Lánově.

Stalo se tak na žádost Obce, protože
v poslední době se několik stromů 
vyvrátilo a hrozilo vysoké riziko 
poškození zdraví a majetku občanů.

Zpracovaná studie posoudila každý 
jednotlivý strom z hlediska jeho 
zdravotního stavu a potenciálního 
rizika jeho vyvrácení, zlomení a poš-
kození hrobových míst a přilehlých 
zdí.

Všechny stromy určené k okamžitému 
skácení byly označeny a následně 
odstraněny. Dalších cca deset stromů 
by mělo být odstraněno do pěti let.

V současné době se zpracovává projekt 
na znovuozelenění a celkovou revita-
lizaci hřbitova a jeho okolí v návaz-
nosti na komplexní pozemkové úpravy, 
které v současné době v obci probíhají.

       Ing. Pavel Šimůnek – starosta obce

V pondělí 23. října jsme se vydali
s žáky školy na exkurzi do Muzea 
lyžování v Dolní Branné, které se 
nachází v historické roubence s číslem 
popisným 1, nejstarší zachovalé 
památce v podkrkonošské vsi z roku 
1747. Muzeum vzniklo zásluhou Aleše 
Suka, vynikajícího bývalého učitele
a trenéra lyžování, který nabídl obci 
svoji celoživotní sbírku originálních 
skvostů z historie bílého sportu
v Krkonoších a Podkrkonoší.

Celou expozicí nás osobně provedl pan 
Suk, který svým vyprávěním zaujal
i nejmladší posluchače. V hlavním 
výstavním sálu nám představil histo-
rický vývoj bílých sportů ze světa 
lyžařů, skijáků, bruslařů, hokejistů, 
sáňkařů, bobistů a rychlobruslařů.
Co kousek, to originál. Poté jsme se 
přesunuli do síně slávy. Tam jsme 
viděli poháry, medaile a na tablech 
světové hvězdy v životní velikosti, 
které pochází z Vrchlabí a okolí 

(Michala Krčmáře, Evu Adamczy-
kovou (Samkovou), Karolínu Erba-
novou) a další vynikající sportovce
z olympijských her a z mistrovství 
světa v zimních sportech. Nachází se 
zde i Hančovy lyže a křišťálový glóbus 
Evy Samkové. Děti si zde mohly 
vyzkoušet i zimní olympijské bundy 
přímo od světových hvězd. Na závěr si 
děti vyzkoušely vědomostní kvíz
z historie zimních sportů a nejúspěš-
nější řešitelé získali upomínkové 
dárečky.

Exkurze se nám velmi líbila a děku-
jeme Aleši Sukovi za velmi poutavý 
výklad. Program byl pro děti moc 
zajímavý. Doporučujeme i ostatním 
navštívit podkrkonošské muzeum 
historie bílého sportu.

          Anita Blažejová, Tereza Haklová

 Nový školní rok v MŠ
 Prázdniny utekly jako voda
a měsíc září zaklepal na dveře.
V mateřské škole jsme začali připra-
vovat třídu pro děti, dezinfikovali 
veškeré vybavení, zdobili šatny a okolí 
školy. Snažili jsme se vytvořit poho-
dovou atmosféru pro děti. Paní učitelky 
přivítaly jak stávající, tak i nové děti
a v mateřské škole je opět veselo a živo. 
V průběhu září si děti musely zvyknout 
na nové paní učitelky, paní asistentku
a na změnu pravidel v MŠ. 

Děti se na začátku školního roku 
zúčastnily canisterapie, která bude 
probíhat každý měsíc v prostorách 
školky. V průběhu října začaly nejstarší 
děti jezdit na kurz bruslení. Navštívili 
jsme knihovnu v Dolním Lánově, kde 
nás přivítala paní knihovnice pohád-
kou „O třech prasátkách“ a rozdala 
dětem průkaz malého čtenáře.

Uspořádali jsme dětem projektový den 
,,Jablíčko a ovoce“, kdy jsme upekli 
štrúdl, usušili křížaly a ochutnali 
smoothie. Na konci měsíce jsme jeli do 
sousední vesnice Prosečné, kde jsme 
navštívili Farmu Basařovi. S velkou 
ochotou nám ukázali život a práci na 
rodinné farmě. První listopadový den 
se nesl v duchu strašidel. Uspořádali 

jsme průvod strašidelných masek od 
MŠ k obecnímu úřadu v Dolním 
Lánově, kde na nás čekal pan starosta
i s překvapením.

Na děti a rodiče čeká v letošním škol-
ním roce mnoho společných akcí a zají-
mavých projektů, na které se velmi 
těšíme.

                                  Denisa Nossková

                         a Veronika Kotoučková

                                                                                                                                                                      

  V Krkonošském
  muzeu
V říjnu byli žáci 5. ročníku pozváni do 
nového Krkonošského muzea k nato-
čení smyčky, která ukazuje, jak to
v muzeu vlastně funguje. Na několik 
hodin se žáci stali herci a zakusili krásu 
a útrapy natáčení několikaminutového 

filmu. Zjistili, že tato práce je velice 
náročná a svým způsobem dost 
stereotypní. Po čtyřech hodinách 
natáčení byli značně unaveni a žádný
z nich by momentálně nechtěl být 
hercem. Co jim tento den dal? Poznali 
náročnost herecké, kameramanské
a režisérské profese, seznámili se
s fungováním muzea a jeho inter-
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Exkurze do Muzea
lyžování v Dolní Branné

Při interaktivní činnosti.

V přednáškovém sálu.

Prezentace korespondenční soutěže – stánky.

Celý tým Mimoni.

ZŠ Dolní Lánov soutěžila
v Poháru vědy 2023

Vítězný tým.

 Kalendář akcí 2024
 v Dolním Lánově 

Leden
19. 1. 2024 Myslivecký ples, pořadatel 
Myslivecký spolek Malá Sněžka Dolní 
Lánov

Únor 

16. 2. 2024 Ples Dětského domova DL, 
pořadatel Dětský domov Dolní Lánov, 
tel.: 499 522 209

Březen 
8. 3. 2024 Maškarní zábava, pořadatel 
SK Dolní Lánov, kontaktní osoba
p. Rybářová, tel. 603 563 578

9. 3. 2024 Ping-pong* 
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 Nový školní rok v MŠ
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                         a Veronika Kotoučková

                                                                                                                                                                      

  V Krkonošském
  muzeu
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Při interaktivní činnosti.

V přednáškovém sálu.

Prezentace korespondenční soutěže – stánky.

Celý tým Mimoni.

ZŠ Dolní Lánov soutěžila
v Poháru vědy 2023

Vítězný tým.

 Kalendář akcí 2024
 v Dolním Lánově 

Leden
19. 1. 2024 Myslivecký ples, pořadatel 
Myslivecký spolek Malá Sněžka Dolní 
Lánov

Únor 

16. 2. 2024 Ples Dětského domova DL, 
pořadatel Dětský domov Dolní Lánov, 
tel.: 499 522 209

Březen 
8. 3. 2024 Maškarní zábava, pořadatel 
SK Dolní Lánov, kontaktní osoba
p. Rybářová, tel. 603 563 578

9. 3. 2024 Ping-pong* 

DĚNÍ V OBCI



v klidu, a to i když není sněhová 
pokrývka. Je důležité chránit zvěř 
hlavně před volně pobíhajícími psy
– v případě, že je v této době často 
štvaná, rychle ztrácí na své hmotnosti
a hrozí jí úhyn.

19. ledna organizují dolnolánovští 
myslivci tradiční myslivecký ples. 
Koncem ledna a v únoru se zvěři 
předkládá letnina a pravidelně se 
doplňují korýtka u krmných zařízení 
jádrem, případně kaštany a sušenými 
jeřabinami. V únoru probíhá sčítání 
zvěře v honitbě, podle kterého mysli-
vecký hospodář stanovuje plán lovu 
zvěře v tom roce. V tomto měsíci 
probíhá i medikace zvěře, což je 
předkládání léku proti střečkům u srnčí 
zvěře.

V nastávajícím zimním období si 
myslivci přejí, aby byl lesní a polní 
zvěři zachován co největší klid, ale to si 
jistě přejí i ostatní milovníci přírody.

Členové mysliveckého spolku Malá 
Sněžka Dolní Lánov přejí svým spo-
luobčanům a přátelům klidné a spo-
kojené prožití svátků vánočních, 
pohodu a zdraví v nastávajícím roce 
2024.

       S pozdravem myslivosti zdar

        Miloslav Tomíček

27

Duben 
13. 4. 2024 Velikonoční šachový 
turnaj*

27. 4. 2024 Čarodějnice, pořadatel SK 
Dolní Lánov, kontaktní osoba

p. Rybářová, tel. 603 563 578  

Květen 
Nohejbal*

Červen 
1. 6. 2024 Sportovní a dětský den, 
pořadatel SK Dolní Lánov a ZŠ Dolní 
Lánov, kontaktní osoba p. Rybářová, 
tel. 603 563 578  

Září 
Tradiční sportovní víceboj a rozloučení 
s létem*, pořadatel SK Dolní Lánov, 
kontaktní osoba p. Rybářová, tel.
603 563 578   

Říjen 
19. 10. 2024 Vinobraní, pořadatel SK 
Dolní Lánov, kontaktní osoba
p. Rybářová, tel. 603 563 578 

30. 10. 2024 Halloween, pořadatel SK 
Dolní Lánov, kontaktní osoba
p. Rybářová, tel. 603 563 578   

Listopad 
Setkání důchodců, pořadatel Obec 
Dolní Lánov, tel. 499 522 216 

Prosinec 
6. 12. 2024 Mikulášský rej, pořadatel 
ZŠ Dolní Lánov, kontaktní osoba
p. Rybářová, tel. 603 563 578

Vánoční trhy v ZŠ Dolní Lánov*, 
pořadatel ZŠ Dolní Lánov, kontaktní 
osoba p. Rybářová, tel. 603 563 578

Zpívání v kostele*, pořadatel ZŠ Dolní 
Lánov, kontaktní osoba p. Rybářová, 
tel. 603 563 578

Zpívání u vánočního stromečku*, 
pořadatel Obec Dolní Lánov, tel. 499 
522 216 

* K upřesnění termínu či doplnění 
podrobných informací dojde během 
roku 2024.

 Myslivecký spolek
 Malá Sněžka 
Na počátku listopadu si myslivecká 
veřejnost připomíná svátek patrona 
myslivosti. Na mnoha místech u nás
i ve světě se myslivci s veřejností 
scházejí u kapliček vysvěcených ve 
jménu tohoto světce, aby sv. Huberta 
požádali o hojnost zvěře a zachování 
zdravé přírody. 3. listopad je zároveň 
dnem zahájení sezóny společných 
lovů. Dolnolánovští myslivci si v tento 
den také připomněli svátek svého 
patrona, a to jako obvykle u kapličky 

sv. Huberta v Dolním Lánově. Že se 
tato setkání stala v naší obci již tradicí, 
je patrné z toho, že jsme se tu sešli se 
svými příznivci již po patnácté, a to
v roce, kdy si myslivci připomínají také 
100. výročí vzniku organizace Česko-
moravská myslivecká jednota. Mysliv-
ci svým příznivcům děkují, že se i za 
velmi špatných povětrnostních pod-
mínek tohoto setkání účastnili a spo-
lečně s námi si našeho patrona připo-
mněli.

V roce 2006 bylo po domluvě Obce 
Dolní Lánov s Mysliveckým spolkem 
Malá Sněžka rozebráno torzo kaple, 
která stála u kraje silnice na břehu 
Končinského potoka, mezi domy 
Teichmanových a Cermanových.
V následujícím roce myslivci kapličku 
postavili naproti v parčíku a upravili
ji do současného stavu. 222 let stará 
kaple z roku 1801, což dokládá datum 
na vrcholovém klenáku vstupního 
oblouku z původní kaple, byla touto 
akcí zachráněna. V pátek 2. listopadu 
2007 byla za účasti široké veřejnosti 
vysvěcena katolickým farářem z Vrch-
labí. Od té doby se myslivci z Dolního 
Lánova každoročně začátkem listo-
padu u kapličky schází, aby si za účasti 
příznivců myslivosti a přírody připo-
mněli svátek sv. Huberta. Pouze ve 
dvou případech bylo setkání odvoláno 
(covid a úmrtí kamaráda myslivce 
těsně před svátkem).

Kdo byl Hubert? Hubert se narodil
r. 655 ve Francii, podle legendy to byl 
princ z bohaté šlechtické rodiny, který 
si plnými doušky užíval života. Jeho 
žena Floribana mu zemřela při porodu. 
Krátce nato na lovu zažil nečekané 
setkání s jelenem, který měl mezi 
parožím zlatý kříž. Skrze jelena k němu 

promluvil hlas, který se ho ptal, 
„Huberte, proč stále honíš a lovíš zvěř? 
Je na čase, abys hledal mě, který se za 
tebe obětoval.“ Od té doby se Hubert 
zřekl světských radovánek a honů, 
začal vést pokorný život, naučil se 
vážit si darů přírody a volně žijících 
zvířat. Stal se knězem, později 
dokonce biskupem, založil katedrálu
v Lutychu a zasloužil se o šíření 
křesťanství. Zemřel v roce 727. V roce 
744 byl svatořečen a stal se patronem 
myslivců, lovců a střelců.

Popularita svatého Huberta je v čes-
kých zemích velká (řád svatého 
Huberta, svatohubertské slavnosti, 
Hubertova jízda na koních). Postaral se 
o ni hlavně František Antonín Špork, 
který roku 1695 založil bratrstvo řádu 
svatého Huberta. Zavedl řadu mysli-
veckých a loveckých zvyklostí, byl 
vynikající myslivec, zavedl loveckou 
hudbu, zakládal obory pro zvěř
a bažantnice. Jeho panství, na kterých 
vykonával myslivost, bylo v Lysé nad 
Labem a v Kuksu. Smrtí hraběte 
Šporka v roce 1738 řád zanikl, znovu 
byl založen v roce 1992. Řád svatého 
Huberta nyní sídlí v Kuksu, kde se 
každoročně na podzim konají svato-
hubertské slavnosti.

Myslivci v Dolním Lánově měli do 
konce října povinnost naplnit krmná 
zařízení senem a od této doby začít
s přikrmováním lesní zvěře jádrem 
(ovsem). Vedení mysliveckého spolku 
zajistilo dostatek ovsa na zimu. Od lis-
topadu se až do konce roku konají 
společné lovecké akce, jako jsou hony 
na drobnou zvěř – zajíce. Dále jsou 
organizovány naháňky na zvěř černou 
a škodnou. V této době a v nastávajícím 
zimním období je nutné nechat zvěř
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Labem a v Kuksu. Smrtí hraběte 
Šporka v roce 1738 řád zanikl, znovu 
byl založen v roce 1992. Řád svatého 
Huberta nyní sídlí v Kuksu, kde se 
každoročně na podzim konají svato-
hubertské slavnosti.

Myslivci v Dolním Lánově měli do 
konce října povinnost naplnit krmná 
zařízení senem a od této doby začít
s přikrmováním lesní zvěře jádrem 
(ovsem). Vedení mysliveckého spolku 
zajistilo dostatek ovsa na zimu. Od lis-
topadu se až do konce roku konají 
společné lovecké akce, jako jsou hony 
na drobnou zvěř – zajíce. Dále jsou 
organizovány naháňky na zvěř černou 
a škodnou. V této době a v nastávajícím 
zimním období je nutné nechat zvěř
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Původní kaple. Kaple Sv. Huberta po přestavbě. 



Heimatkreis Hohenelbe im Riesengebirge). Vstup do kostela 
od silnice je nyní důstojný díky renovované brance, 
sloupkům, které ji drží, a hlavně novým dveřím od 
lánovských tesařů a truhlářů.

Nejméně viditelnou, ale pro budoucnost kostela zdaleka 
nejdůležitější, je realizace jeho odkanalizování. Až půjdete 
okolo za deště, podívejte se, kolik vody vytéká z výstupu 
kostelní kanalizace do příkopu u silnice. Všechna tato voda 
šla po mnoho desítek let přímo pod kostelní budovu a není 
divu, že je tím kostel poznamenaný. Necháme teď kostel od 
této vlhkosti odpočinout, poté budeme pracovat na obnovení 
jeho vnitřního i vnějšího vzhledu. Souběžně s tím budeme 
připravovat realizaci nového vstupu do kostelního prostoru 
popsaného výše.

Další viditelná změna ve středu obce nastala v místě 
památníku obětem válek. Dokončená je rekonstrukce 
bočních zdí a zídek včetně plůtku. Po zvážení všech 
okolností jsme se také rozhodli pokácet lípu svobody, 
zasazenou v roce 1965. Rozhodl o tom zdravotní stav stromu 
i jeho vliv na stabilitu památníku. Nicméně jsme si vědomi 
symbolického významu lípy, byť její vysazení navazuje na 
smutnou pasáž v historii pomníku jako takového, na kterou
z dnešního pohledu úplně hrdí být nemůžeme. Ale vše je 
nutné chápat v kontextu doby, historii musíme vnímat v celé 
šíři a ve všech souvislostech. Proto bude i lípa svobody 
obnovena a bude mít i nadále v celém příběhu památníku 
pevné místo. I když má obnova památníku za sebou pouze 
první fázi, myslím, že už nyní se to dříve smutné místo 
proměnilo k nepoznání.

Tolik pár slov k tomu, jak by se měla podoba naší obce
v následujících letech vyvíjet jak z celkového pohledu, tak 
konkrétně v její centrální části.

Vážení sousedé,
vzhledem k termínu, kdy vyjde toto číslo zpravodaje, 
nemohu pominout ani poděkování všem, kteří se s námi 
podíleli na řešení obecních záležitostí v končícím roce 2023. 
Samozřejmě kolegové zastupitelé, tradičně jsou to hasiči při 
pořádání dne obce, děvčata v rámci kulturní komise nejen při 
této příležitosti, ale i mnozí další přispěli svým dílem k tomu, 
že se snad za uplynulým rokem můžeme ohlédnout
s vědomím, že to nebyl ztracený čas. Nemohu zde jmenovat 
všechny, už proto, že bych na někoho nespravedlivě 
zapomněl. Ale jednu výjimku udělám. Téměř pět let jsem měl 
na Obci možnost spolupracovat s Nikolou Bílou. Nikole patří 
můj veliký dík, do práce pro obec vložila kus své osobnosti
a její působení bylo přínosem nejen pro obec, ale i pro mě 
osobně.

Chtěl bych vám popřát vše nejlepší do roku 2024. Především 
zdraví a pak také optimistický náhled na svět. Je jasné,
že všechno nebude dokonalé, ale pokud budete jen trochu 
chtít, určitě najdete něco, z čeho můžete mít radost.

                Martin Bělovský, starosta

 Projednávané body na zasedání
  Zastupitelstva obce Dolní Dvůr
 konaného dne 25. 10. 2023  
4. Doplnění Zprávy o uplatňování územního plánu

Dodatečně požádala o změnu ÚP ještě paní XX. Vzhledem
k tomu, že jde o drobnou změnu, která nenaruší dosavadní 

průběh projednávání změny ÚP (doloženo stanovisky 
KRNAP a Krajského úřadu KHK), je možné jejímu návrhu 
vyhovět.

Návrh usnesení č. 2023/27: 
Zastupitelstvo obce Dolní Dvůr schvaluje pořízení změny 
pořadové číslo 26 paní XX (změna využití budovy) v rámci 
Změny č.1 územního plánu Dolní Dvůr.
Hlasování:  Pro: 6         Proti: 0         Zdržel se: 0
Usnesení č. 2023/27 bylo schváleno.

Na předchozím zasedání zastupitelstva bylo schváleno 
usnesení 2023/23, vyřazení záměru č. 4 ze Zprávy o uplat-
ňování. Číslo záměru bylo uvedeno chybně, správně se jedná 
o záměr č. 8.

Návrh usnesení č. 2023/27: 
Zastupitelstvo obce Dolní Dvůr ruší své usnesení 2023/23
ze dne 7. 8. 2023.
Hlasování: Pro: 6         Proti: 0          Zdržel se: 0
Usnesení č. 2023/27 bylo schváleno.

Návrh usnesení č. 2023/28: 
Zastupitelstvo obce Dolní Dvůr schvaluje změnu Zprávy
o uplatňování územního plánu obce Dolní Dvůr – vyřazení 
požadavku č. 8.
Hlasování: Pro: 6         Proti: 0          Zdržel se: 0
Usnesení č. 2023/28 bylo schváleno.

5. Žádost o dotaci na převedení územního plánu do nového 
standardu

Územní plány nebo jejich změny vznikající po 1. 1. 2023 
(tedy i naše Změna č. 1) musejí být transformovány do jed-
notného standardu. Na náklady s tím související můžeme 
požádat o dotaci z MMR ČR.

Návrh usnesení č. 2023/29: 
Zastupitelstvo obce Dolní Dvůr schvaluje podání žádosti
o dotaci na převod Změny č. 1 územního plánu obce Dolní 
Dvůr do jednotného standardu ve výši 136.125 Kč z pro-
gramu Ministerstva pro místní rozvoj ČR 117 55 Podpora 
územně plánovacích činností obcí 2023+, podprogramu 
Podpora územně plánovacích dokumentací obcí. 
Hlasování: Pro: 6        Proti: 0          Zdržel se: 0
Usnesení č. 2023/29 bylo schváleno.

6. Záměr opravy komunikace v Luisině Údolí směrem
k Liberecké boudě

Pokračováním snahy zastupitelstva obce o obnovu infra-
struktury je záměr opravy komunikace od mostu M11
po rozcestí u Chaty Medika a Chaty Slaný. Předpokládané 
náklady jsou 6.500.000 Kč, předpokládaná realizace 2024.

Návrh usnesení č. 2023/30: 
Zastupitelstvo obce Dolní Dvůr schvaluje záměr opravy ko-
munikace od mostu M11 po rozcestí u Chaty Medika a Chaty 
Slaný s předpokládanými náklady ve výši 6.500.000 Kč .
 Hlasování: Pro: 6         Proti: 0       Zdržel se: 0
Usnesení č. 2023/30 bylo schváleno.

7. Žádost o dotaci na opravu komunikace v Luisině Údolí 
směrem k Liberecké boudě

Předpokladem realizace tohoto záměru je získání dotace 
z programu SFŽP na podporu obcí v národních parcích.

Návrh usnesení č. 2023/31: 
Zastupitelstvo obce Dolní Dvůr schvaluje podání žádosti
o dotaci na opravu komunikace od mostu M11 po rozcestí
u Chaty Medika a Chaty Slaný v předpokládané výši 
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Vážení sousedé,
Dolní Dvůr je, a já věřím, že vždycky bude, krásnou 
krkonošskou vesnicí. Unikátní poloha v příkrých údolích 
Malého Labe, Kotelského, Klínového i Husího potoka sice 
na jedné straně podstatné části obce ubírá hodiny 
slunečního svitu, ale na straně druhé vytváří jedinečné 
lokality, jako je Luisino Údolí, Zimní nebo Sluneční Stráň, 
které bezprostředně navazují na zástavbu kolem jmeno-
vaných potoků. Samostatnou kapitolou jsou pak enklávy 
horských luk, jako Hanapetrova Paseka, Milerka nebo 
Godrovy Domky.

I když historické dokumenty ukazují, že se nám nepodařilo 
udržet původní rozsah horských luk a v průběhu uplynulých 
desetiletí došlo k postupnému zarůstání některých lokalit 
náletovými dřevinami, zůstává zachovalý přírodní ráz 
největším bohatstvím naší obce.

Historicky se vyvíjela i podoba výstavby v obci. Klasický ráz 
roztroušené výstavby se hlavně v údolích kolem vodních 
toků měnil, zástavba se postupně zahušťovala už mezi 
světovými válkami. Nově postavené domy od 50. do 90. let 
minulého století odpovídají době svého vzniku, tedy ne
o všech můžeme říci, že jejich podoba a zasazení do horského 
prostředí jsou dokonale citlivé. Přesto dnes tvoří celá naše 
obec docela sourodý architektonický celek bez výrazných 
rušivých objektů. Prakticky všechny větší budovy, které na 
území Dolního Dvora jsou, pocházejí již z období před 
druhou světovou válkou.

Do budoucna je důležité, aby si obec udržela kontrolu nad 
dalším vývojem výstavby. Z tohoto pohledu je naší výhodou 
faktická neexistence volných stavebních parcel, na kterých 
by mohly vzniknout stavby, které by svým objemem a funkcí 
ráz obce významně poznamenaly. Zásadní roli pak hraje 
podoba územního plánu obce, jehož novelizaci v současné 
podobě řešíme. Velmi pečlivě zvažujeme její podobu.
Na jednu stranu nechceme připustit, aby i k nám dorazil 
boom apartmánové výstavby s následným efektem „města 
duchů“, se kterým se potýkají prakticky všechny krkonošské 
obce. Na druhou stranu jsme si vědomi, že na naše poměry 
velké předválečné budovy nemají bez zcela zásadního 
investičního zásahu nárok na přežití. Investorům, kteří budou 

schopni a ochotni dát těmto budovám nový život a per-
spektivu, chceme vycházet maximálně vstříc.

Jak vyplývá z výše uvedeného, za klíčové charakteristiky 
Dolního Dvora považuji specifický přírodní i archi-
tektonický ráz celé obce. Jakousi naší vizitkou je však 
podoba středu obce - Rudného náměstí a jeho bezpro-
středního okolí. Neznám žádný materiál o Dolním Dvoře,
na kterém by chyběla fotografie kostela sv. Josefa a fary, 
povětšinou i s původní školou a altánem na náměstí.

Myšlenky na rekonstrukci středu obce nejsou ničím novým. 
V letech 1997 - 2000 vznikl z iniciativy manželů 
Smejkalových velmi zdařilý projekt, který komplexně řešil 
úpravy náměstí. Jeho podobu si stále můžete prohlédnout
v přízemí budovy obecního úřadu. Prvním (a dosud bohužel 
posledním) krokem v realizaci tohoto projektu byla přeměna 
východní části náměstí podél Kotelského potoka z ne-
vzhledné asfaltové plochy na příjemné místo s altánem
a kašnou. V původní podobě zde měla být i malá náplavka, ta 
však realizována nebyla. V prostorech dnešní pošty měla 
vzniknout kavárna s venkovním posezením, budova hasičské 
zbrojnice (bývalý místní národní výbor) měla být přestavěna 
na prodejnu potravin, novou podobu měl mít i parkovací 
prostor podél Klínového potoka. Součástí projektu bylo
i zpřístupnění kostela a prostoru kolem něj novou bránou 
přímo z náměstí. V roce 2006 byl pak projekt částečně 
upravený. Namísto prodejny potravin měla z hasičské 
zbrojnice vzniknout restaurace.

Jsem přesvědčený, že k projektu je třeba se vrátit, i když doba 
pokročila, a ne úplně všechno je reálné. Největší otazník 
vidím v budově bývalého MNV. Jeho aktuální stav je 
ostudný, smysluplné využití však nevidím. Obchod
s potravinami v obci naší velikosti asi budoucnost nemá
a restauraci chceme vybudovat jinde. Kavárna na náměstí by 
byla skvělá, nejsem si však jistý, zda by ji byl někdo schopen 
smysluplně provozovat. Náplavka by se mi taky líbila, určitě 
prověříme možnosti oživení i této myšlenky.

Největší faktický pokrok nastal v řešení kostela sv. Josefa
a jeho bezprostředního okolí. Základem pro tyto kroky bylo 
převzetí kostela do majetku Obce a dořešení katastrálních 
nepřesností v pozemcích kolem něj. V loňském roce a letos 
byly restaurovány obě sochy, sv. Jana z Nepomuku (díky 
manželům Smejkalovým) a sv. Josefa (díky příspěvkům 
Česko-německého fondu budoucnosti a sdružení 

Z ÚŘADU

Po  8:00 - 13:00 St  8:00 - 13:00
Út 12:00 - 17:00 Čt 12:00 - 17:00499 522 376

tel.: 739 416 335 

tel.: 730 861 900

tel.: 799 554 151

Místostarosta:

Asistentka starosty:
Lenka Máslová

Úřední hodiny:

David Neumann

Starosta: 
Ing. Martin Bělovský starosta@dolnidvur.cz

davidneumann.dd@gmail.com

obec@dolnidvur.cz

KONTAKTNÍ INFORMACE A ÚŘEDNÍ HODINY

www.dolnidvur.cz

ZPRÁVY Z OBCE DOLNÍ DVŮR

OBECNÍ ÚŘAD
DOLNÍ DVŮR

Dolní Dvůr 78
543 42  DOLNÍ DVŮR

28



Heimatkreis Hohenelbe im Riesengebirge). Vstup do kostela 
od silnice je nyní důstojný díky renovované brance, 
sloupkům, které ji drží, a hlavně novým dveřím od 
lánovských tesařů a truhlářů.

Nejméně viditelnou, ale pro budoucnost kostela zdaleka 
nejdůležitější, je realizace jeho odkanalizování. Až půjdete 
okolo za deště, podívejte se, kolik vody vytéká z výstupu 
kostelní kanalizace do příkopu u silnice. Všechna tato voda 
šla po mnoho desítek let přímo pod kostelní budovu a není 
divu, že je tím kostel poznamenaný. Necháme teď kostel od 
této vlhkosti odpočinout, poté budeme pracovat na obnovení 
jeho vnitřního i vnějšího vzhledu. Souběžně s tím budeme 
připravovat realizaci nového vstupu do kostelního prostoru 
popsaného výše.

Další viditelná změna ve středu obce nastala v místě 
památníku obětem válek. Dokončená je rekonstrukce 
bočních zdí a zídek včetně plůtku. Po zvážení všech 
okolností jsme se také rozhodli pokácet lípu svobody, 
zasazenou v roce 1965. Rozhodl o tom zdravotní stav stromu 
i jeho vliv na stabilitu památníku. Nicméně jsme si vědomi 
symbolického významu lípy, byť její vysazení navazuje na 
smutnou pasáž v historii pomníku jako takového, na kterou
z dnešního pohledu úplně hrdí být nemůžeme. Ale vše je 
nutné chápat v kontextu doby, historii musíme vnímat v celé 
šíři a ve všech souvislostech. Proto bude i lípa svobody 
obnovena a bude mít i nadále v celém příběhu památníku 
pevné místo. I když má obnova památníku za sebou pouze 
první fázi, myslím, že už nyní se to dříve smutné místo 
proměnilo k nepoznání.

Tolik pár slov k tomu, jak by se měla podoba naší obce
v následujících letech vyvíjet jak z celkového pohledu, tak 
konkrétně v její centrální části.

Vážení sousedé,
vzhledem k termínu, kdy vyjde toto číslo zpravodaje, 
nemohu pominout ani poděkování všem, kteří se s námi 
podíleli na řešení obecních záležitostí v končícím roce 2023. 
Samozřejmě kolegové zastupitelé, tradičně jsou to hasiči při 
pořádání dne obce, děvčata v rámci kulturní komise nejen při 
této příležitosti, ale i mnozí další přispěli svým dílem k tomu, 
že se snad za uplynulým rokem můžeme ohlédnout
s vědomím, že to nebyl ztracený čas. Nemohu zde jmenovat 
všechny, už proto, že bych na někoho nespravedlivě 
zapomněl. Ale jednu výjimku udělám. Téměř pět let jsem měl 
na Obci možnost spolupracovat s Nikolou Bílou. Nikole patří 
můj veliký dík, do práce pro obec vložila kus své osobnosti
a její působení bylo přínosem nejen pro obec, ale i pro mě 
osobně.

Chtěl bych vám popřát vše nejlepší do roku 2024. Především 
zdraví a pak také optimistický náhled na svět. Je jasné,
že všechno nebude dokonalé, ale pokud budete jen trochu 
chtít, určitě najdete něco, z čeho můžete mít radost.

                Martin Bělovský, starosta

 Projednávané body na zasedání
  Zastupitelstva obce Dolní Dvůr
 konaného dne 25. 10. 2023  
4. Doplnění Zprávy o uplatňování územního plánu

Dodatečně požádala o změnu ÚP ještě paní XX. Vzhledem
k tomu, že jde o drobnou změnu, která nenaruší dosavadní 

průběh projednávání změny ÚP (doloženo stanovisky 
KRNAP a Krajského úřadu KHK), je možné jejímu návrhu 
vyhovět.

Návrh usnesení č. 2023/27: 
Zastupitelstvo obce Dolní Dvůr schvaluje pořízení změny 
pořadové číslo 26 paní XX (změna využití budovy) v rámci 
Změny č.1 územního plánu Dolní Dvůr.
Hlasování:  Pro: 6         Proti: 0         Zdržel se: 0
Usnesení č. 2023/27 bylo schváleno.

Na předchozím zasedání zastupitelstva bylo schváleno 
usnesení 2023/23, vyřazení záměru č. 4 ze Zprávy o uplat-
ňování. Číslo záměru bylo uvedeno chybně, správně se jedná 
o záměr č. 8.

Návrh usnesení č. 2023/27: 
Zastupitelstvo obce Dolní Dvůr ruší své usnesení 2023/23
ze dne 7. 8. 2023.
Hlasování: Pro: 6         Proti: 0          Zdržel se: 0
Usnesení č. 2023/27 bylo schváleno.

Návrh usnesení č. 2023/28: 
Zastupitelstvo obce Dolní Dvůr schvaluje změnu Zprávy
o uplatňování územního plánu obce Dolní Dvůr – vyřazení 
požadavku č. 8.
Hlasování: Pro: 6         Proti: 0          Zdržel se: 0
Usnesení č. 2023/28 bylo schváleno.

5. Žádost o dotaci na převedení územního plánu do nového 
standardu

Územní plány nebo jejich změny vznikající po 1. 1. 2023 
(tedy i naše Změna č. 1) musejí být transformovány do jed-
notného standardu. Na náklady s tím související můžeme 
požádat o dotaci z MMR ČR.

Návrh usnesení č. 2023/29: 
Zastupitelstvo obce Dolní Dvůr schvaluje podání žádosti
o dotaci na převod Změny č. 1 územního plánu obce Dolní 
Dvůr do jednotného standardu ve výši 136.125 Kč z pro-
gramu Ministerstva pro místní rozvoj ČR 117 55 Podpora 
územně plánovacích činností obcí 2023+, podprogramu 
Podpora územně plánovacích dokumentací obcí. 
Hlasování: Pro: 6        Proti: 0          Zdržel se: 0
Usnesení č. 2023/29 bylo schváleno.

6. Záměr opravy komunikace v Luisině Údolí směrem
k Liberecké boudě

Pokračováním snahy zastupitelstva obce o obnovu infra-
struktury je záměr opravy komunikace od mostu M11
po rozcestí u Chaty Medika a Chaty Slaný. Předpokládané 
náklady jsou 6.500.000 Kč, předpokládaná realizace 2024.

Návrh usnesení č. 2023/30: 
Zastupitelstvo obce Dolní Dvůr schvaluje záměr opravy ko-
munikace od mostu M11 po rozcestí u Chaty Medika a Chaty 
Slaný s předpokládanými náklady ve výši 6.500.000 Kč .
 Hlasování: Pro: 6         Proti: 0       Zdržel se: 0
Usnesení č. 2023/30 bylo schváleno.

7. Žádost o dotaci na opravu komunikace v Luisině Údolí 
směrem k Liberecké boudě

Předpokladem realizace tohoto záměru je získání dotace 
z programu SFŽP na podporu obcí v národních parcích.

Návrh usnesení č. 2023/31: 
Zastupitelstvo obce Dolní Dvůr schvaluje podání žádosti
o dotaci na opravu komunikace od mostu M11 po rozcestí
u Chaty Medika a Chaty Slaný v předpokládané výši 
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Vážení sousedé,
Dolní Dvůr je, a já věřím, že vždycky bude, krásnou 
krkonošskou vesnicí. Unikátní poloha v příkrých údolích 
Malého Labe, Kotelského, Klínového i Husího potoka sice 
na jedné straně podstatné části obce ubírá hodiny 
slunečního svitu, ale na straně druhé vytváří jedinečné 
lokality, jako je Luisino Údolí, Zimní nebo Sluneční Stráň, 
které bezprostředně navazují na zástavbu kolem jmeno-
vaných potoků. Samostatnou kapitolou jsou pak enklávy 
horských luk, jako Hanapetrova Paseka, Milerka nebo 
Godrovy Domky.

I když historické dokumenty ukazují, že se nám nepodařilo 
udržet původní rozsah horských luk a v průběhu uplynulých 
desetiletí došlo k postupnému zarůstání některých lokalit 
náletovými dřevinami, zůstává zachovalý přírodní ráz 
největším bohatstvím naší obce.

Historicky se vyvíjela i podoba výstavby v obci. Klasický ráz 
roztroušené výstavby se hlavně v údolích kolem vodních 
toků měnil, zástavba se postupně zahušťovala už mezi 
světovými válkami. Nově postavené domy od 50. do 90. let 
minulého století odpovídají době svého vzniku, tedy ne
o všech můžeme říci, že jejich podoba a zasazení do horského 
prostředí jsou dokonale citlivé. Přesto dnes tvoří celá naše 
obec docela sourodý architektonický celek bez výrazných 
rušivých objektů. Prakticky všechny větší budovy, které na 
území Dolního Dvora jsou, pocházejí již z období před 
druhou světovou válkou.

Do budoucna je důležité, aby si obec udržela kontrolu nad 
dalším vývojem výstavby. Z tohoto pohledu je naší výhodou 
faktická neexistence volných stavebních parcel, na kterých 
by mohly vzniknout stavby, které by svým objemem a funkcí 
ráz obce významně poznamenaly. Zásadní roli pak hraje 
podoba územního plánu obce, jehož novelizaci v současné 
podobě řešíme. Velmi pečlivě zvažujeme její podobu.
Na jednu stranu nechceme připustit, aby i k nám dorazil 
boom apartmánové výstavby s následným efektem „města 
duchů“, se kterým se potýkají prakticky všechny krkonošské 
obce. Na druhou stranu jsme si vědomi, že na naše poměry 
velké předválečné budovy nemají bez zcela zásadního 
investičního zásahu nárok na přežití. Investorům, kteří budou 

schopni a ochotni dát těmto budovám nový život a per-
spektivu, chceme vycházet maximálně vstříc.

Jak vyplývá z výše uvedeného, za klíčové charakteristiky 
Dolního Dvora považuji specifický přírodní i archi-
tektonický ráz celé obce. Jakousi naší vizitkou je však 
podoba středu obce - Rudného náměstí a jeho bezpro-
středního okolí. Neznám žádný materiál o Dolním Dvoře,
na kterém by chyběla fotografie kostela sv. Josefa a fary, 
povětšinou i s původní školou a altánem na náměstí.

Myšlenky na rekonstrukci středu obce nejsou ničím novým. 
V letech 1997 - 2000 vznikl z iniciativy manželů 
Smejkalových velmi zdařilý projekt, který komplexně řešil 
úpravy náměstí. Jeho podobu si stále můžete prohlédnout
v přízemí budovy obecního úřadu. Prvním (a dosud bohužel 
posledním) krokem v realizaci tohoto projektu byla přeměna 
východní části náměstí podél Kotelského potoka z ne-
vzhledné asfaltové plochy na příjemné místo s altánem
a kašnou. V původní podobě zde měla být i malá náplavka, ta 
však realizována nebyla. V prostorech dnešní pošty měla 
vzniknout kavárna s venkovním posezením, budova hasičské 
zbrojnice (bývalý místní národní výbor) měla být přestavěna 
na prodejnu potravin, novou podobu měl mít i parkovací 
prostor podél Klínového potoka. Součástí projektu bylo
i zpřístupnění kostela a prostoru kolem něj novou bránou 
přímo z náměstí. V roce 2006 byl pak projekt částečně 
upravený. Namísto prodejny potravin měla z hasičské 
zbrojnice vzniknout restaurace.

Jsem přesvědčený, že k projektu je třeba se vrátit, i když doba 
pokročila, a ne úplně všechno je reálné. Největší otazník 
vidím v budově bývalého MNV. Jeho aktuální stav je 
ostudný, smysluplné využití však nevidím. Obchod
s potravinami v obci naší velikosti asi budoucnost nemá
a restauraci chceme vybudovat jinde. Kavárna na náměstí by 
byla skvělá, nejsem si však jistý, zda by ji byl někdo schopen 
smysluplně provozovat. Náplavka by se mi taky líbila, určitě 
prověříme možnosti oživení i této myšlenky.

Největší faktický pokrok nastal v řešení kostela sv. Josefa
a jeho bezprostředního okolí. Základem pro tyto kroky bylo 
převzetí kostela do majetku Obce a dořešení katastrálních 
nepřesností v pozemcích kolem něj. V loňském roce a letos 
byly restaurovány obě sochy, sv. Jana z Nepomuku (díky 
manželům Smejkalovým) a sv. Josefa (díky příspěvkům 
Česko-německého fondu budoucnosti a sdružení 

Z ÚŘADU

Po  8:00 - 13:00 St  8:00 - 13:00
Út 12:00 - 17:00 Čt 12:00 - 17:00499 522 376

tel.: 739 416 335 

tel.: 730 861 900

tel.: 799 554 151

Místostarosta:

Asistentka starosty:
Lenka Máslová

Úřední hodiny:

David Neumann

Starosta: 
Ing. Martin Bělovský starosta@dolnidvur.cz

davidneumann.dd@gmail.com

obec@dolnidvur.cz

KONTAKTNÍ INFORMACE A ÚŘEDNÍ HODINY

www.dolnidvur.cz

ZPRÁVY Z OBCE DOLNÍ DVŮR

OBECNÍ ÚŘAD
DOLNÍ DVŮR

Dolní Dvůr 78
543 42  DOLNÍ DVŮR

28



4.550.000 Kč z programu Státního fondu životního prostředí 
Podpora obcí v národních parcích, aktivita  5.5.B Podpora
v oblasti infrastruktury obcí.
 Hlasování: Pro: 6         Proti:  0        Zdržel se:  0
Usnesení č. 2023/31 bylo schváleno.

8. Rozpočtová opatření

Vzhledem k předpokládaným změnám v příjmové i výdajové 
stránce rozpočtu bylo připraveno rozpočtové opatření č. 
4/2023, které je v příloze tohoto zápisu. Tímto rozpočtovým 
opatřením dochází ke zvýšení celkového objemu rozpočto-
vých příjmů o 570.000 Kč, ke zvýšení rozpočtových výdajů
o 1.603.500 Kč a ke zvýšení financování o 1.033.500 Kč.

Po zohlednění tohoto rozpočtového opatření činí:
CELKOVÉ ROZPOČTOVÉ PŘÍJMY:       9.359.334 Kč
CELKOVÉ ROZPOČTOVÉ VÝDAJE:    19.428.810,92 Kč
FINANCOVÁNÍ:        10.069.476 Kč

Návrh usnesení č. 2023/32: 
Zastupitelstvo obce Dolní Dvůr schvaluje  rozpočtové opat-
ření č. 4/2023 uvedené v příloze tohoto zápisu. 
Hlasování: Pro: 6         Proti:  0         Zdržel se:  0
Usnesení č. 2023/32 bylo schváleno.

7. Novelizace poplatkových vyhlášek

V návaznosti na legislativní změny je nutné novelizovat 
všechny poplatkové vyhlášky. Tyto změny nemají na běžný 
chod obce žádný dopad, výše poplatků se nemění. 

Návrh usnesení č. 2023/33: 
Zastupitelstvo obce Dolní Dvůr schvaluje vydání obecně 
závazné vyhlášky o místním poplatku ze psů, kterou se ruší 
OZV č. 1/2011.
Hlasování: Pro: 6         Proti: 0         Zdržel se: 0
Usnesení č. 2023/33 bylo schváleno. 

Návrh usnesení č. 2023/34: 
Zastupitelstvo obce Dolní Dvůr schvaluje vydání obecně 
závazné vyhlášky o místním poplatku za obecní systém 
odpadového hospodářství, kterou se ruší OZV č. 3/2021.
Hlasování: Pro: 6          Proti: 0        Zdržel se: 0
Usnesení č. 2023/34 bylo schváleno.

Návrh usnesení č. 2023/35: 
Zastupitelstvo obce Dolní Dvůr schvaluje vydání obecně 
závazné vyhlášky o místním poplatku z pobytu, kterou se ruší 
OZV č. 1/2021.
Hlasování: Pro: 6         Proti: 0         Zdržel se: 0
Usnesení č. 2023/35 bylo schváleno.

10. Nákup kontejnerového nosiče a kontejneru

Pro zkvalitnění komunálních služeb se zastupitelstvo 
rozhodlo pořídit kontejnerový nosič za traktor a kon-
tejner. Výběr dodavatele byl proveden v souladu se 
směrnicí o zadávání veřejných zakázek, protokol
o výběru je v příloze zápisu.

Návrh usnesení č. 2023/36: 
Zastupitelstvo obce Dolní Dvůr schvaluje pořízení 
kontejnerového nosiče Portýr 7.5 za cenu 385.000 Kč
a kontejneru za cenu 59.000 Kč (ceny bez DPH) od 
společnosti AGRO LÍPA, s. r. o., 582 57 Lípa 159, 
IČ:27473805.  
Hlasování: Pro: 6         Proti: 0          Zdržel se: 0
Usnesení č. 2023/36 bylo schváleno.

 Turnaj v míčovém osmiboji
 V sobotu 16. září proběhl v areálu hotelu Česká 
farma a na obecním multifunkčním hřišti již čtvrtý ročník 
Poháru hotelu Česká farma a starosty obce Dolní Dvůr
v míčovém osmiboji. 

Po celý den soutěžilo 10 dvojic v nohejbale, volejbale, 
basketbale, házené, tenisu, stolním tenisu, ruských 
kuželkách a pétanque. Každá dvojice odehrála 17 zápasů. 
Nejlepší byli Pavel Matějovský a Jan Kypr (Nová Paka/Jičín) 
se skvělými 15 výhrami, 11 výher docílily dvojice Michal 
Erben s Jiřím Drbohlavem z Lánova a Martin Bělovský
s Miloslavem Šimůnkem (Dolní Dvůr/Vrchlabí).

Počasí nám jako tradičně přálo, organizace turnaje běžela
bez problémů a o občerstvení bylo skvěle postaráno.

Díky patří všem organizátorům i soutěžícím. Už teď se 
těšíme na další ročník a zveme další zájemce.

                  Martin Bělovský

 Swap - výměna oblečení
 Od 24. 9. do konce října probíhal tradiční swap - 
výměna. Funguje tak, že přineseš oblečení, které již nenosíš,
a zdarma si odneseš to, co se ti bude líbit. Svůj šatník 
protřídilo a opět doplnilo přibližně 20 účastníků. Výběr byl 
pestrý, kromě oblečení bylo vidět i módní doplňky, lyže nebo 
i brusle. Zbývající věci, které si nenašly nového majitele, 
byly předány na dobročinné účely. Akce se vydařila a těšíme 
se na další ročník.
       Lenka Máslová
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Objektivem z Dolního Lánova a Dolního Dvora.

MŠ Dolní Lánov - setkání strašidel
s panem starostou.

MŠ Dolní Lánov na návštěvě
Farmy Basařovi v Prosečném.

MŠ Dolní Lánov - návštěva knihovny
a čtení pohádek.

Divadelní představení Blaník
v Dolním Lánově.Vzpomínka na zesnulé na hřbitově v Dolním Lánově - hudba.

Památník obětem válek v Dolním Dvoře
- rekonstrukce bočních zdí a plůtku.

Swap v Dolním Dvoře
a tvorba vánočních dekorací.

Kácení stromů na hřbitově v Dolním Lánově. Kácení stromů na hřbitově v Dolním Lánově.
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Obchod s potravinami v Prostředním Lánově čp. 35 manželů Pacákových stál na dvou základech: na výučním listu Anežky 
Pacákové, která v krámu prodávala, a obchodním duchu nevyučeného Antonína Pacáka, který měl na starosti zásobování.

Anežka pocházela z Horní Lhoty v okrese Ledeč nad Sázavou a Antonín ze Lhotky u Bílých Poličan. Brali se v roce 1939
a v Poličanech měli po celou válku obchod. Do Lánova přišli po válce na jaře 1945. Vlastně přijeli: náklaďáčkem a osobním 
vozidlem, což byla v Lánově v tu dobu docela rarita. Antonín měl autodopravu a taxislužbu, kterou vozil jak třeba doktory do 
služby, tak i faráře.

V potravinách prodávala paní Pacáková až do odchodu na mateřskou dovolenou v r. 1953 a obchod dál vedl její bratr Antonín 
Verner. Potraviny se později přestěhovaly do prostor drogerie p. Vojtíška v čp. 215 a změnily se na samoobsluhu, kde p. Verner 
prodával se svou ženou Drahuší. V čp. 35 pak byla prodejna textilu, bot a nakonec potraviny manželů Janečkových.

                Materiál poskytla dcera Věra Rojtová, připravila Karolina Boková.

PAMÁTKY NA KRÁM PACÁKOVÝCH

Výuční list Anežky Klimperové,
vdané Pacákové z r. 1937.

Všeobecná občanská legitimace obchodníka
Antonína Pacáka (ročník 1913) z r. 1942
už dokonce obsahovala otisk jeho prstu.

Antonín a Anežka Pacákovi.

Reklamní diapozitiv.

Dům Pacákových, čp. 165
a původní německý majitel.

Střed Lánova - vlevo pošta, trafika, mlékárna,
zelenina atd., zbořena asi 1974.

Anežka Klimperová, vdaná Pacáková,
v učení v Čechticích, asi 1936.

Pracovní průkaz vyučené
obchodní příručí Anežky Pacákové
(ročník 1919), vystavený r. 1949,

byl nezbytným dokladem pro nástup
do nového zaměstnání.


	Stránka 1
	Stránka 2
	Stránka 3
	Stránka 4
	Stránka 5
	Stránka 6
	Stránka 7
	Stránka 8
	Stránka 9
	Stránka 10
	Stránka 11
	Stránka 12
	Stránka 13
	Stránka 14
	Stránka 15
	Stránka 16
	Stránka 17
	Stránka 18
	Stránka 19
	Stránka 20
	Stránka 21
	Stránka 22
	Stránka 23
	Stránka 24
	Stránka 25
	Stránka 26
	Stránka 27
	Stránka 28
	Stránka 29
	Stránka 30
	Stránka 31
	Stránka 32

